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آژیر خانه های خالی در پایتخت

خریدار   ممانعــت از اجــاره خانه های خالی 
افزایش تقاضا وکاهــش عرضه را ایجــاد کرده؛ 
تصویــب  قانون اخــذ مالیات از ایــن خانه ها هم 
نتوانســته دردی را دوا کند؛ حال اعضای شورای  
شــهر تهران پیشــنهاد واگذاری دریافت مالیات 
از خانه های خالــی را به شــهرداری ارائه کردند، 
موضوعی که رئیس فراکسیون مدیریت شهری به 

آن پاسخ داده است.
آژیر فرصت ســوزی از خانه های خالی در صحن 
شورای شهر تهران به صدا درآمد و اعضای شورای 
اسلامی شــهر تهران چندی پیش میزبان رئیس 
سازمان امور مالیاتی کشــور بودند؛ در این جلسه 
مشــکلات و توقعات اعضای شــورای شهر اعلام 
شد و برخی اعضا با اشاره به عدم موفقیت دریافت 
مالیات از خانه های خالی، پیشنهاد کردند که این 

موضوع در تهران به شهرداری سپرده شود.
مهدی چمران در هشتادمین جلسه شورای شهر 
تهران در واکنش به گزارش رئیس ســازمان امور 
مالیاتی کشور با بیان اینکه شــهرداری تا زمانی 
عوارض اراضی بایر را دریافــت می کرد؛ اما دولت 
این فرصت را از شهرداری گرفت، گفت: اگر قانون 
در این زمینه اصلاح شود و مالیات خانه های خالی 
توسط شهرداری شناسایی و وصول شود، درآمد 
شــهرداری افزایش خواهد یافت، شــورای عالی 
استانها نیز می تواند این اقدام را به صورت قانونی 

در دیگر شهرها انجام دهد.
میثم مظفر رئیس کمیته بودجه شــورای شــهر 
تهــران به وجــود ۲۰ درصد از خانه هــای خالی 
کشــور در تهران و لزوم اخذ مالیات از آنها توسط 
شــهرداری اشــاره کرد و گفت: اجــرای قانون 
اخذ مالیــات بر خانه هــای خالی و لوکــس را به 
شهرداری ها واگذار شــود.وی افزود: ۲۰ درصد از 
خانه های خالی کشــور با عدد تقریبی ۵۰۰ هزار 
واحد در استان تهران اســت که برآورد می شود 

۳۰۰ هزار واحد آن در شــهر تهــران و ۲۰۰ هزار 
واحد آن در پیرامون و حاشیه شــهر تهران واقع 
شــده اســت.۲۰ درصد از خانه های خالی کشور 
با عدد تقریبی ۵۰۰ هزار واحد در اســتان تهران 
است که برآورد می شــود ۳۰۰ هزار واحد آن در 
شــهر تهران و ۲۰۰ هزار واحــد آن در پیرامون و 
حاشیه شــهر تهران واقع شده اســتمظفر تاکید 
کرد: دلالان ملکی، املاک را در تهران خریداری 
می کنند و طی یــک دوره رکود ۳ تا ۶ ســاله آنها 
را خالی نگه می دارند و همزمــان با پیک دوره ای 
تورم و افزایش قیمت مسکن، آنها را می فروشند.  

این عضو شورای اسلامی شــهر تهران با اشاره به 
ســامانه ممیزی املاک شــهرداری تهران گفت: 
شــهرداری تهران از طریــق این ســامانه های 
تخصصی که ایجاد نمــوده در لحظــه می تواند 
اطلاعات کامل و جزئــی و دقیقی را احصاء نماید، 
به عنوان مثال شــهرداری به راحتــی  می تواند از 
طریق این سامانه برای شناسایی املاک لوکس، 
خانه های بالای ۳۵۰ متر منطقه یک را بر اساس 
انتخاب سیســتمی با کدپســتی و مشــخصات 
مالک اعلام کند و شــهرداری ابزارهای مختلف و 
قدرتمندی را برای وصول این مالیات چه مالیات 
بر خانه هــای خالی و چــه مالیات بــر خانه های 

لوکس در اختیار دارد.  
مظفر افزود: اجــرای این قانون به نظر می رســد 
تنها با همکاری شــهرداری ها میسر و عملی است 
لذا اگــر درآمد ناشــی از این مالیــات دراختیار 
شــهرداری ها قرار بگیرد، این قانونی که بیش از ۲ 

سال است اجرا نشده، عملیاتی خواهد شد.
اما این پیشنهاد که تعدادی از اعضای شورای شهر 
روی آن صحه می گذارند را از فراکسیون مدیریت 
شهری و امور شوراهای مجلس شورای اسلامی و 

رئیس این فراکسیون جویا شدیم.
محســن پیرهادی رئیس فراکســیون شــوراها 

مدیریت شــهری و روســتایی مجلس شــورای 
اســلامی، تاکید کــرد کــه موضــوع مدیریت  
خانه های خالی در دو حوزه اخذ مالیات و ورود آنها 
به بازار اجاره و فروش که هــر دو در جهت کنترل 
قیمت مســکن و نرخ اجاره بهاست، از موضوعات 
مورد توجه مجلس شــورای اســلامی است.وی 
افزود: اکثر نمایندگان به جهت مطالبات مردمی 
و مسئولیت نظارتی که دارند به صورت جدی در 
این بحث یعنی چرایی عدم اجرای قانون مالیات 
بر خانه های خالی فعال هســتند و موضوع را چه 
در حوزه تقنینی و چه در حوزه نظارتی دنبال می 

کنند.
به گفته پیرهــادی نقش عمده در ایــن بحث اما 
متوجه دولت و به صورت مشخص وزارت مسکن، 
راه و شهرســازی اســت و آنطور که وزیر محترم 
وعده داده بود، باید تا پایان تیرماه کاســتی های 

سامانه املاک و مستغلات مرتفع می شد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، 
اظهارداشت که متاسفانه هنوز خبری از این رفع 
کاستی نیســت و مجلس منتظر گزارش وزارت 

مسکن در این باره است.
وی ادامه داد: حل معضل خانه های خالی و اثرات 
منفی که در بازار معاملات مسکن و اجاره نشینی 
دارد، نیازمند ورود چند وزارت خانه و ســازمان از 
جمله وزارت مســکن، راه و شهرســازی و وزارت 
اقتصاد و دارایی و ســازمان املاک و مستغلات و 
سازمان امور مالیاتی و در برخی موارد شهرداری 
ها اســت.وی تاکید کرد که در این میان اما بحث 
ورود شــهرداری ها بــه بحث خانه هــای خالی 
و اخذ مالیات از آنها که مطالبــه برخی از اعضای 
شوراهای شهر است، نیازمند به اصلاح قانون دارد 
و می تواند در قالب یکی از بندهای طرح مدیریت 

جامع شهری بررسی می شود.
پیرهادی ایــن را هم گفــت کــه در صورتی که 
ضــرورت این امر در بررســی های کارشناســی 
اثبات شــود، مجلس در قالب طرح مذکور که در 
کمیسیون امور داخلی و شوراها در حالی بررسی 

است به آن ورود خواهد کرد.
   به گفته نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اسلامی، واگذاری اخذ مالیات از خانه های خالی 
به شــهرداری ها می تواند در لــوای بحث درآمد 
پایدار شــهرداری ها دیده و منجر به درآمد زایی 

و استقلال عملکردی بیشتر شهرداری ها شود.
وی افزود: تعلــل در اجــرای قانــون مالیات بر 
خانه هــای خالــی و افزایش ســهم مســکن در 
ســبد خانوارها سبب شــده، بر همین اساس هم 
ساماندهی بازار مســکن و اجاره نشینی به عنوان 
یکی از مطالبــات جدی مــردم در اولویت کاری 

نمایندگان قرار گرفته است.
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شــهرداری بسطام در نظر دارد به استناد مجوز شــماره 302 مورخ 1401/05/06 برون 
ســپاری بخشی از فعالیت های خدمات شــهری را بصورت حجمی از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگذار نماید. بدینوســیله از اشخاص حقوقی واجد شرایط )دارا بودن 
مجــوز از وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و دارای گواهینامه ایمنی( جهت شــرکت در 
تجدید مناقصه دعــوت بعمل می آید کلیه مراحل برگزاری فراخــون از دریافت و تحویل 
اســناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ســامانه نســبت به ثبت نام و 
دریافــت گواهی امضاه الکترونیکی )به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان امضاء مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
شرح تجدید مناقصه: 

1- مبلغ برآورد قرار داد تا ســقف ۹/470/000/000 ریال با کلیه کسورات قانونی و ۹ 
درصد مالیات بر ارزش افزوده

2- ســپرده شرکت در تجدید مناقصه 473/500/000 ر یال که به صورت واریز نقدی و 
ضمانت نامه معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری بسطام می باشد . 

3- مهلت خرید اسناد تجدید مناقصه از مورخ 1401/06/07 دوشنبه تا پایان وقت اداری 

مورخ 1401/06/10  پنج شــنبه واســناد و مدارک از ســامانه تدارکات دولت به نشانی 
www. Setadiran.ir  طریق مراجعه به قابل دریافت می باشد. 

4- قیمت اسناد تجدید مناقصه مبلغ 1/500/000  )یک میلیون و پانصد هزار ریال( می 
باشد که به حساب 147001 3100000 بانک ملی شعبه بسطام به صورت الکترونیک از 

طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت www.Setadiran.ir  قابل دریافت میباشد.
5- مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ 1401/06/20 روز یکشنبه و نحوه 

تحویل اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد.
6- تاریـــخ تشـــکیل کمیســـیون معامـــات عمـــده و بازگشـــایی پاکتهـــا در تاریـــخ 

دوشـــنبه   1401/06/21روز 
7-مناقصه گران می بایســت اصــل فیش واریز نقدی و ضمانت نامه شــرکت در تجدید 
مناقصه را پیش از پایان مهلت تحویل پیشــنهادات به امور قراردادهای شهرداری بسطام 

تحویل نمایند
 ۸- هزینه چاپ چهار نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده تجدید مناقصه می باشد.

 آدرس : بسطام -خیابان شهدا جنب پارک شهید مطهری شهرداری بسطام امور قرارداد ها 
www.Bastam.ir تلفن 02332522700   سایت شهرداری

تاریخ انتشار نوبت اول:1 شهریور 1401             تاریخ انتشار نوبت دوم:7 شهریور 1401

آگهی تجدید مناقصه عمومی

محمود رضا عباسی، شهردار بسطام

نوبت اول

             

بهروز کاویانی – شهردار شهر اندیشه

 آگـهـی
تجدید مناقصه عمومی

 نوبت اول

ســازمان  اباغــی  اعتبــارات  محــل  از  دارد  نظــر  در  اندیشــه  شــهرداری 
شــهرداری ها و دهیاری هــای کل کشــور و بــه اســتناد نامــه ١٤٠١/٤١/١٨٠٩٩ 
شــماره ٠٤/١٣ /١٤٠١ مدیــر کل محتــرم دفتــر فنــی امــور عمرانــی و حمــل و 
نقــل و ترافیــک اســتانداری تهــران نســبت بــه اجــرای پــروژه ذیــل را از طریــق 
مناقصــه عمومــی بــه پیمانــکاران فعــال حقیقــی و حقوقــی واجــد شــرایط )کلیــه 
دارنــدگان پروانــه کســب تعمیــرکاران اتومبیل هــای ســنگین( واگــذار نمایــد .

١ -موضوع مناقصه :
بازسـازی کامل ١٠دسـتگاه اتوبوس شـهری با اعتبـار 2۸/000/000/000 ریال 

بـا احتسـاب ۹% مالیات بـر ارزش افزوده
٢- سپرده شرکت در مناقصه:

مبلـغ 1/400/000/000 ریـال می باشـد. به همین منظـور ١- ضمانتنامه بانکی 
بـه نفـع شـهرداری اندیشـه ٢- واریـز نقـدی بـه حسـابجاری سـیبا بـه شـماره 
٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١ نـزد بانـک ملـی ایـران شـعبه بلـوار آزادی اندیشـه کـد 
 ٣  )IRشـماره حسـاب شـبا ١٥٠١٧٠٠٠٠٠٠٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١(   ٢٤١٧
–ضمانت نامـه صـادره توسـط موسسـات بیمه گـر دارای مجـوز فعالیـت و صـدور 
ضمانت نامـه از سـوی بیمـه مرکـزی ایـران ٤- اوراق مشـارکت بـی نـام تضمین 
شـده بانک هـا و دولـت بـا قابلیـت بازخرید قبل از سـر رسـید ٥- وثیقـه ملکی 
معـادل ۸5% ارزش کارشـناس رسـمی آن ٦- ضمانت نامه هـای صـادره توسـط 
صندوق هـای ضمانـت دولتـی کـه بـه موجـب قانـون تاسـیس شـده یا می شـوند 
و طبـق اساسـنامه فعالیـت می نماینـد. را تهیـه و برابر دسـتور العمـل مندرج در 

مناقصه کاربـرگ 
بـه همراه پیشـنهاد قیمـت ارائه گردد. لازم بذکر اسـت نفـرات اول ، دوم و سـوم 
مناقصـه هـرگاه حاضـر بـه عقـد قـرارداد نگردند سـپرده آنان بـه ترتیـب به نفع 

کارفرمـا ضبط خواهد شـد.
٣ -مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه:

از تاریخ انتشــار آگهی لغایت پایان وقت اداری ســه شــنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/٠٨ 
ــت ــک دول ــدارکات الکترونی ــامانه ت ــق س ــاً از طری ــت آن صرف ــل دریاف  و مح

 www.setadiran.ir می باشد.
٤ -مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:

متقاضیان می بایسـت تا پایان سـاعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ اصل 
ضمانت نامه را به واحد دبیرخانه شهرداری تحویل و شماره ثبت پاکت الف دریافت 
 و سـپس تصویر سـپرده شـرکت در مناقصـه را در سـامانه تـدارکات الکترونیک

 www.setadiran.ir  بارگذاری نمایند.
تذکـر: صرفا اسـناد پاکت های پیشـنهاد )ب( و )ج( دارای امضـای الکترونیکی 
مـورد پذیـرش اسـت. در جلسـه بازگشـایی پاکـت هـای )ب( و )ج(، اسـناد 
فیزیکـی )کاغـذی( و اسـناد فاقـد امضـای الکترونیکـی بـه هیـچ وجـه مـورد 

نیسـت. پذیرش 
٥ -مدارك لازم جهت دریافت اسناد مناقصه :

متقاضیـان جهـت دریافـت اسـناد می بایسـت از طریـق سـامانه سـتاد نسـبت به 
خریـد اسـناد شـرکت در مناقصـه اقـدام نمایند.

٦- زمان بازگشایی پیشنهادها :
پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ می باشد.

دلیل  ذکر  بدون  پیشنهادات  تمام  یا  یک  قبول  یا  رد  در  اندیشه  شهرداری   -٧
مختار می باشد.

٨- هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/06/01    تاریخ انتشارنوبت دوم: 1401/06/0۸

اندیشه شهرداری 

شــهرداری بسطام در نظر دارد به استناد مجوز شــماره 302 مورخ 1401/05/06 برون 
ســپاری بخشی از فعالیت های خدمات شــهری را بصورت حجمی از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگذار نماید. بدینوســیله از اشخاص حقوقی واجد شرایط )دارا بودن 
مجــوز از وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و دارای گواهینامه ایمنی( جهت شــرکت در 
تجدید مناقصه دعــوت بعمل می آید کلیه مراحل برگزاری فراخــون از دریافت و تحویل 
اســناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ســامانه نســبت به ثبت نام و 
دریافــت گواهی امضاه الکترونیکی )به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان امضاء مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
شرح تجدید مناقصه: 

1- مبلغ برآورد قرار داد تا ســقف ۹/470/000/000 ریال با کلیه کسورات قانونی و ۹ 
درصد مالیات بر ارزش افزوده

2- ســپرده شرکت در تجدید مناقصه 473/500/000 ر یال که به صورت واریز نقدی و 
ضمانت نامه معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری بسطام می باشد . 

3- مهلت خرید اسناد تجدید مناقصه از مورخ 1401/06/07 دوشنبه تا پایان وقت اداری 

مورخ 1401/06/10  پنج شــنبه واســناد و مدارک از ســامانه تدارکات دولت به نشانی 
www. Setadiran.ir  طریق مراجعه به قابل دریافت می باشد. 

4- قیمت اسناد تجدید مناقصه مبلغ 1/500/000  )یک میلیون و پانصد هزار ریال( می 
باشد که به حساب 147001 3100000 بانک ملی شعبه بسطام به صورت الکترونیک از 

طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت www.Setadiran.ir  قابل دریافت میباشد.
5- مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ 1401/06/20 روز یکشنبه و نحوه 

تحویل اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد.
6- تاریـــخ تشـــکیل کمیســـیون معامـــات عمـــده و بازگشـــایی پاکتهـــا در تاریـــخ 

دوشـــنبه   1401/06/21روز 
7-مناقصه گران می بایســت اصــل فیش واریز نقدی و ضمانت نامه شــرکت در تجدید 
مناقصه را پیش از پایان مهلت تحویل پیشــنهادات به امور قراردادهای شهرداری بسطام 

تحویل نمایند
 ۸- هزینه چاپ چهار نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده تجدید مناقصه می باشد.

 آدرس : بسطام -خیابان شهدا جنب پارک شهید مطهری شهرداری بسطام امور قرارداد ها 
www.Bastam.ir تلفن 02332522700   سایت شهرداری

تاریخ انتشار نوبت اول:1 شهریور 1401             تاریخ انتشار نوبت دوم:7 شهریور 1401

آگهی تجدید مناقصه عمومی

محمود رضا عباسی، شهردار بسطام

نوبت اول

             

بهروز کاویانی – شهردار شهر اندیشه

 آگـهـی
تجدید مناقصه عمومی

 نوبت اول

ســازمان  اباغــی  اعتبــارات  محــل  از  دارد  نظــر  در  اندیشــه  شــهرداری 
شــهرداری ها و دهیاری هــای کل کشــور و بــه اســتناد نامــه ١٤٠١/٤١/١٨٠٩٩ 
شــماره ٠٤/١٣ /١٤٠١ مدیــر کل محتــرم دفتــر فنــی امــور عمرانــی و حمــل و 
نقــل و ترافیــک اســتانداری تهــران نســبت بــه اجــرای پــروژه ذیــل را از طریــق 
مناقصــه عمومــی بــه پیمانــکاران فعــال حقیقــی و حقوقــی واجــد شــرایط )کلیــه 
دارنــدگان پروانــه کســب تعمیــرکاران اتومبیل هــای ســنگین( واگــذار نمایــد .

١ -موضوع مناقصه :
بازسـازی کامل ١٠دسـتگاه اتوبوس شـهری با اعتبـار 2۸/000/000/000 ریال 

بـا احتسـاب ۹% مالیات بـر ارزش افزوده
٢- سپرده شرکت در مناقصه:

مبلـغ 1/400/000/000 ریـال می باشـد. به همین منظـور ١- ضمانتنامه بانکی 
بـه نفـع شـهرداری اندیشـه ٢- واریـز نقـدی بـه حسـابجاری سـیبا بـه شـماره 
٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١ نـزد بانـک ملـی ایـران شـعبه بلـوار آزادی اندیشـه کـد 
 ٣  )IRشـماره حسـاب شـبا ١٥٠١٧٠٠٠٠٠٠٠١١٣٩٩٤٤٥٦٠٠١(   ٢٤١٧
–ضمانت نامـه صـادره توسـط موسسـات بیمه گـر دارای مجـوز فعالیـت و صـدور 
ضمانت نامـه از سـوی بیمـه مرکـزی ایـران ٤- اوراق مشـارکت بـی نـام تضمین 
شـده بانک هـا و دولـت بـا قابلیـت بازخرید قبل از سـر رسـید ٥- وثیقـه ملکی 
معـادل ۸5% ارزش کارشـناس رسـمی آن ٦- ضمانت نامه هـای صـادره توسـط 
صندوق هـای ضمانـت دولتـی کـه بـه موجـب قانـون تاسـیس شـده یا می شـوند 
و طبـق اساسـنامه فعالیـت می نماینـد. را تهیـه و برابر دسـتور العمـل مندرج در 

مناقصه کاربـرگ 
بـه همراه پیشـنهاد قیمـت ارائه گردد. لازم بذکر اسـت نفـرات اول ، دوم و سـوم 
مناقصـه هـرگاه حاضـر بـه عقـد قـرارداد نگردند سـپرده آنان بـه ترتیـب به نفع 

کارفرمـا ضبط خواهد شـد.
٣ -مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه:

از تاریخ انتشــار آگهی لغایت پایان وقت اداری ســه شــنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/٠٨ 
ــت ــک دول ــدارکات الکترونی ــامانه ت ــق س ــاً از طری ــت آن صرف ــل دریاف  و مح

 www.setadiran.ir می باشد.
٤ -مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:

متقاضیان می بایسـت تا پایان سـاعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ اصل 
ضمانت نامه را به واحد دبیرخانه شهرداری تحویل و شماره ثبت پاکت الف دریافت 
 و سـپس تصویر سـپرده شـرکت در مناقصـه را در سـامانه تـدارکات الکترونیک

 www.setadiran.ir  بارگذاری نمایند.
تذکـر: صرفا اسـناد پاکت های پیشـنهاد )ب( و )ج( دارای امضـای الکترونیکی 
مـورد پذیـرش اسـت. در جلسـه بازگشـایی پاکـت هـای )ب( و )ج(، اسـناد 
فیزیکـی )کاغـذی( و اسـناد فاقـد امضـای الکترونیکـی بـه هیـچ وجـه مـورد 

نیسـت. پذیرش 
٥ -مدارك لازم جهت دریافت اسناد مناقصه :

متقاضیـان جهـت دریافـت اسـناد می بایسـت از طریـق سـامانه سـتاد نسـبت به 
خریـد اسـناد شـرکت در مناقصـه اقـدام نمایند.

٦- زمان بازگشایی پیشنهادها :
پایان ساعت اداری روز شنبه مورخ ١٤٠١/٠٦/١٩ می باشد.

دلیل  ذکر  بدون  پیشنهادات  تمام  یا  یک  قبول  یا  رد  در  اندیشه  شهرداری   -٧
مختار می باشد.

٨- هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/06/01    تاریخ انتشارنوبت دوم: 1401/06/0۸

اندیشه شهرداری 
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رئیسیدردیدارمدیرانوکارکنانوزارتدفاع:
الگوی صنایع دفاعی به سایر عرصه ها و صنایع 

کشور تسری پیدا کند
رئیس جمهور با قدردانی از دســتاوردهای گرانســنگ دانشمندان و 
نخبگان در صنایع دفاعی کشور، خواستار تسری الگوی صنایع دفاعی 

به سایر عرصه ها و صنایع در کشور شد.
 به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، حجت الاســلام 
ســیدابراهیم رئیســی در جمع وزیر، مدیران و کارکنان وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح ضمن گرامیداشــت ۳۱ مرداد، روز صنعت 
دفاعی کشــور و یاد شــهدای وزارت دفاع و نیروهای مسلح، خصوصاً 
شــهیدان بزرگوار فخــری زاده و طهرانــی مقدم، اقدامــات صورت 
گرفته در این وزارتخانه را در راســتای تحقق شــعار تولید دانش بنیان 
و اشــتغال آفرین، بسیار مؤثر دانست و گفت: دســتاوردهای ارزشمند 
دانشــمندان و نخبگان در صنایع دفاعی نه فقط برای کشورمان، بلکه 
برای جهان اســلام و دوست داران انقلاب اســلامی امیدبخش و اقتدار 

آفرین و برای جهان کفر یاس آور است.
رئیس جمهور نخبگان و دانشــمندان باانگیزه و خلاق در وزارت دفاع را 
سرمایه های ارزشمند کشور دانست و افزود: محصول و خروجی کار این 
عزیزان، صنعت دفاعی دانش بنیان کشور است که امروز دستاوردهای 

آن از سوی هیچ کسی قابل کتمان نیست.

سرریز پیشرفت های صنعت دفاعی به سایر بخش ها 
امیدآفرین است

رئیسی با بیان اینکه به گستردگی داشــته ها و توانایی های کشور مورد 
تهدید دشمن هســتیم، تصریح کرد: علیرغم تهدید، فشار و تحریم های 
دشمنان روی صنایع دفاعی ما، پیشرفت ها در این بخش بیشتر از سایر 
بخش ها بوده و دلیل آن انگیزه بســیار بالایی است که در صنایع دفاعی 
برای خودکفایی و استقلال کشور وجود دارد و در نتیجه این پیشرفت ها، 
موجب تولید قدرت برای کشــور شده اســت.رئیس جمهور با اشاره به 
بازدید خود از نمایشگاه دستاوردهای صنایع دفاعی، اظهار داشت: یکی 
از نکات امیدبخش این نمایشگاه، سرریز فناوری و پیشرفت های صنعت 
دفاعی کشور به سایر بخش ها در کنار دستاوردهای ارزشمند در ارتقای 

قابل توجه توانمندی های دفاعی کشور بود.
وی داشتن انگیزه و خودباوری را مهم ترین مؤلفه و ویژگی متخصصان 
جوان و توانمند صنایع دفاعی کشــور دانســت و خاطرنشان کرد: این 
خودباوری در پرتو خداباوری شکل گرفته و همان رمز پیروزی در نگاه 
امام خمینی )ره( اســت که فرمود می شــود با توکل به خدا و اعتماد به 

نفس و اتکا به داشته های خود کارهای بزرگی رقم زد.

مسیر وزارت دفاع در تبدیل ایده به محصول در سایر صنایع 
نیز با قوت دنبال شود

رئیس جمهور با تأکیــد بر ضرورت تجلیــل و قدردانــی از نخبگان و 
دانشمندان صنایع دفاعی کشور، خطاب به مدیران وزارت دفاع گفت: 
قدردانی واقعی از این نخبگان، فراهم کردن زمینه شــکوفا شدن دانش 
و اندیشه آنان اســت. مدیران وزارت دفاع این وزارتخانه را به زیست بوم 

نخبگان تبدیل و از این سرمایه های کشور حمایت و پشتیبانی کنند.
رئیســی در ادامه تبدیل ایده به محصول توسط نخبگان صنعت دفاعی 
کشور را بسیار ارزشــمند و الگویی گرانســنگ برای دیگر حوزه ها در 
کشور دانســت و افزود: تبدیل ایده به محصول فرآیند ساده ای نیست 
و دســتیابی به این مهم، صنایع دفاعی ما را به صنعتی افتخارآمیز برای 
کشــور تبدیل کرده و کشــورهای دیگر را به حیرت واداشته است. این 

مسیر با قدرت و قوت در سایر بخش ها و صنایع نیز دنبال شود.

نخبگان وزارت دفاع تا یک قدمی ساخت هواپیمای 
مسافربری رسیده اند

رئیس جمهور با اشــاره به »تأثیرگذاری، دقت بالا و هوشمندسازی« 
به عنوان ۳ ویژگی بســیار مهم محصولات تولیدشده در صنعت دفاعی 
کشــور، خطاب به دســت اندرکاران این صنعت، اظهار داشت: شما با 
ابتکار و خلاقیت خود برای کشــور تولید قدرت کرده ایــد تا جایی که 
مقامات نظامــی دنیا نیز به پیشــرفت های اقتدارآفرین صنعت دفاعی 

ایران معترفند.
وی نوآوری ها در زمینه ساخت انواع پرنده ها در صنایع دفاعی را بسیار 
افتخارآمیز دانســت و با اشــاره به بازدید خود از صنایع هواپیماسازی 
ایران در اصفهان تصریح کرد: دانشمندان و نخبگان ما در این وزارتخانه 
تا یک قدمی ساخت هواپیمای مسافربری رسیده اند و از آنها خواسته ام 

که این مسیر را تا حصول نتیجه با قدرت و قوت ادامه دهند.

دشمنان مطمئن باشند این منطقه از آن ملت های مستقل
 و آزادی خواه خواهد بود

رئیســی در بخش دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه گاهی برخی از 
دشمنان انقلاب اســلامی به رغم توانمندی های بســیار بالای دفاعی 
کشــور به خود اجازه می دهنــد تهدیداتی بر علیه ملت ایــران به زبان 
بیاورند، خاطرنشان کرد: امروز جمهوری اسلامی از همیشه قدرتمندتر 
و دشــمنان ما از همه زمان ها ضعیف ترند و آنچه ما را به قدرتی اثرگذار 
در منطقه و جهــان تبدیل کرده نیروهای کارآمــد، باانگیزه و انقلابی و 

دستاوردهای دفاعی دانشمندان ماست.
رئیس جمهور افزود: دشمنان بدانند مصمم به ادامه این مسیر هستیم 
و مطمئن باشند که دست مســتکبران از منطقه قطع خواهد شد و این 

منطقه از آن ملت های مستقل و آزادیخواه خواهد بود.
رئیسی همچنین در بخشی از ســخنان خود به اقدامات صورت گرفته 
در حوزه صنعتی ســازی مسکن از ســوی صنایع دفاعی کشور اشاره و 
تصریح کرد: خوشــبختانه نخبگان و دانشمندان ما در صنایع دفاعی به 
روشی نوآورانه و صنعتی در ساخت مسکن دست پیدا کرده اند که قطعاً 
در طرح جهش تولید مسکن مؤثر خواهد بود.وی پیش از این نشست، از 
نمایشگاه تخصصی پدافندی و جنگ الکترونیک و همچنین تجهیزاتی 
که براساس تدابیر فرمانده معظم کل قوا در وزارت دفاع ساخته شده اند، 
بازدید کرد.همچنین رئیس جمهور از پروژه مسکن مهر ساخته شده به 
دست متخصصان صنایع دفاعی کشور و روش های نوآورانه به کار رفته 

در این پروژه نیز دیدن کرد.

تریبون

رئیس کمیســیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
شورای اسلامی با مثبت ارزیابی کردن عملکرد تبصره 
۱۴ قانون بودجــه بیان کرد: بر اســاس قانون باید ۵۰ 
درصد از اعتبارات تبصره ۱۴ قانون بودجه به پرداخت 
یارانه های نقــدی تعلق بگیرد که امســال بیش از این 

میزان تخصیص یافته است.
حمیدرضا حاجی بابایی با بیان اینکه تبصره ۱۴ قانون 
بودجه )منابــع حاصل از هدفمنــدی یارانه ها( از نظر 
شفاف ســازی و همچنین تحصیل درآمدها عملکرد 
خوبی داشــته اســت، اظهار کرد: اعتبارات تبصره ۱۴ 
قانون بودجه ســال ۱۴۰۱، ۶۳۶ هــزار میلیارد تومان 

)همت( اســت درحالی که در ســال ۱۳۹۵ 
دعوای ما برای این تبصره بر ســر ۸۷ همت 

بود.
وی گفت: از ۶۳۶ همت اعتبــار تبصره ۱۴ 
قانون بودجــه ۱۴۰۱، حــدود ۱۳۶ همت 
برای مخارج دستگاه های متولی برای ارتقا 
و توســعه ی زیرساخت های شان تخصیص 

داده شده است. بر اســاس این تبصره دولت در سال 
جاری حدود ۵۰۰ همت یارانــه پرداخت می کند که 
قســمتی از آن برای کمک به تولید اســت؛ قسمتی 
برای کمک به حقوق و دســمزد و بخشــی نیز برای 

کمک های یارانه ای نظیر کمیته های امداد 
است؛ همچنین بودجه ای که باید به صورت 
نقــدی پرداخت شــود، ۳۳۰ همت تعیین 

شده است.
رئیــس کمیســیون برنامــه و بودجــه و 
محاســبات خاطر نشــان کرد: بر اســاس 
قانون باید ۵۰ درصــد از اعتبارات تبصره ۱۴ 
قانون بودجه به پرداخت یارانه های نقدی تعلق بگیرد 
که امســال بیش از این میزان تخصیص یافته اســت؛ 
همچنین بر اســاس قانون باید ۳۰ درصد از اعتبارات 
این تبصره به تولید اختصاص یابد اما در بودجه امسال 

ســهم تولید به این میزان نمی رســد با این حال رقم 
خوبی است.

حاجی بابایی در پاســخ به این پرســش که پرداخت 
اعتباراتی از محــل درآمدهای تبصره ۱۴ قانون بودجه 
برای حمایت از بخش هایی نظیــر فرهنگ و ورزش با 
چه توجیهی انجام می شــود؟ تاکید کرد: این حمایت 
نیز یارانه است؛ امروز به حوزه هایی از جمله نشر، ورزش 
و مســاجد این یارانه پرداخت می شــود؛ یارانه یعنی 
حمایــت از جاهایی که کم می آورنــد؛ وقتی در جایی 
پول کم می آورند، باید زیر پای شان آجر بگذاریم تا زیر 

آب هزینه ها خفه نشوند.

مجلس

محمد مهاجرانی  ســخنگوی دســتگاه 
دیپلماسی درباره آخرین تحولات مذاکرات 
رفع تحریم ها و شیوه  اجرای تعهدات ایران، 
گفت:همچنان در مســیر مذاکره هستیم و 
اجازه دهید به استقبال روند بعدی که هنوز 
اتفاق نیفتاده نرویم. ناصر کنعانی سخنگوی 
دســتگاه دیپلماسی در نشســت خبری با 
اشاره به یک سالگی دولت سیزدهم، گفت: ما 
شرایط تحریم، بحران های منطقه و شرایط 
پیچیده بین المللــی را داشــتیم اما اتخاذ 
سیاست خارجی متوازن، تعامل هوشمند و 
دیپلماســی پویا آثار و نتایج خود را تا حدود 
بسیار قابل توجهی در عمل نشان داده است.

وی با بیــان اینکه سیاســت خارجی دولت 
بر مبنــای سیاســت همســایه محــور و 
سیاســت آســیا محور با تأکید بــر نگاه به 
شــرق و همچنین دیپلماســی اقتصادی 
محور از جملــه برنامه هایی بــود که دولت 
آنها را به عنوان مبانــی حرکتی خود اعلام 
کرده بود، افــزود: وزارت خارجه بر مبنای 
سیاســتگذاری دولت در این مسیر حرکت 
کرد و بر مبنای نتایج حاصله شــاهد شرایط 

خوب و امیدوار کننده ای هستیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
نتایج حاصله نشان داد اتخاذ این سیاست ها 
درســت و مدبرانه بوده و نتایج خوب آن را 
در حوزه اقتصادی، افزایــش حجم روابط و 
تبادل خارجی و افزایش روابط با کشورهای 

همسایه اعم از مرزی و منطقه ای شاهدیم.
کنعانی یادآور شد: عضویت ایران در برخی 
ســازمان های مهم منطقه ای، نتیجه موفق 
تلاش های دولــت با برخی همســایگان و 
شرکای منطقه ای در حل و فصل بحران های 
پیچیده منطقــه ای و مدیریت پرونده هایی 
که در حوزه های بلافصــل منطقه ای ما رخ 
داد و می توانســت باعث چالش شــود، بود. 

وزارت خارجه به عنوان عضو دولت در هفته 
آینده گزارش عملکرد خود را به شیوه های 

مختلف ارائه خواهد کرد.
وی در پاسخ به ســوالی در خصوص آخرین 
تحولات مذاکــرات رفع تحریم ها و شــیوه 
اجرای تعهدات ایران، گفــت: به طور کلی 
می توان گفت همچنان در مســیر مذاکره 
هســتیم و اجازه دهید به استقبال جزئیات 
و روند بعدی که هنوز اتفاق نیفتاده اســت، 
نرویم.ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی 
افزود: در آخریــن دور مذاکــرات در وین، 
پیشــنهاداتی از ســوی کننــده اتحادیه 
اروپا به طرف های مذاکــره منجمله ایران 
داده شــد. طرف ایرانی مبتنــی بر رویکرد 
سازنده و مســئولانه، پاسخ خود را نسبت به 

پیشنهادات در زمان مقرر داد.
وی تاکید کرد: تا اینجای کار هنوز از ســوی 
طرف مقابل، مشخصاً دولت آمریکا، پاسخی 
به پیشــنهادات طــرف اروپایــی دریافت 
نکرده ایم. به روایت های غیر رسمی اهتمام 
نکنیم و در فضای مذاکرات باید در مورد داد 
و ستدها و ایده های رسمی کشورها راجع به 

روند مذاکره اظهار نظر و قضاوت کنیم.
کنعانــی با بیــان اینکه تــا اینجــای کار 
پیشــرفت های نســبتاً خوبی داشــتیم، 
اظهار کــرد: مذاکرات یک مجموعه اســت 
و باید توافق شــود. تا زمانی کــه روی همه 
موضوعات توافق نشــود نمی توان گفت که 
به توافق رسیدیم و نســبت به مرحله بعدی 
پیــش داوری کنیم یا به اســتقبال مرحله 
جلوتر برویم.وی تصریح کــرد: موضوعات 
باقی مانــده هر چند اندک باشــند، اما مهم 
هســتند و باید در خصوص این موضوعات 
مهم تصمیم گیری شــود و توافق شــکل 
بگیرد.سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: 
ایران همواره در مذاکرات، در ادوار گذشته 

و هم در دوره اخیر مذاکرات جدی، سازنده 
و مســئولانه حضور داشته اســت و پس از 
دریافت پیشنهادات طرف اروپایی به موقع 
پاسخ داد و انعطاف لازم را در جای خودش 

به منظور دستیابی به توافق نشان داد.
کنعانی گفت: معتقدم دولت آمریکا مسئول 
شــرایط فعلی برجام اســت و بــه عبارتی 
مســئول عدم اجرای توافقنامه تــا الان و 
وضعیت فعلی اســت. اگر اراده سیاسی را به 
طور جدی در عمل نشــان دهد و همگام با 
قول و اظهار نظرها، در عمل نیز مســئولانه 
اظهارنظر کند، می توانیم به ســمت مرحله 

بعدی حرکت کنیم.
وی افزود: جمهوری اســلامی ایران اعلام 
کرد کــه به دنبــال توافق اســت و مذاکره 
کنندگان ما با هدف تحقــق منافع قانونی 
دولــت و ملت جمهــوری اســلامی ایران 
در مذاکرات حضور پیدا کرده و در مســیر 

مذاکره به طور جدی وارد شده اند.
سخنگوی دستگاه دیپلماســی با تاکید بر 
اینکه جمهوری اسلامی ایران معطل طرف 
مقابل نخواهد ماند، اظهار کرد: بارها از سوی 
مقامات عالی جمهوری اسلامی ایران اعلام 
شده که روند معیشت مردم و اقتصاد کشور 

را به روند مذاکرات گره نخواهیم زد.

کنعانــی افــزود: تاکید می کنم کــه تعلل 
آمریــکا در ارائــه پاســخ، بی عملی طرف 
اروپایــی، مســائل داخلی دولــت آمریکا، 
فشــار تندروها در داخل این کشور یا فشار 
لابی رژیم صهیونیســتی بر دولت آمریکا و 
فرسایشی کردن مذاکرات که شواهد و آثار 
آن را می بینیم، جمهوری اســلامی ایران را 
از پیگیری اولویت هــای خودش باز نخواهد 
داشــت.وی گفت: اگر جمهوری اســلامی 
ایران نیازمنــد توافق اســت، حتماً طرف 
آمریکایــی و اروپایی بیــش از طرف ایرانی 

نیازمند آن هستند.

به دنبال توافق قوی و پایدار هستیم
سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه 
تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران 
جدیت کامل نشان داد، تاکید کرد: به دنبال 
تعامل خوب و پایدار هســتیم. توافق خوب 
نیز از نظر ما به این معناســت که منافع ملی 
جمهوری اسلامی ایران تأمین شود، پایدار 
باشد و در روند اجرا بازه زمانی وجود داشته 
باشــد که برای جمهوری اســلامی اثبات 
شود، طرف مقابل بر تعهدات خود ایستاده 
و در حوزه عملی بــه توافقات پایبند خواهد 
بود.کنعانی اضافه کــرد: برای بار دوم از یک 
ســوراخ گزیده نخواهیم شــد. بر این مبنا 
تلاش خواهیم کرد که به توافق برســیم، اما 
توافقی که خوب، قوی و پایدار باشد و منافع 

مشروع دولت و ملت ایران را تأمین کند.
وی گفت: مــا در ارتباط بــا مذاکرات رفع 
تحریم هــا به طــور طبیعی منتظر پاســخ 
طرف مقابل خواهیم بود، اما در حوزه روابط 
خارجی، توســعه مناســبات با همسایگان 
و گســترش روابط اقتصــادی و تجاری با 
کشــورهای مختلف، منتظر پاســخ طرف 

مقابل و روند مذاکرات نخواهیم بود.

گفتگوهای ایران و عربستان به نفع
 دو طرف خواهد بود

سخنگوی دســتگاه دیپلماســی در ادامه 
این نشســت خبری درباره مذاکرات ایران 
و عربســتان نیز، گفت: موضوعات مشترک 
و متعددی با عربســتان در حوزه دوجانبه و 
منطقه ای داریم و گفتگوها برای از سرگیری 
روابط رسمی دو کشور تأمین کننده منافع 
دو طرف خواهد بود.کنعانی بــا بیان اینکه 
اختلاف نظرهــا و موضوعــات پیچیده ای 
وجــود دارد و گام های خوبی را به ســمت 
جلــو برداشــتیم و روند مذاکــرات مثبت 
بوده است، اظهار کرد: از ســرگیری روابط 
به ســرعت انجام نمی شــود. اراده سیاسی 
وجود دارد و از سوی طرف عربستان شاهد 
گام های متقابــل بودیم و باید خوشــبین 
باشــیم در مســیر ارتباطات و گفتگوهای 
دیپلماتیک بتوانیم گامی را به ســمت جلو 
برداریم.وی تاکید کرد: شــرایط در منطقه 
مثبت اســت و می تواند امیــدواری ایجاد 
کند کــه در روابط با همســایگان و منطقه 
به ســمت جلــو در حال حرکت هســتیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه همچنین 
درباره آخرین وضعیت سوریه، گفت: شاهد 
شــکل گیری شــرایط جدیدی در سوریه 
هستیم و دولت ســوریه شرایط بحران و بی 
ثباتی را پشت سر گذاشته و موفقیت بزرگی 
در مبارزه با تروریســم داشته و نشان داده از 
نگاه مردم، ســوریه دولتی است که توانسته 
هم با تروریســت ها مبارزه قدرتمندانه ای 
را انجام دهد، امنیت را بــه مناطق بحرانی 
ســوریه برگرداند، حاکمیت کشور را حفظ 
کند و شاهد بازگشت تدریجی کشورهایی 
هستیم که در طول ســال های گذشته در 
نتیجه محاســبات غلط، دمشــق را ترک و 

سفارتخانه های خود را تعطیل کرده بودند.

تبصره ۱۴ قانون بودجه عملکرد خوبی داشته است

خریدار   رییس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: طــرح رتبه بنــدی معلمان بــا فراز 
و نشــیب های بســیاری روبه رو بود، اما با 
حضور دولت ســیزدهم کار با همه سختی 

ها پیش رفت.
 محمدباقر قالیباف در سومین روز از سی و 
ششمین اجلاس مدیران و روسای آموزش 
و پرورش کشور که در سالن اجلاس سران 
در حال برگزاری است، ضمن گرامیداشت 
هفته دولت و یاد و نام شهدا به ویژه شهدای 
معلم و دانش آمــوز بیان داشــت: با همه 
وجودم ایمــان دارم که راه تحــول و قوی 
شدن ایران عزیز ما در دستان شما معلمان 

است.
رییــس مجلس شــورای اســلامی اظهار 
داشــت: البته اینگونه نیست که این را فقط 
در جمع شــما بگویم و تعارف کنم، بلکه در 
هر محیطی بودم و توفیق خدمت داشته ام، 
یکی از کارهایم این بود که به سرعت رابطه 
خودم را با آموزش و پرورش برقرار کنم زیرا 
ایمان دارم و به این باور رســیده ام که شما 
معلمان محور قوی شدن کشورمان در تمام 

ابعاد هستید.
وی بــا بیان اینکــه وقتی از اســتقلال یک 
کشور سخن می گوییم، چه چیزی متضمن 
این اســتقلال اســت، به ویژه در چارچوب 
نظام مقــدس جمهوری اســلامی؟ گفت: 
مولفه های این استقلال چیست؟ کشوری 
می تواند بگوید مســتقل هســتم که بتواند 
مولد باشد، قدرت، ثروت، معرفت و منزلت 
تولید کند. اگر کشــوری اینها را تولید کرد 
و رابطه اینها را در تعادل با هم در سیســتم 
درستی قرار داد آن کشــور مستقل خواهد 
بود و مســتقل باقی می ماند و یک کشــور 

قوی و باهویت است.
قالیباف تصریح کرد: دارایی های یک کشور 
برای رســیدن به این مولفه ها چه می تواند 
باشــد؟ دارایی های اصلی و پیشــران های 
تولید، اطلاعــات، دانش و آگاهی اســت. 
اگر به دنبال رفاه هســتیم باید توجه داشته 

باشــیم دســتیابی به همین رفاه از انباشت 
دانایی، خردورزی، آگاهی، ابتکار و خلاقیت 
در بســتر یک حکمرانی کارآمد امکان پذیر 
اســت. این مهم نیازمند یک نگرش نهادی، 
نظام مند و چندوجهی بــه مقوله آموزش و 

پرورش است.
وی افزود:  هنوز در درون نظام حکمرانی، 
باور و اجمــاع لازمی به ایــن واقعیت که  
نطفه پیشرفت، تحول و قوی شدن جامعه 
از درون مدرسه و در گرانیگاه نهاد آموزش 
و پرورش بســته می شود شــکل نگرفته 

است.
رئیس مجلس شورای اســلامی با اشاره به 
اینکه وقتی حــرف از نهاد آموزش و پرورش 
می شود، متفاوت از وزارت آموزش و پرورش 
است، عنوان کرد: وزارت آموزش و پرورش 
یک بخش از نهاد آموزش و پرورش اســت. 
نهادی که مدرســه و معلم مهمترین عناصر 
آن هســتند. خانــواده نیز جزئــی از نهاد 

آموزش و پرورش است.

وی افزود: صداوســیما، فضــای مجازی، 
ســینما و هنر و  آموزش عالــی نیز همین 
گونه اند. لذا وقتی هنوز چنین موضوعی در 
اولویت ما قرار نگرفته اســت به جای اینکه 
این ظرفیت ها را متمرکز بر صندوق سرمایه 
های انســانی مولد کنیم، همه این سرمایه 
ها را در چاه ویل نظام بروکراســی که داریم 
می ریزیم و کمتریــن خروجی و کارآمدی 
را از آن می گیریــم. اینجاســت که نیازمند 

تصمیمی شجاعانه هستیم.
قالیباف ادامــه داد: همه قبــول داریم که 
معیشت اولویت ماســت و حتما باید برای 
آن تلاش کنیم. در تلاشیم به حوزه معیشت 
سروســامان دهیم. اولویت امروز معیشت 
است، اما ضرورت امروز و اولویت فردای ما،  
تربیت اســت.  نباید در یک معامله سراسر 
باخت قــرار بگیریم به نحوی کــه تربیت را 
بدهیم و معیشــت را بگیریم. اگر از زمان و 
تربیت غافل شویم، نسل و نسل های بعدی 

را از دست می دهیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
پنج میم شــامل منزل، مدرســه، مسجد، 
محله و مجازی باید در یــک زنجیره دقیق 
با همدیگــر کار کنند تا کارآمــدی و موثر 
بودن را شاهد باشــیم، گفت: ناگزیریم که 
یک نگاه سیستمی عمومی باز داشته باشیم 
تا ســرمایه های مادی که بــه زحمت پیدا 
می کنیم به چاه ویل سیســتم بروکراســی 
نریزیم به گونه ای که نتوانیم خروجی لازم 

را بگیریم.
وی تاکید کرد کــه باید بدانیــم اصالت در 
آموزش و پرورش، مدرســه و معلم اســت. 
همانطور که در مجلس شــورای اسلامی، 
اصالت با نماینده مجلس است.  رتبه بندی 
را با خــون دل دنبال کردیــم. رتبه بندی با 
فراز و نشــیب های بســیاری روبه رو بود.  با 
حضور دولت سیزدهم کار با همه سختی ها 
پیش رفت و حالا دارد اجرایی می شــود، اما 
این تنها هدف نیســت و باید این فرصت را 
فراهم کنیم که به ســمت کیفیت و عدالت 

آموزشی برویم. نمی خواهم دوگانه کیفیت 
و عدالت آموزش ایجاد کنم و اینها را مقابل 
هم قرار دهم، بنده معتقــدم این دو مکمل 

همدیگرند.
قالیبــاف ادامــه داد: در مجلس شــورای 
اســلامی برای ایجــاد سیســتم عمومی 
مدیریت باز و ســایبرنتیکی نسل سوم، هر 
قانون و پشــتیبانی برای آموزش و پرورش 

نیاز باشد آماده ایم.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی گفت: 
معتقدم می توانیم  ظرف یک ســال تحول 
را در آمــوزش و پرورش ایجــاد کنیم. اگر 
پیشــران دانش و آگاهی و اطلاعات داشته 
باشیم آن وقت می توانیم از دارایی هایمان 
به درستی استفاده کنیم. طی ۱۶ سال و در 
دو دولت، شــش، هفت وزیر و سرپرست در 
آموزش و پرورش عوض شدند.  آن زمان که 
دو گزینه وزارت آمــوزش و پرورش آمدند 
و رفتند و رای نگرفتند، قلبم ایســتاده بود 
و گفتم نکند این روند ادامــه یابد و آموزش 
و پرورش ثبــات پیدا نکنــد. الحمدلله که 
آن مسیر طی نشــد. اکنون باید بایستیم و 
اساس کار را درســت کنیم. در برنامه هفتم 
توســعه اولویت ها درحال بررســی و بحث 
است. باید مســئله محور حرکت کنیم. آیا 
تقویت آمــوزش نمی تواند یکــی از همین 

مسائل باشد؟
 رییس قوه مقننــه تصریح کــرد: نیازمند 
آن هســتیم کــه آمــوزش و پــرورش را 
در حکمرانــی نو ببریم.   شــفاف ســازی، 
هوشمندسازی، مردمی ســازی و کارآمد 
سازی باید مورد توجه باشد. به جای مدارس 
خصوصی و دولتی، باید به ســمت مدارس 
مردمی و محلی برویم. منظور از شکل گیری 
مدارس مردمی این نیســت که آموزش را 
خصوصی کنیم، منظور مردمی سازی است 
به آن مفهــوم که زنجیره میــان پنج عنصر 
منزل، مدرســه، مســجد، محلــه و فضای 
مجازی به درســتی به هم متصل شــوند و 

تقویت آموزش محقق شود.
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گودرزی در سمت مدیرعامل بورس تهران 
ابقا شد

در نخستین جلسه هیات مدیره جدید بورس تهران، مدیرعامل، رییس 
هیأت مدیره و نایب رییس هیأت مدیره بورس تهران انتخاب شدند.

به گزارش شــرکت بورس اوراق بهادار تهران، در نخستین جلسه هیات 
مدیره جدید بــورس تهران در تاریــخ ۳۰ مردادمــاه ۱۴۰۱، محمود 
گودرزی برای دومین دوره متوالی به اتفاق آرا در ســمت مدیرعاملی و 

سخنگوی شرکت بورس تهران ابقا شد.
همچنین در این جلسه »مهدی امیری« به نمایندگی از سرمایه گذاری 
تدبیر به عنوان رییس هیات مدیره و »ســید محمدجواد میرطاهر« به 
نمایندگی از ســرمایه گذاری صبا تامین، به عنوان نایب رییس هیات 

مدیره بورس تهران انتخاب شدند.

شرایط پرداخت وام جدید صندوق توسعه ملی 
اعلام شد

معاون بانکی و اعتباری صندوق توسعه ملی شرایط پرداخت تسهیلات 
از طریق قرارداد مانایی را اعلام کرد.

نشست معرفی قراردادهای مانایی )در راســتای ابلاغ شیوه نامه اصول 
مطالبات غیرجاری صندوق توســعه ملی توســط رئیس جمهوری( با 
حضور مسئولان بانکی و رئیس هیئت امنای صندوق توسعه ملی برگزار 
شــد.علیرضا میر محمد صادقی، عضو هیئت عامل و معــاون بانکی و 
اعتباری صندوق توسعه ملی - به معرفی قراردادهای مانایی و پرداخت 

تسهیلات از این طریق پرداخت.  
وی تاثیرات مثبت قراردادهای مانایــی را در مواردی چون حفظ ارزش 
منابع ریالی صندوق توسعه ملی، تامین همزمان ارز و ریال، جلوگیری 
از تبدیــل ارز به ریال در داخل کشــور، افزایش توان ســاخت داخل و 
اشتغالزایی، کاهش فشار بر روی بانک ها بابت تامین مالی بخش زیادی 
طرح ها دانســت.این مقام مسئول در صندوق توســعه ملی اعلام کرد 
که محاســبه تســهیلات در قرارداد مانایی به صورت ارزی و مبادلات 

تسهیلات به صورت ریالی خواهد بود.  
وی همچنین گفت که بانک ها می توانند از فــردا از قراردادهای مانایی 

استفاده کنند.
میرمحمد صادقی درباره شرایط تسهیلات اعطایی قرارداد مانایی بیان 
کرد: شیوه پرداخت و بازپرداخت تسهیلات در قرارداد ارزی به صورت 
ارزی خواهد بود امــا در قرارداد مانایی به صورت ریــال مانا و ریال مانا/

ارزی خواهد بود.

معاون بانکی و اعتباری صندوق توســعه ملی در ادامه گفت: تسهیلات 
قرارداد مانایی برای کســانی اســت که متقاضی وام ارزی هســتند و 

می خواهند این وام را در داخل کشور خرج کنند.

معاونوزیرراهوشهرسازیخبرداد
 بسته جدید تشویقی برای سازندگان 

در بافت فرسوده
معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: طی همکاری با شــهرداری، بسته 
پیشنهادی جدیدی را به منظور نوسازی و بهسازی در شهر تهران آغاز 
کرده ایم که از جمله محورهای آن می توان به تراکم تشــویقی، سطح 

اشغال بیشتر و تسهیلاتی در زمینه پارکینگ اشاره کرد.
محمد آئینی اظهار کرد: تشویقات شهرسازانه، محور جدیدی است که 
در بحث نوســازی بافت فرسوده با شهرداری تهران شــروع کرده ایم و 

معتقدیم این موضوع از تسهیلات بانکی و تخفیف پروانه مهمتر است.
وی افزود: تجربه نشــان داده بــه طور مثال یک طبقه تشــویقی برای 
ســازندگان مهمتر از دیگر مشــوق ها اســت. یا اینکه وقتی اجازه یک 
درب اضافی برای پارکینگ داده می شــود چند پارکینگ مزاحم حذف 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری با بیان اینکه بــرای تحرک در 
بافت فرسوده بســته جامعی از جنس های مختلف تهیه کرده ایم گفت: 
تراکم تشویقی، سطح اشغال بیشتر، تســهیلاتی در زمینه پارکینگ، 
توده گذاری و برخی جزئیات دیگر از جمله موضوعاتی است که در این 

بسته گنجانده شده تا جذابیت ساخت و ساز را افزایش دهیم.
آئینی تصریح کرد: بســته جامع تشــویقی به صورت پایلوت در بافت 
فرسوده شهر تهران آغاز می شــود که تحولی در این مناطق خواهد بود. 
جدیدترین اقدام، مصوبه شورای عالی شهرسازی است که کمیته فنی 
آن انجام شــد و دوشــنبه هفته آینده با حضور وزیر راه و شهرسازی و 

اصحاب رسانه، اطلاع رسانی در این زمینه انجام خواهد شد.
وی با بیان اینکه نوسازی و بهســازی ۱۵۰ هزار واحد مسکونی در شهر 
تهران را هدفگذاری کرده ایم گفــت: از این تعداد ۶۴ هزار واحد در حال 
ساخت است. با پیشــنهادی که ما دادیم امیدواریم در پایان چهار سال، 

نوسازی یک میلیون واحد را در کل کشور داشته باشیم.
معاون وزیر راه و شهرســازی تاکید کرد: کار را با ۱۵۰ هزار واحد شروع 
می کنیم و در ســال آخر به ۳۵۰ هزار واحد ختم می شــود که مجموعا 

هدف بهسازی و نوسازی یک میلیون واحد محقق خواهد شد.

ونا وازهای ترکیه به علت شیوع کر تکذیب لغو پر
در حالی که برخی وب سایت ها و شــبکه های اجتماعی از لغو پروازهای 
ایران و ترکیه به دلیل گسترش شــیوع ویروس کرونا خبر داده بودند، 
مدیرکل دفتر ارتباطات و اطلاع رسانی شــهر فرودگاهی امام خمینی 

این خبر را تکذیب کرد.
  اخباری مبنی بــر تعلیق پروازهــای ترکیه به ایــران به علت افزایش 
کرونا در برخی شبکه های اجتماعی و وب ســایت های خبری در حال 
انتشار اســت،  در این راســتا جواد صالحی - مدیرکل دفتر ارتباطات و 
اطلاع رسانی شــهر فرودگاهی امام خمینی- به ایســنا اعلام کرد: این 
اخبار برای ۱۹جولای سال ۲۰۲۰ بوده و برخی خبرگزاری های داخلی 

به  اشتباه آن را انتشار داده اند.

بازار

خریدار  رییس ســازمان بــورس و اوراق 
بهادار گفــت: در حوزه عرضه خــودرو در 
بورس با موانعی مواجه بودیم که مشکلات 
برطرف شــد و موفــق به عرضــه برخی از 
خودروها در این بازار شــدیم و ایران خودرو 

هم وارد تالار بورس کالا می شود.
مجید عشقی در نشست کمیســیون بازار 
پول و ســرمایه اعلام کرد: بخش زیادی از 
مباحث مربوط به حوزه بازار ســرمایه جزو 
بحث هایی است که نیاز به کارشناسی دارد 
و باید چکش  کاری هایــی از طریق ۴ ارکان 
بورس صورت پذیرد و بعد از آن به ســمت 

سازمان بورس ورود  کند.
وی اظهار داشــت: در دوره جدید مدیریت 
ســازمان بورس، یکی از مسایل مطرح شده 
این بود کــه مباحث اجرایی بــه بورس ها 
تفویض شود و سازمان بورس دیگر در مقام 

اجرایی نباشد. 
عشقی افزود: سازمان بورس اکنون به جای 
نظارت و مقــررات گــذاری در مقوله اجرا 
ظاهر شده اســت که این امر با آسیب هایی 

همراه شده است.
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار ادامه 
داد: همین موضوع که بحث های بورس کالا 
از طرف اعضای اتاق بازرگانی و فعالان بازار 
ســرمایه با جزییات مطرح می شود نشان 
دهنده این اســت کــه بــورس کالا اکنون 

جایگاه خوبی را پیدا کرده است.
وی خاطرنشــان کرد: در مقایســه با مدت 
هفت ســالی که در حال انجام فعالیت های 
مربوط به بــورس کالا بودم اکنون شــاهد 

رشد و توسعه محسوس این بازار هستم.
عشــقی با تاکید بر اینکه اکنــون بیش از 
۹۰ درصد از محصولات پتروشــیمی در 
بورس کالا در حال معامله اســت، اظهار 
داشــت: در این بازار کمتر به بحث فلزات 
اساسی پرداخته شده است اما اکنون این 
محصول نیز روند توسعه را در پیش گرفته 

است. 
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار افزود: 
معاملات سیمان از ســال گذشته در بورس 
کالا انجام شد و تاکنون بازخوردهای خوبی 

را به همراه داشته است.
وی ادامه داد: درخصوص کالاهاو مربوط به 
پتروشیمی مسایل متعددی را با انجمن ها و 
عرضه کنندگان داشتیم اما بورس کالا روند 
خوبی را داشته و این روند هم با جدیت ادامه 

خواهد داشت.رییس سازمان بورس گفت: 
یکی از منافع اصلی این بازار، ایجاد شفافیت 
در بازار کالاها است که در کنار آن بازار سهام 

هم می تواند از این شفافیت بهره ببرد.
عشقی ادامه داد: در حوزه عرضه خودرو در 
بورس با موانعی مواجه بودیم که مشکلات 
برطرف شــد و موفــق به عرضــه برخی از 
خودروها در این بازار شــدیم و دو محصول 
ایران خودرو هم بــزودی وارد تابلوی بورس 

کالا می شود.
رییس ســازمان بورس تاکید کرد: یکی از 
بحث های اصلی که جــای خالی آن در بازار 
به خوبی حس می شود، موضوع استفاده از 
قبض انبارها و ســایر ابزارهایی است که می 

توان در این حوزه از آنها استفاده کرد.

کاهش عرضه در بازار معضلی بزرگ تر 
از قیمت گذاری

عشــقی به قیمت گذاری دســتوری اشاره 
کرد و گفت: نخستین زیان این اقدام ایجاد 
ممانعت از توسعه شرکت ها و کاهش انگیزه 

برای عرضه کالا در بازار است.
وی با بیان اینکه کالایی که شــامل قیمت 
گذاری دستوری است، تولیدکننده آن کالا 
تا یک جایی قادر به عرضه اســت، افزود: با 
قیمت گــذاری دســتوری در یک صنعت، 
روند ســرمایه گــذاری قطع می شــود و 

تولیدکنندگان برای مدت یک یا دو ســال 
قادر به عرضه کالاهای خود با زیان خواهند 

بود.
عشقی اظهار داشت: کاهش عرضه در بازار 
معضلاتی بزرگ تر از قیمت را در بازار ایجاد 
می کند چراکه با ادامه قیمت های دستوری 
و کاهش تولید، دیگر کالایی وجود نخواهد 
داشــت که بتوان در مورد قیمت گذاری آن 

صحبت کرد.
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار اعلام 
کــرد: در همین حــوزه اگر خودروســاز را 
مجبــور کنیم که خــودروی تولید شــده 
را با ضــرر در بازار به فروش رســاند تا مدت 
محدودی قادر به ادامــه تولید خواهد بود و 
از یــک جایی به بعد سیســتم مدنظر از هم 

پاشیده خواهد شد.
وی با تاکیــد بر اصــلاح این رونــد اظهار 
داشت: اگر به دنبال جریان سرمایه گذاری 
در صنایــع مختلف هســتیم باید قیمت ها 
منصفانه شود و سازوکار بورس کالا، بهترین 
مســیر برای کشــف قیمت های منصفانه 

کالاها است.
عشــقی با بیان اینکه قیمت هایــی که در 
بورس کالا کشــف می شود، نشــان دهنده 
وضعیــت آن صنعت اســت، گفت: ســال 
گذشــته ۷۶ میلیون تن کالا در بورس کالا 
معامله شــد که امســال هم این روند رو به 

رشد ادامه دار است.
رییــس ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
تصریــح کــرد: در جلســاتی هــم که با 
سیاست گذاران در ســتاد اقتصادی دولت 
برگــزار کرده ایم، بحث هایــی که ممکن 
اســت باعث ایجــاد ممانعت جــدی در 
فعالیت شــرکت ها و ســرمایه گذاری در 
بخش های تولیدی شــود، مورد بررســی 
قــرار می گیرنــد و این مســایل هم جزو 

دغدغه مسوولان است.
عشــقی به گزارش های منتشر شده درباره 
فولاد گفــت: در این زمینه مــا حرف های 
جدی داریم، معاملاتی که طی ســال های 
مورد اشاره انجام شده در بورس و به صورت 

رسمی و شفاف صورت گرفته است.
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار اعلام 
کرد: در سال ۹۷ و برای یک مقطع ۵۰ روزه 
در شــرایط خاص سیاســت گذاری کلان 
اقتصادی، مشــکلاتی برای بازار پیش آمد 
و درگیری زیادی را بــا نحوه تصمیم گیری 
برای حد نوسان و قیمت پایه کالاها داشتیم 
اما باقی معاملات انجام شده در بورس جزو 
معاملاتی بود که قیمت ها بر اســاس رقابت 

شکل گرفت.
وی ادامــه داد: در گزارش منتشــر شــده 
ایرادهای جدی وجــود دارد و آن را به طور 

حتم منعکس خواهیم کرد.

سازمان بورس متولی مدیریت فناوری 
بازار سرمایه نیست

وی بــه پیگیری هــای انجام شــده برای 
رفع مشکلات زیرســاخت های IT اشاره 
کرد و گفت: ســازمان بورس نباید متولی 
مدیریت فناوری بازار ســرمایه باشد، این 
مساله یکی از اشــکالاتی است که رفع آن 
سخت شــده اســت، هر یک از ارکان بازار 
ســرمایه باید ســامانه معامــلات خود را 

مدیریت کند.

اصلاح دستورالعمل بازارگردانی
عشــقی در ادامــه بــا تاکیــد بــر اینکه 
بازارگردانــی بایــد یک فعالیت ســودآور 
باشــد، گفت: بنــده معتقدم بــه اصلاح 
و  بازارگردانــی هســتم  دســتورالعمل 
نمی تواند بدین شکل در شرایط فعلی بازار 

ادامه پیدا کند.
رییــس ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
افــزود: اختیارات بازارگردانی با شــرکت 
بورس و فرابورس اســت و در صورتی که 
پیشــنهادات اصلاحی هم از سوی این دو 
شــرکت مطرح شــود عملیاتی تر خواهد 

بود.
وی ادامه داد: یک کارگروهی باید تشــکیل 
شود و پیشــنهادات ارائه شــده مورد بحث 
کارشناســی قرار بگیرند، بهتر اســت این 
مباحــث چکــش کاری شــود و در نهایت 
پیشنهادات مدنظر به ســازمان بورس ارائه 

داده شود.
عشــقی با تاکید بر اینکه برخــورد با همه 
بازارگردان ها یکســان نیســت، ادامه داد: 
بازارگردان هایــی را که به تعهــدات خود 
عمــل نمی کنند را دســته بنــدی کردیم 
و برخــورد بــا  بازارگردان هایــی صورت 
می گیرد که مقررات تعیین شــده را بیش 
از دیگر بازارگردان ها زیر پا گذاشــته اند اما 
در این زمینه شرایط ناشــران را هم در نظر 

می گیریم. 
رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار با بیان 
اینکه تصورات صحیحی بیــن فعالان بازار 
ســرمایه در خصوص نظارت بر بازار وجود 
ندارد، افزود: جلســات مشــترک می تواند 
کمک کننده بــه نزدیک شــدن دیدگاه ها 
باشد، در این میان ایده هایی مطرح می شود 
که می تواند به بهتر شــدن انجــام وظایف 

کمک کند.

در حالــی تقریبا ۴ مــاه از جراحی اقتصــادی دولت و 
افزایش قیمت کالا ها می گذرد که در این مدت تاکنون 
۴ مرحله نیز یارانه نقدی نیز برای سرپرســتان خانوار 

واریز شده است.
 پرداخت یارانه نقدی از اردیبهشــت امسال با رویه 
جدید و مبلغ ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومان به تناســب 
دهک بندی صورت گرفته بــرای ۹ دهک پرداخت 
شده؛ به طوری که برای ســه دهک اول به ازای هر 
نفر ۴۰۰ هزار و مابقی دهک هــا ۳۰۰ هزار تومان 

است.
این در شــرایطی اســت که برای دهک دهم درآمدی 
یارانــه ای وجود نداشــته، اما دسترســی آن ها مانند 

دیگر شــهروندان به یارانه نان، انرژی و دارو 
برابر خواهــد بود.البته در این مــدت، راه را 
برای اعتراض گروهی که یــا یارانه دریافت 
نمی کردند و یا یارانه آن ها حذف شــده بود، 

باز گذاشته شده بود. 
بر همین اســاس، یک گروه در تیرماه و یک 
گروه در مرداد مــاه به جمــع یارانه بگیران 

اضافه شــدند و دولت اعلام کرده که یارانه های قبلی، 
یعنی از اردیبهشــت ماه امســال را به آن ها پرداخت 

خواهد کرد.
آن طور که در گزارش ها مشاهده می شود، این گروه 
که تازه به جمــع یارانه بگیران افزوده شــده اند، اگر 

در تیرمــاه وارد جمع یارانه بگیران شــده 
باشــند، معوقات یارانه ای دو بــرج قبل را 
همزمان با واریز یارانه مــرداد ماه دریافت 

کرده اند.
اما اگر در ماه مرداد به فهرست یارانه بگیران 
افزوده شده باشند، معوقات یارانه ای سه ماه 
گذشته را همزمان با واریز یارانه شهریور ماه 

دریافت خواهند کرد.
در این میان، اشــکان میرمحمدی، بــازرس کل امور 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی در گفته اســت؛ وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعــی از مبادی مختلف مبادرت 
به بررسی اعتراضات شــهروندان کرده و اخیرا سامانه 

جدیدی را نیز تحت عنوان سامانه حمایتی فعال کرده 
تا افراد با مراجعه به این ســامانه وضعیــت خود را در 
ارتباط با شاخص های مختلف مورد ملاحظه و بررسی 

قرار دهند.
به گفته او، چنانچه در خصوص هرکدام از شاخص ها 
اعتراض داشته باشند، با مراجعه به مبادی ذی ربط 
اعتراض خود را پیگیری و مشــکل را مرتفع کنند تا 
با به روزرسانی وضعیت خود، زمینه اظهارنظر مجدد 
در دهک بندی را از طریق سامانه فراهم و در صورت 
اســتحقاق و برخورداری از شــرایط و شاخص ها، 
امکان دریافــت یارانه در ماه های آتی برای ایشــان 

فراهم شود.

یارانه

خبر مهم درباره یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی

رئیسکلگمرکاعلامکرد

وکه در سال جاری تعیین تکلیف بیش از یک  میلیون تن کالاهای متر
خریدار  رئیس کل گمــرک اعلام کرد: 
گمرک ایران در ســال جــاری بیش از یک 
میلیون تن از کالاهای مهلت منقصی شده 
متروکه را تعیین تکلیف و فهرســت آن را به 
سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 

اعلام کرد.
 علیرضا مقدســی گفــت: در ایــن مدت با 
تاکید و دســتور رئیس جمهوری و حمایت 
و پیگیری رئیــس قوه قضاییــه  این  میزان 
کالا پس از تنظیم اظهارنامه، تعیین ارزش 
و موارد مرتبط با تشریفات گمرکی، تعیین 
تکلیف و تحویل ســازمان جمــع آوری و 

فروش اموال تملیکی شد.
وی در خصوص اقدامات گمرک در حمایت 
از واحدهای تولیدی، شــرکت های دانش 
بنیان و ذینفعان اظهار کــرد: گمرک ایران 
برای حمایــت از تولیــد با تعییــن برخی 
شاخص ها نســبت به انتخاب ۵۶۰ فعالان 
اقتصادی مجاز اعم از شرکت های تولیدی، 
دانش بنیــان و بازرگانی در ۳ ســطح کرده 
است و تســهیلات ۱۸ گانه ای را با توجه به 

سطح های تعیین شده ارائه می دهد.
به گفته مقدســی ارائه ضمانت نامه بانکی 
اســتفاده حداکثری از مسیر سبز و استفاده 
از انبارهــای اختصاصــی از جملــه ایــن 

تسهیلات است.
معاون وزیر اقتصاد گفت: ذینفعان اقتصادی 

برای قرار گرفتن در لیست فعالان اقتصادی 
مجاز بــرای اســتفاده از این تســهیلات 
می توانند در سایت گمرک تقاضای خود را 
اعلام کنند و پس از بررسی شــرایط آنها با 
توجه به شــاخص های در نظر گرفته شده 

جزو این فهرست قرار می گیرند.
مقدسی گفت: از ۵۶۰ فعال اقتصادی مجاز، 
تعداد ۳۶۸  شــرکت تولیدی،  ۱۲۸ شرکت 

بازرگانی و ۶۴ شرکت دانش بنیان است.
وی افزود: گمــرک از شــرکت های دانش 
بنیــان در ۲ محــور حمایــت می کنــد، 
اولین محــور اینکه در قالب طــرح فعالان 
اقتصــادی مجاز تســهیلات ۱۸ گانه ای به 
آنها ارائه می دهــد و در محور بعدی اینکه با 
تهیه خدمات، محصــولات و تولیدات این 
شرکت ها از جمله نرم افزارها، دوربین های 
مداربسته و دستگاه های ایکس ری حمایت 
می کند. به گونه ای کــه در حال حاضر یک 
دســتگاه ایکس ری ساخته شــده توسط 
شــرکت دانش بنیــان در گمرک شــهید 
رجایی نصب شــده و ۲ دستگاه دیگر هم در 
گمرکات مرزی در هفتــه دولت نصب و راه 

اندازی خواهد شد.
رئیس کل گمرک ایران در بخش دیگری از 
ســخنانش در برنامه تهران ۲۰ در خصوص 
اتصال سامانه های گمرک به سامانه تجارت 
گفت: گمرک به عنوان دستگاه ذیمدخل در 

تجارت خارجی و پیشــانی تجارت، اهتمام 
دارد تا تمامی اطلاعــات در یکجا متمرکز 
شــود تا ســرعت و دقت لازم در امر تجارت 

افزایش یابد.
مقدســی گفت: با توجــه به ایــن اهتمام 
اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده که 
در تلاش هســتیم این ارتباط با پایداری و 

استمرار همراه باشد.
وی در خصوص اقدامات گمرک در خصوص 
وضعیت معیشــتی کارکنان گمرک گفت: 
کارکنــان گمــرک در بدترین شــرایط با 
محدودیــت زیــادی در مرزهــا خدمــت 
می کنند و بعضا در دو شــیفت کار می کنند 
و باید زحمت همکاران گمرک جبران شود 
و پیگیری مستمر می کنیم و انتظار است تا 
دریافتی همکاران گمرک در بحث حقوق و 

مزایا متناسب با سازمان های همجوار شود.
رئیس کل گمرک ایران در بحث دیپلماسی 
گمرکی گفت: گمرک ایران با در نظر گرفتن 
عزت، حکمت و مصلحت، تعامل و مناسبات 
گمرکی با کشورهای دیگر به ویژه همسایه 

ها در دستور کار دارد.
مقدسی درباره اقدامات گمرک در مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز و مواد مخدر گفت: گمرک 
با شناســایی و احصاء نقاط آســیب پذیر، 
شیوه ها و ترفندها در رویه  قاچاق، اقدامات 
موثری را انجام داده اســت تا محیط سالم 

شــود، همچنین اصلاح، بازنگــری و کوتاه 
کــردن فرایندهــا و رویه هــای گمرکی از 
اقدامــات دیگر گمرک در ایــن زمینه بوده 

است.
وی گفت: با اقداماتی که گمرک در خصوص 
مبارزه بــا قاچاق و تخلفــات گمرکی انجام 
داده است، بر اســاس گزارش رایلو، گمرک 
ایران در بحث مبارزه بــا تخلفات گمرکی و 

قاچاق جزو ۵ کشور برتر بود.
بر اســاس این گزارش و به نقــل از روابط 
عمومی گمرک، مقدسی افزود: در یکسال 
اخیر ۲۱۵۵ فقره پرونــده قاچاق به ارزش 

۸ هزار میلیارد ریال تشــکیل شده است. 
همچنیــن ۴.۵ تن پیش ســاز مواد مخدر 
و مواد مخدر در یک ســال اخیر کشف شد 
و در هفته گذشــته هم  در سه مرحله یک 
هــزار ۲۰۰ کیلوگرم مواد مخدر توســط 
۲ گمرک مرزی کشــور کشف شــد و در 
بحث مبــارزه با قاچاق انســان در گمرک 
به خصوص گمرک بــازرگان اقدام خوبی 

انجام شده است.
به گفته وی در بحث پولشــویی  ۱۳۸ فقره 
پرونــده مظنــون به پولشــویی بــه مرکز 

اطلاعات مالی اعلام شد.
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وزیرصمتدرسفربهروسیهاعلامکرد
وسیه  وابط اقتصادی ایران و ر و به رشد ر حرکت ر

در یک سال گذشته
 وزیر صنعت، معدن و تجــارت در بدو ورود به مســکو گفت: همکاری 
مشــترک ایران و روســیه در زمینــه صنایع کشتی ســازی، هوایی و 

خودرویی گسترش می یابد.
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، سید رضا فاطمی امین که با 
هدف شرکت در نمایشگاه اتومبیلیتی روسیه و امضای تفاهم نامه های 
اقتصادی با این کشور به روسیه سفر کرده اســت، افزود: در سال های 
گذشته روابط ایران و روسیه رو به رشــد بوده و در یک سال گذشته این 

رشد مشهودتر است و وارد فاز های جدیدتری شده است.
وی با اشــاره به آغاز صادرات توربین های گازی و محصولات فناورانه به 
روسیه، از احتمال امضای تفاهم نامه های اقتصادی در روسیه خبر داد 
و گفت: در این ســفر چندین موضوع پیگیری خواهد شد که مهمترین 
محورهای آن، آغاز همکاری مشــترک در حوزه صنایع کشتی سازی، 

صنعت هوایی و صنایع خودرویی است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین به حضور ۵۰ شرکت ایرانی برای 
در نمایشگاه بین المللی صنعت خودرو روســیه اشاره کرد و ادامه داد: با 
برنامه ریزی های انجام شــده در ماه های اخیر تلاش شد تا شرکت های 
ایرانی و روســی که در این حوزه فعال هستند، همکاری های مشترکی 

را آغاز کنند.
وزیر صمت به ثبــات تولید در صنعت خودرو ایران اشــاره کرد و گفت: 
با رفع مشکلات ســال های قبل، تولید خودرو به ثبات لازم رسیده و در 
نمایشگاه روســیه نیز دو مدل خودرو ایرانی »تارا« و »شاهین« عرضه 

می شود.
فاطمی امین خاطرنشــان کرد: ظرفیت های بســیار زیادی در زمینه 
همکاری های صنعتی بین دو کشور وجود دارد و در این سفر چگونگی 

استفاده از این ظرفیت ها بررسی خواهد شد.
 

نمایشــگاه بین المللی خودرو، قطعات، لوازم یدکی و صنایع وابســته، 
موسوم به »اتوموبیلیتی۲۰۲۲« از امروز دوشــنبه ۳۱ مرداد با حضور 
ایران و صدها شــرکت بین المللی در مرکز دائمی نمایشگاه های مسکو 
آغاز می شــود و غرفه ایران با حضــور وزیر صنعت، معــدن و تجارت و 

مقامات روسی افتتاح خواهد شد.

عضواتاقبازرگانیتهرانپاسخداد
و   کدام صادرکننده فرش می تواند خودر

وارد کند؟
عضو هیأت نمایندگان اتــاق بازرگانی تهران می گویــد، اجرای طرح 
اعلام شــده برای واردات خودرو در ازای صادرات فرش با اعداد اعلامی 

بسیار سخت یا غیرممکن خواهد بود.
سیدرضی حاجی آقامیری  اظهار کرد: ســابقه واردات در ازای صادرات 
فرش بســیار طولانی تر از امروز و دیروز اســت و اولیــن تجربه آن به 
سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اســلامی باز می گردد. در آن دوره نیز 
اعلام شــد که در ازای صادرات فرش ایرانی می توان کالاهایی وارد کرد 
و همین موضوع باعث شــد که شــرکت هایی مانند ایران خودرو به این 

عرصه وارد شوند.
وی با بیان این که اجرای این سیاســت آســیبی جدی به صنعت فرش 
ایران چه در داخل و چه در خارج از کشور وارد کرد، توضیح داد: با توجه 
به این که برای شرکت ها واردات کالا ســود قابل توجهی داشت، از این 
رو حاضر بودند کــه صادرات فرش را به هر قیمتــی انجام دهند، به این 
ترتیب ما با روندی مواجه شــدیم که فرش ایرانی را با قیمت پایین تر از 
نرخ منطقی در بازارهای خارجی به فروش می رساندند و این موضوع به 

بازار فرش ایران آسیبی جدی وارد کرد.
عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران ادامــه داد: افزایش کاذب 
تقاضا برای فرش در آن دوره، قیمت را در داخل کشــور نیز افزایش داد 
که این موضوع نیز به بازار و حتی قدرت خرید مردم آسیب وارد کرد. از 
این رو اجرای سیاســت های این چنینی اگر پشتوانه قوی و برنامه ریزی 
درست نداشته باشد، در نهایت به ضرر صنعت فرش کشور تمام خواهد 

شد.
آقامیری در پاســخ به این ســوال که آیا اساســا امــکان اجرای طرح 
فعلی وجود دارد؟ نیز توضیح داد: بر اســاس اطلاعات ارائه شــده، اگر 
صادرکننده ای ۷۰ میلیون دلار صادرات داشــته باشد می تواند در ازای 

آن واردات خودرو داشته باشد. 
این در حالی اســت که امروز کل آمار صادرات فــرش ایران عددی در 
همین حدود اســت، پس ایــن که بگوییــم فرد یا شــرکت صادراتی 
وجود دارد کــه این حجم از فــرش را صادر می کند، اساســا با واقعیت 
ســازگار نیســت. پس با این قانون این احتمال وجود دارد که بار دیگر 
شــرکت هایی از بیرون با هدف ســودآوری از واردات خودرو، به حوزه 
فرش ورود کنند و بــدون صادرات واقعــی و طبیعی، اقــدام به ایجاد 

آمارهای لازم برای واردات خودرو بکنند.

وی با بیان این که دو حوزه واردات و صادرات دو بخش مجزا و تخصصی 
متفاوت هستند، تشریح کرد: در حوزه کاری فرش، من صادرکننده ای 
را سراغ ندارم که به شــکل تخصصی در واردات نیز فعال باشد و این کار 

قطعا به تخصص خاص خود نیاز دارد. 
یک راهکار می تواند این باشــد که صادرکننــده ی فرش بتواند مجوز 
واردات خود را در اختیار واردکننده قرار بدهد و با واســطه نهادهایی 
مانند بانک مرکزی، این توافق را داشته باشند که صادرکننده کار خود 
را بکند و واردکننده نیز با استفاده از ارز حاصل از صادرات، برنامه خود 
را به پیش ببرد. ما مشــابه این تجربه را در ســال های قبل داشته ایم و 
باید دید که آیا شــرایط دوباره برای چنین موضوعی فراهم می شــود 

یا خیر؟
 رییس مرکز ملی فرش اعلام کرد که صــادرات فرش در مقابل واردات 
خودرو مجاز اســت و افرادی کــه ۷۰ میلیون دلار فــرش صادر کنند، 

می توانند خودرو وارد کنند.

تولید

رئیس ســازمان توسعه تجارت با اشــاره به رشد ۱۲۶ 
درصدی صادرات ایران به روسیه در تیرماه سال جاری، 
ابراز امیدوار کرد نمایشــگاه اتومبیلیتی مسکو اتفاق 
خوبی برای حوزه صنعت خــوردو و ارتباط خورویی ۲ 

کشور ایجاد کند.
به گزارش ســازمان توســعه تجارت ایران، جلســه 
هماهنگی افتتــاح پاویون جمهوری اســلامی ایران 
در نمایشگاه اتومبیلیتی مســکو در سفارت جمهوری 
اسلامی ایران با حضور علیرضا پیمان پاک معاون وزیر 
و رئیس سازمان توســعه تجارت، کاظم جلالی سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون روسیه و اعضای 
انجمن تولیدکنندگان و قطعه ســازان خودرو برگزار 
شد.پیمان پاک در این جلســه با بیان اینکه امروز یک 
فرصت تاریخی برای ارتباط تجار کشــورمان با روسیه 

ایجاد شــده، تصریــح کرد: طــرف روس از 
ابتــدای تحریم های ظالمانه کشــورش در 
بحث خودرو، درخواست همکاری مشترک 
دادند و امروز حضور مقتدرانه در یک فضای 
بسیار مناســب، نشــان دهنده عزم جدید 
دولت و پای کار بــودن بخش خصوص بوده 

است.
وی با بیان اینکه رشــد صادرات ایران به فدراســیون 
روســیه در تیرماه امسال در مقایســه با سال گذشته 
۱۲۶ درصد بوده اســت، تاکید کرد: امــروز نزدیک به 
۶۰ هیات از طرف روســیه به ایران و از ایران به روسیه 
رفت و آمد داشته است. ایران در حوزه خودرو و قطعات 
خوردو در دوران تحریم پیشرفت شگرف و خوبی انجام 
داده و امیدوارم نمایشگاه فردا اتفاق خوبی برای حوزه 

صنعت خــوردو و ارتباط خورویی ۲ کشــور 
ایجاد شود.رئیس ســازمان توسعه تجارت 
ایران در ادامه خاطرنشــان کــرد: پیگیری 
توافقات و مذاکرات ۲ جانبه بین قطعه سازان 
و خودروسازان ۲ کشور، بسیار حائز اهمیت 
اســت. به عنوان مثال در حــوزه تفاهم نامه 
صندوق ضمانت صــادرات ایــران با طرف 
روســی، ۲۰ بار قرارداد را طــرف روس تغییر داد ولی 
بازهم معتقدیم این قرارداد باید امضا شود و به دوستان 

تاکید کردم که حتما به جد پیگیر مسائل باشند.
کاظم جلالی نیز در این جلســه با اشــاره بــه تغییر و 
تحولات اقتصادی در فدراســیون روسیه گفت: بعد از 
۲۴ فوریه، زمینه همکاری متفاوتی بین ایران و روسیه 
ایجاد شده و آنهم به ۲ دلیل است. یکی آنکه در گذشته 

نگاه روس ها به ما نگاه گســترش روابــط نبوده و دوم 
اینکه نگاه دولت سیزدهم نگاه به همسایه بوده که یک 

هدف گذاری درست است.
وی با بیان اینکه سهم صادرات ایران در سال ۲۰۲۱ در 
کشور روسیه از میزان ۲۹۷  میلیارد دلار تنها ۱ میلیارد 
دلار بوده، تصریح کرد: امروز با تنوع ســبد کالاهایی و 
استفاده از صادرات کالاهای صادراتی هایتک می توان 

اتفاقات خوبی را برای صادرات کشور رقم زد.
سفیر جمهوری اســلامی ایران در فدراسیون روسیه 
در ادامه یــادآور شــد: در وزارت صمت و بــه ویژه در 
سازمان توسعه تجارت جدیت بســیاری برای ارتقای 
صادرات کشــور  وجــود دارد و امروز ایــن جدیت با 
تشــکیل بزرگترین پاویون جمهوری اسلامی ایران در 

نمایشگاه های بین المللی است.

ســامانه همتا اعلام کرد: خرید، فروش و سوءاستفاده 
از اطلاعات مسافران جهت ثبت گوشــی تلفن همراه 
قاچاق یک الی پنج سال حبس در پی دارد و در صورت 
سازمان یافته بودن و تکرار عمل، علاوه بر جزای نقدی 
و شلاق تعزیری، مشــمول ۳ ماه الی ۲ سال حبس نیز 
خواهد بود. سامانه همتا )ســامانه هوشمند مدیریت 
تجهیــزات ارتباطــی( گزارش های میدانــی و پایش 
سامانه شناســایی و مبارزه با کالای قاچاق حاکی از آن 

است که با نزدیک شدن به موسم اربعین حسینی )ع(، 
متاسفانه سوءاستفاده تجاری از رویه مسافری مجدداً 
رونق گرفته اســت و عده ای با خریدوفروش اطلاعات 
مسافران نســبت به ثبت گوشــی تلفن همراه قاچاق 

اقدام می کنند.
ســامانه همتا ضمن تکرار هشــدارها و برخوردهای 
پیشــین، اعلام کرد: این ســامانه به صورت پیوسته و 
متناسب با اقتضائات مختلف، رجیستری گوشی های 

ثبت شده با این سوءاســتفاده را لغو نموده، همچنین 
اطلاعــات متخلفین را بــه مراجع امنیتــی و قضایی 
ارســال خواهد کرد. لازم به ذکر است خرید و فروش و 
سوءاســتفاده از اطلاعات مسافرین جهت ثبت گوشی 
تلفن همراه قاچاق، طبق بند »چ« ماده ۲ قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز جرم است و طبق ماده ۶ قانون جرائم 
رایانــه ای، ورود اطلاعات خلاف واقع در ســامانه های 
ملــی، ۱ الی ۵ ســال حبــس در پی خواهد داشــت. 

همچنین طبق مواد ۲۹ و ۳۲ قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، در صورت سازمان یافته بودن و تکرار عمل، علاوه 
بر جزای نقدی و شلاق تعزیری، مشــمول ۳ ماه الی ۲ 
سال حبس نیز خواهد بود.همچنین به افرادی که قصد 
خرید گوشــی تلفن همراه دارند اکیداً توصیه می شود 
قبل از خرید، حتماً از طریق #۷۷۷۷* اصالت گوشی را 
استعلام کرده و در صورت مسافری یا غیرقانونی بودن 

آن، از خرید امتناع کنند. 

صادرات

همتا

خریدار  رییــس اتاق مشــترک ایران و 
آذربایجــان اظهار داشــت: متاســفانه در 
سومین سالی هســتیم که از ابتدای کرونا 
مرزهای میان دو کشــور بســته است. این 
موضوع سبب شــده که طرفین از این نظر 
تحت فشار باشــند و در حقیقت ما تجارت 
چمدانی که پشت مرزهای دو کشور بود و در 
سطوح بالا دنبال می شد را در این چند سال 

از دست دادیم.
حسین پیرموذن با اشاره به وجود معضلات 
و چالش هایی در ارتباط با مبادلات تجاری 
میان ایران و آذربایجــان، گفت: همان طور 
که در مصاحبه هــای قبل گفتــم، با توجه 
به مســئله کرونــا و جنــگ )آذربایجان و 
ارمنســتان( متاســفانه رفت و آمد تجار دو 
طرف به مشــکل خورد که با پیگیری های 
وزارت امور خارجه و سفیر ما در آذربایجان، 
خوشبختانه پرواز میان دو کشور راه اندازی 
شد اما تردد زمینی همچنان مسدود است. 
البته با توجه به مذاکراتی که ســفیر انجام 
می دهد و جلسه ای که با سفیر آذربایجان در 
ایران داشتیم، وعده داده شد که این مشکل 
هرچه زودتر برطرف شود زیرا همان طور که 
می دانید هرچه تردد بین دو کشــور بیشتر 
شــود، زمینه های تجاری نیز گسترش پیدا 

می کند.
وی با اشــاره به تاثیر کرونا بر تجارت میان 
دو کشور، گفت: متاسفانه در سومین سالی 
هستیم که از ابتدای کرونا مرزهای میان دو 
کشور بسته اســت. این موضوع سبب شده 
که طرفین از این نظر تحت فشــار باشند و 
در حقیقــت ما تجارت چمدانی که پشــت 
مرزهای دو کشــور بــود و در ســطوح بالا 
دنبال می شــد را در این چند سال از دست 
دادیم. در گذشــته مرزهای ما دارای رونق 
بود و داد و ستد وجود داشــت که با مسئله 
کرونــا این مســئله کاهش یافــت و هر دو 

طرف از این بابت متضرر شــدند. با این حال 
کاری از طرف ایرانــی برنمی آید زیرا دولت 
ما و وزارت امور خارجه همواره در مذاکرات 
و حتی در کمیســیون مشــترک میان دو 
کشــور که آخرین بار در ایران برگزار شد، از 
شاهین مصطفی اف طرف آذری درخواست 
کردیم و ایشان هم قول مساعد دادند. البته 
یک ســال از این موضوع می گــذرد و اتفاق 
خاصی نیفتاده است و در مقابل مشارکت در 
بازســازی قره باغ نیز روی نداده زیرا وقتی 
ترددی نباشد، ایرانی ها در بحث هایی نظیر 
مناقصه و بازســازی نمی توانند مشــارکت 
کننــد.وی دو درخواســت مهــم بخــش 
خصوصی را این گونه ارزیابی کرد: شــرکت 
در بازسازی مناطق جنگ زده آذربایجان و 
باز شدن مرزها دو مســئله مهم است اما به 
عنوان مثال در زمینه حمل و نقل و ترانزیت 

کالا و ارسال آن به بازار مشکلی نداریم.
رئیس اتاق مشــترک ایــران و آذربایجان 
در خصوص تاثیرات درگیــری آذربایجان 
و ارمنســتان بــر روابــط تجاری ایــران و 
آذربایجــان گفت: چنــدان تاثیــر منفی 
در ایــن باره بر روابــط ایــران و آذربایجان 
وجود ندارد. در زمینه های سیاســی شاید 
اختلافاتی باشــد که دوســتان وزارت امور 
خارجه در حال مذاکره هســتند اما من در 
بحث تجارت با آذربایجان نه تنها مشــکلی 
را در دو ســال اخیر ندیدم، بلکه نســبت به 
ســال قبل ۲۰-۲۵ درصد افزایش ظرفیت 
صادرات غیرنفتی از طریق گمرک آستارا و 
بیله سوار داشتیم. بنابراین سطح مبادلات 
 CIS مطلوب است و تجارت از  به کشورهای

را نیز داشتیم.  
 پیرموذن در خصــوص تعرفه های گمرکی 

گفت: تعرفه های ترجیحی یکی از مباحثی 
است که ما پیشــنهاد دادیم و از چند سال 
قبل نیز از ســودی هر دو طرف ) ســازمان 
توسعه تجارت و وزارت اقتصاد آذربایجان( 
مکاتباتی با هم داشــتند و جلساتی برگزار 
کردند که یکــی از مهم تریــن راهکار برای 
افزایش ظرفیــت صادرات به کشــورهای 
اوراسیا همین مسئله تعرفه های ترجیحی 
اســت که متاســفانه تا به امروز نــه تنها با 
آذربایجان، بلکه با روسیه هم نتوانستیم به 
توافق برسیم؛ در حالی که ترکیه به این مهم 
دســت پیدا کرده و صادرات رو به رشدی با 
آذربایجان و روســیه دارد اما متاسفانه ما از 

این موضوع غافل ماندیم.
رئیس اتــاق بازرگانی اردبیــل در خصوص 
چالش های پیــش روی روابط تجاری ایران 
و آذربایجــان، گفت: صــادرات چمدانی، 

بازگشــایی برای تردد تجار و ســایر افراد و 
تعرفه هــای ترجیحــی موردتوجه بخش 
خصوصی است و میان هفته تا ده روز آینده 
برای مذاکره بــا بخش خصوصی آذربایجان 
راهی این کشور هســتیم که دولت شان را 
متقاعد کنند که این مســائل را حل کنند. 
در این ســفر بــا بخش خصوصــی، کانون 
کارآفرینــی و اتــاق بازرگانــی آذربایجان 
دیدار خواهیم داشت. در این دیدار لیستی 
از نیازهای طــرف مقابل ارائه خواهد شــد 
که براســاس آن، ما جمع بندی می کنیم و 
همایشــی در آذربایجان خواهیم داشــت. 
طرف مقابــل نیز بــرای ارتبــاط علاقه و 
تمایل زیــادی دارد زیرا فرهنــگ و زبان و 
پیشینه فعالیت مشــترکی با هم داریم که 
ســبب نزدیکی دو کشور شــده است. این 
مسائل فرهنگی در مناسبات تجاری بسیار 
تاثیرگذار هســتند و هر دو طــرف ) بخش 
خصوصی ایران و آذربایجان( برای تبادلات 
مشــتاق هســتند اما هرچــه در دیدارها 
و ترددهــا تاخیــر رخ دهد، شــکاف ایجاد 

می شود.
پیرمــوذن در پایــان گفــت: در خصوص 
آذربایجــان، نقطه نظرات اصلــی با دولت 
اســت و با بخش خصوصی نیســت. یکی از 
بحث هایی که داریــم، اینکــه باید بخش 
خصوصی شــان را تشــویق کنیم که برای 
تعرفه های ترجیحی، باز بــودن راه ها برای 
تردد و حضور شرکت های ایرانی در قره باغ 
بویژه بخش فنی مهندســی و تفاهم نامه ها 
تبادلی صــورت گیرد. ما خــارج از توافقی 
که میان دو دولت اســت، حــرف نمی زنیم 
و براســاس توافقات کمیســیون مشترک 
اقتصادی ســیزدهم که طی آن تفاهم نامه 
شــکل گرفت، پیش می  رویم که اگر طبق 
همین ها پیش ببریم، بیشتر نیازهای بخش 

خصوصی دو کشور حل می شود.

خریــدار   نمایشــگاه بیــن المللــی 
اتومبیلیتی ۲۰۲۲ روســیه امروز دوشنبه 
)۳۱ مرداد ماه( با مشــارکت ۶۰۰ شرکت 
از ۱۸ کشــور جهان باحضور ســفیر ایران 
در روســیه، وزیر صمت و آلبرت کریم اف، 
معاون نخســت وزیر و معاون وزیر صنعت و 
تجارت فدراسیون روسیه در مسکو افتتاح 

شد و آغاز به کار کرد.
 نمایشــگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۲ مسکو از ۳۱ 
مرداد تا سوم شهریورماه ۱۴۰۱ )برابر با ۲۲ 
تا ۲۵ اوت ۲۰۲۲( در محل نمایشــگاه های 
بین المللــی مســکو )Expo Center( با 
حضور حدود ۶۰۰  شــرکت از ۱۸ کشور از 
جمله چین و ترکیه و در ۳۰ هزار متر فضای 

نمایشگاهی برگزار می شود.
ایــن بزرگترین حضور نمایشــگاهی ایران 
در ســطح بین المللی اســت، به طوری که 
جمهــوری اســلامی ایــران در پاویونی با 
یک هزار و ۷۰۰ متر مربع سالن اختصاصی 
و ۹۰۰ متر غرفه، بزرگترین کشــور حاضر 
در این نمایشــگاه اســت که در طول تاریخ 

نمایشــگاه های برون مرزی بی نظیر است و 
شرکت های خودروســاز و قطعه ساز ایرانی 
آخرین دســتاوردها خود را در معرض دید 

قرار دادند.
برپایه این گــزارش، بیش از ۴۰ شــرکت 
قطعه ساز و دو شــرکت ایران خودرو و سایپا 
در نمایشگاه اتوموبیلیتی مسکو غرفه دارند 
و بیش از ۶۰ نفر از قطعه ســازان کشور در 
قالب هیات هــای تجاری ضمــن بازدید از 
نمایشــگاه و کارخانجات قطعه ســازی و 
خودروسازی روســی، جلسات با طرف های 
روس و خودروسازان این کشــور بر اساس 
منافع و نیازهای طرفیــن مذاکره و تعامل 

خواهند داشت.
در این نمایشــگاه چهار روزه، مرکز تبادل و 
انتقال فناوری و دانــش فنی در حوزه قطعه 
ســازی و خودرو در نظر گرفته شــده است 
که پیش بینی می شــود با توجــه به تحریم 
صنعت خودروســازی روسیه، شرکت های 
روســی از ظرفیت بــالای کشــورمان در 

قطعه سازی استفاده کنند.

مذاکراتی نیــز درخصوص ایجــاد پلتفرم 
مشترک بین ایران و روسیه یا ایران، روسیه 
و چین در حال انجام اســت که چشم انداز 

خوبی دارد.
همچنین برگزاری پنل مشــترک صنعت 
قطعه سازی ۲ کشــور، امضای تفاهم نامه 
انجمن های قطعه ســازی ایران و روسیه، 
برگزاری تورهای بازدیــد از چند کارخانه 
خــودرو و قطعه ســازی روس و تشــکیل 
جلســات B۲B با شــرکت ها و صنعتگران 
روسیه از برنامه های جانبی است که انجمن 
صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه ســازان 
خودرو کشــور برای این نمایشــگاه در نظر 

گرفته است.
تحریم های روســیه از ســوی غرب در پی 
مناقصــه این کشــور و اوکرایــن، صنعت 
خودروســازی این کشــور را با مشکلات و 
چالش هــای فراوانــی مواجه کرده اســت 
و روســیه در تلاش اســت با برگزاری این 
نمایشگاه، مشارکت های بین المللی را برای 
راه اندازی مجدد صنعت خودروسازی خود 

جلب و جذب کند.
تجربه شــرکت های ایرانــی در طول بیش 
از یک دهــه تحریم هــای ظالمانــه و دور 
زدن تحریم هــا، همچنین برخــورداری از 
مزیت هایی نظیر مــواد اولیه انرژی و نیروی 
کار ارزان، شــاخص هایی است که می تواند 

موفقیت شــرکت های ایرانی را در به دست 
آوردن ســهم مناســبی از بازار خــودرو و 
قطعه روسیه در مقایسه با سایر کشورهای 
شــرکت کننده تضمین کند و بزرگترین و 
همکاری صنعتی جمهوری اســلامی ایران 

با این همسایه شمالی را شکل دهد.

وسیه در تیرماه  رشد ۱۲۶ درصدی صادرات ایران به ر

مجازات در انتظار سوءاستفاده  کنندگان از اطلاعات مسافران جهت ثبت گوشی
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وال  ساعت کاری ادارات از سوم شهریور به ر
عادی باز می گردد

ســخنگوی صنعت برق گفت: طبــق مصوبه هیات دولت ســاعت کار 
ادارات و موسسات از سوم شهریور به روال عادی بازمی گردد.

مصطفی رجبی مشــهدی، با بیان اینکه امســال با کاهش ساعت کار 
ادارات ۳۰ درصد شــاهد کاهش مصرف برق بودیم که کمک زیادی به 
صنعت برق کرد، گفت: صرفه جویی های صورت گرفته در بخش اداری 

و خانگی موجب گذر از پیک تابستان شد.
وی با بیان اینکه  این روزها گر چه روزهای بســیار سختی برای صنعت 
برق بود، اما کوچک ترین خاموشــی خانگی ایجاد نشــد و برق پایدار 
برای همه مشترکان تامین شده اســت.رجبی مشهدی افزود: علیرغم 
خنک شدن نسبی هوا در برخی نقاط کشور، اما مناطق شمالی و جنوب 
کشور هنوز گرمای پایدار دارند و مصرف برق بالاست که  از مردم تقاضا 
می شــود از صرفه جویی در مصرف غفلت نکنند و در ســاعت های اوج 
مصرف که از ســاعت ۱۲ تا ۱۸ و ۲۰ تا ۲۳ است نهایت رعایت مخصوصا 

در استفاده از وسایل سرمایشی را داشته باشند.
ســخنگوی صنعت برق گفت: در برخی نقاط کشــور که خنک تر است  
مردم می توانند کولرها را خاموش کنند و با این کار کمک به تامین برق 

برق مناطق گرمسیری که فوق العاده گرم است، خواهد شد.

وزیرنیروتوضیحداد
ح های فاضلاب از محل  ماجرای اجرای طر

تهاتر نفت
اوایل امســال پروژه های تکمیل شــبکه فاضلاب در خرمشهر و آبادان 
توســط رئیس جمهوری به تصویب رسید که بر اســاس آن قرار است 
باقیمانده فاضلاب آبادان و خرمشهر از طریق تهاتر نفت تا سقف ۲۰۰۰ 
میلیارد تومان که ۸۰۰ میلیارد تومان برای خرمشهر و ۱۲۰۰ میلیارد 

تومان برای آبادان است، توسط قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( انجام شود.

علی اکبر محرابیان - وزیــر نیرو درباره نحوه تکمیل شــبکه فاضلاب 
آبادان و خرمشــهر از محــل تهاتر نفت به ایســنا اظهار کــرد: اغلب 
طرح های فاضلاب استان خوزســتان فعال بوده، بخشی از این طرح ها 

به بهره برداری رسیده و بخشی نیز فعال است.
وی ادامــه داد: ما برای تامین منابــع مالی این طرح ها بــه دلیل اینکه 
نیازمند سرمایه سنگینی هستیم بنابراین از روش های مختلف از جمله 
تهاتر اســتفاده می کنیم.وزیر نیرو با بیان اینکه طبق تبصره یک قانون 
بودجه اگر پیمانــکار این طرح ها، قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( باشــد، بر 
اســاس قانون می توانیم از تهاتر نفت اســتفاده کنیم، گفت: نفت را به 

آن ها می دهیم و در ازای آن پروژه را اجرایی می کنند.
بر این اساس، محمدرضا کرمی نژاد - مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
خوزســتان نیز اخیرا در این رابطه گفت: از ۲۲ مرداد عملیات اجرایی 
طرح توسعه شبکه آبرســانی در دهستان نصار و شــهر اروندکنار آغاز 
شــد و بر این اســاس قرارگاه محرومیت زدایی کربلا، عملیات اجرایی 

لوله گذاری را در روستای کوت و دهستان نصار آغاز خواهد کرد.
وی افزود: پیمانــکار دوم، عملیــات لوله گذاری ۱۴ کیلومتر در شــهر 
اروندکنار را به پایان رســانده و به زودی نیز عملیــات ترمیم و اتصال به 
شبکه آبرســانی را آغاز می کند. در راستای حل مشــکل کم آبی منطقه 
اروندکنار با پیمانکار طرح مذاکراتی انجام شــد و لولــه و اتصالات مورد 
نیاز در محل های مورد نظر تخلیه و قرار شــد از امــروز عملیات اجرایی 
لوله گذاری توسط قرارگاه محرومیت زدایی کربلا آغاز شود.قرارگاه کربلا 
به عنوان پیمانکار اول طرح توسعه شبکه آبرســانی به روستاهای کوت 
و دهستان نصار انتخاب شــده اســت که در مجموع پنج کیلومتر از این 
مناطق را با استفاده از خط لوله سایز ۲۰۰ میلیمتر پلی اتیلن لوله گذاری 
می کند.پیمانکار دوم نیز وظیفه اجرای طرح توســعه شبکه آبرسانی به 
روســتاهای نهر ابوچمبه، ابودگل، ابوطرف و دایر را بر عهده دارد که ۱۴ 
کیلومتر از پــروژه را لوله گذاری کرده و به زودی عملیات ترمیم شــبکه 

آبرسانی و اتصال خط به شبکه انتقال آب را انجام خواهد داد.

سخنگویصنعتآب:
کاهش ۱۸ درصدی بارندگی نسبت به متوسط 

بلندمدت

ســخنگوی صنعت آب گفت: در ســال آبی جاری، علیرغم کاهش ۱۸ 
درصدی بارش، حداقل تنش در بخش های مختلف مصرف را شــاهد 
بوده ایم.فیروز قاســم زاده، درباره وضعیت بــارش دریافتی در روزهای 
اخیر اظهار داشت: بر اساس شــبکه ایســتگاهی باران سنجی وزارت 
نیرو، میزان بارش دریافتی کشــور از ابتدای ســال آبی تــا ۲۹ مرداد 
۱۴۰۱ حدود ۲۰۲ میلیمتر است که در مقایســه با سال گذشته رشد 
۲۹ درصدی و در مقایسه با متوســط بلندمدت کاهش ۱۸ درصدی را 
شاهد هستیم.وی افزود: برخی از اســتان ها نظیر هرمزگان، سیستان 
و بلوچســتان و کرمان دارای شــرایط بالای نرمال بوده انــد و برخی از 
استان ها نظیر ایلام، کرمانشاه و همدان، افت شدید بارشی را طی سال 

جاری تجربه کرده اند.
ســخنگوی صنعت آب تصریح کرد: تغییرات اقلیمی در سال های اخیر 
بگونه ای بوده اســت که فراوانی سال های خشــک افزایش یافته است و 
تداوم ســال های خشــک در برخی دوره ها منجر به کاهش منابع آب در 
دسترس شده است. در دو سال آبی اخیر نیز با وقوع خشکسالی، مدیریت 
منابع و مصارف آب، بهینه ســازی مصارف و اعمال کنترل در آن ها بطور 
جدی دنبال شده است، بطوری که در ســال آبی جاری، علیرغم کاهش  
۱۸ درصدی بارش، حداقل تنش در بخش های مختلف مصرف را شاهد 
بوده ایم.وی خاطرنشــان کرد: با توجه به اینکه مدل های اقلیمی میزان 
بارش را تا اواخر پاییز آتی، کمتر از نرمــال پیش بینی می کنند، بنابراین 
برنامه منابع و مصارف حوضه های آبریز کشــور، در حال حاضر با لحاظ 
کردن این موضوع در حال تدوین اســت. با توجه بــه ماهیت برنامه های 
منابع و مصارف، نتایج مدل هــا بطور مداوم رصد می شــود و  با هرگونه 

تغییر در ماهیت آب و هوایی، برنامه ها بروزرسانی خواهد شد.

و نیر

 ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس با بیان اینکه 
هرچه به ســمت تولید فــرآورده از منابــع نفت و گاز 
خودمان پیش برویــم، می توانیم مســیر محکم تری 
را پیش پــای ایران قــرار دهیــم، گفــت: راه اندازی 
پالایشــگاه های فراســرزمینی یک گام بلندمدت در 
خنثی سازی تحریم ها و گســترش روابط دیپلماتیک 

برای ما خواهد بود.
»مالک شــریعتی« در مورد راه اندازی پالایشگاه های 
فراســرزمینی اظهــار کرد: بحــث پالایشــگاه های 
فراسرزمینی دو موضوع دارد؛ در ابتدا ما وقتی قرارداد 
پالایش در خارج از کشــور منعقــد می کنیم، مقصد 
تضمینی برای صادرات نفت و میعانات گازی دست و پا 
کردیم. موضوع دیگر تامین فرآورده یا منافع اقتصادی 
حاصل از فــروش آن فرآورده در خارج اســت که قبلًا 

دسترسی نداشتیم.
وی در رابطــه با اقدامــات ایران برای ســهامداری در 

پالایشگاه های فراســرزمینی ونزوئلا، گفت: 
کاری که در حــال حاضــر در ونزوئلا انجام 
می دهیم، هم در حوزه تعمیرات پالایشگاهی 
آنها و هــم در حــوزه صادرات نفــت خام و 
میعانات گازی به آن کشــور برای پالایش در 
پالایشــگاه های آنجا در همین راستا ارزیابی 
می شــود. این موضوع ویژگی مثبت دیگری 

که دارد که مــا از حوزه همســایگی و منطقه ای خارج 
می شــویم و فرامنطقه ای کار می کنیــم، یعنی ابعاد 
تجارت ما در حوزه نفت و میعانــات گازی و فرآورده ها 

ابعاد کاملًا بین المللی پیدا می کند.
این نماینده مجلس ادامــه داد:  تجربه ما در این زمینه 
کمک می کند که ما همه مسیرهایمان سیاسی نباشد 
و مســیرهای اقتصادی را دنبال کنیم. خنثی ســازی 

تحریم ها نیز از این زاویه اتفاق می افتد.
شریعتی با بیان اینکه هر چه به ســمت تولید فرآورده 

از منابــع نفــت و گاز خــود پیــش برویم 
می توانیم مســیر محکم تــری را پیش پای 
ایران قــرار دهیم، بیــان کرد: عمــلًا وقتی 
مسیر ســهامداری ایران در پالایشگاه های 
فراســرزمینی کشــور مقصد باز می شود تا 
مدت زیادی آن پالایشــگاه وابســته به نفت 
خام کشــور ما می شــود، زیرا پالایشگاه ها 
وابسته به نفت خامی هستند که بر اساس آن یا تاسیس 
شــده اند یا به صــورت بازطراحی و اصــلاح و تعمیر 
می شوند. سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس افزود: 
از این نظر راه اندازی پالایشــگاه های فراسرزمینی یک 
گام بلند مدت در خنثی  ســازی تحریم ها و گسترش 
روابط دیپلماتیک برای ما خواهد بود که خیلی وابسته 
به ارتباطات و ملاحظات سیاســی و مجوزهای مجامع 
بین المللی نباشیم؛ چراکه این نوع قراردادها بر اساس 

روابط بین کشورها شکل می گیرد.

وی بــا بیان اینکــه این یکــی از بهتریــن روش ها در 
دیپلماسی انرژی اســت که بین دو کشــور در زمینه 
صادرات و واردات و نیز مبــادلات مالی اتفاق می افتد، 
گفت: یعنــی همیــن کاری که در پیمان هــای پولی 
انجام  می شــود در حوزه نفت  و گاز نیــز می تواند رقم 
بخورد که بسیار خوب است.شــریعتی در مورد امکان 
راه اندازی این پالایشگاه ها در سایر کشورها نیز تاکید 
کرد: کشــورهای مختلفی این ظرفیت را دارند  اما باید 
آمادگی سیاســی خود کشــورها در این زمینه وجود 
داشته باشد.سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس اظهار 
داشت: فعلًا موضوع سهامداری ایران در پالایشگاه های 
فراسرزمینی در کشــور ونزوئلا رقم خورده است، زیرا 
نیاز آنها چندجانبه اســت هم نیاز به رقیق سازی نفت 
خام فوق ســنگین دارند که میعانات گازی ما می تواند 
این کار را انجام دهد هم نیاز به خدمات فنی مهندسی 

ما برای تعمیرات پالایشگاهی دارند.

 معــاون فروش و خدمات مشــترکان شــرکت توزیع 
نیروی برق تهــران بزرگ گفــت: با برگــزاری مانور 
بزرگ پایش مصرف برق دانشگاه های شهر تهران، ۱۰ 

مگاوات از بار پایه مصرف برق مؤسســات آموزش عالی 
پایتخت کاسته شد.

»مســعود عزیزی« افزود: در این مانور دانشــگاه های 

امیرکبیر، شــهید بهشــتی و واحد علوم و تحقیقات 
دانشــگاه آزاد، بهترین کارنامه عملکرد را در مدیریت 

مصرف برق کسب کردند.

معاون فروش و خدمات مشترکان برق پایتخت گفت: 
این میــزان کاهش بار شــبکه توزیع انــرژی، معادل 

مصرف برق ده هزار منزل مسکونی است.

پالایشگاه

برق

ســمیرا ربیع  دولت ســیزدهم علاوه بر 
توســعه صادرات نفت و گاز در مدت کوتاه 
شــروع به کار خود، موفقیت چشــمگیری 
در وصول درآمدهای آن داشــته است. ۲.۵ 
برابر شــدن وصول درآمدهای ارزی حاصل 
از صــادرات نفــت، گاز، میعانــات گازی، 
فرآورده های نفتی و محصولات پتروشیمی 
در سال ۱۴۰۰ نســبت به ســال قبل آن، 

نتیجه اقدامات فعالانه دولت سیزدهم بود.
 یک سال از سپردن ســکان اداره کشور به 
دولت ســیزدهم می گذرد، دولتــی که به 
ریاســت آیت الله ســید ابراهیم رئیسی و با 
شعار »دولت مردمی، ایران قوی« کار خود 
را آغاز کرد و به اذعان بسیاری از کارشناسان 
و ناظران، در تاریخ دولت های پس از انقلاب، 
هیــچ دولتی به انــدازه دولت ســیزدهم و 
آیت الله رئیســی میــراث دار مشــکلات، 
ضعف هــا و کاســتی های برجای مانــده از 

دولت پیش از خود نبوده.
وضعیت بد شــاخص های کلان اقتصادی، 
کسری بودجه، کاهش ارزش پول ملی، تورم 
بالا و بسیاری دیگر از چالش ها که ماحصل 
سیاســت گذاری ها و اقدامــات نادرســت  
ســال های پیــش از ۱۴۰۰ بود شــرایطی 
را رقم زد که بــه گفته آیت الله رئیســی در 
اولین حضور وی در جلســه هیات دولت که 
با وزرای دولت قبل برگزار شــد، نخستین 

چالش پرداخت حقوق مردادماه بود!
با این حال گرچه چالش ها بسیار زیاد بوده و 
هست، اما با همت مسئولان دولت سیزدهم 
اعم از رئیس جمهــور، وزرا و ســایر ارکان 
دســتگاه اجرایی، طی یک ســال گذشته 
علاوه بر رفع بسیاری از چالش های گذشته و 
تلاش برای ریل گذاری صحیح برای حرکت 
به سوی شــرایط بهتر، اقدامات ارزشمندی 
نیز در حوزه های مختلف عملکردی صورت 
گرفته اســت که به نظر می رسد با گذشت 
یک سال از اســتقرار دولت اکنون نوبت به 

بازخوانی آن رسیده است.

در این مطلب به موفقیت دولت سیزدهم در 
افزایش تولید و صادرات نفت پردخته ایم.

 یکی از شــیوه های آمریکا بــرای افزایش 
اثرگذاری تحریم بــر اقتصاد ایران، ممانعت 
از دســتیابی به درآمدهای نفت و گاز بوده 
است. دولت سیزدهم اما برای خنثی سازی 
حداکثــری تحریم هــا، علاوه بر توســعه 
صادرات نفــت و گاز در مدت کوتاه شــروع 
به کار خود، موفقیت چشمگیری در وصول 
درآمدهای نفتی و گازی داشــته است. ۲.۵ 
برابر شــدن وصول درآمدهای ارزی حاصل 
از صــادرات نفــت، میعانــات گازی، گاز 
طبیعی، فرآورده های نفتــی و محصولات 
پتروشیمی در ســال ۱۴۰۰ نسبت به سال 
قبل آن، نتیجه سیاست های فعالانه دولت 

سیزدهم بود.
همچنین در دولت ســیزدهم شاهد وصول 
۱.۶ میلیارد دلار مطالبــات معوق از عراق 
بابت صــادرات گاز در دولت  قبل و تســویه 

تمام صورتحســاب های جــاری صادرات 
گاز، ایفای کامل تعهــدات مالی در بودجه 
ســال ۱۴۰۰، به ترتیب با تامیــن بیش از 
۱۹۹ هزار میلیارد تومان بابت ســهم دولت 
از محل صادرات نفت خام و میعانات گازی 
در تبصره )۱( قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ و 
بیش از ۳۵۰ هزار میلیــارد تومان از محل 
درآمدهــای فــروش داخلــی و صادراتی 
فرآورده های نفتــی، فــروش داخلی گاز 
طبیعــی و نیز تســویه مطالبــات جاری و 
سنواتی بابت فروش خوراک میعانات گازی 
به پتروشــیمی ها از منابع تبصره ۱۴ قانون 
بودجه، افزایش قریب به ۸۰ درصدی وصول 
درآمدهای ارزی صــادرات نفت، میعانات، 
گاز صادراتی و محصولات پتروشــیمی در 
۴ ماهه نخست ســال ۱۴۰۱ نسبت به بازه 

مشابه سال ۱۴۰۰ بوده ایم.
بر اســاس گزارش صندوق بین المللی پول 
نیز در حالــی که صادرات نفت کشــورمان 

در ســه ســال پایانی دولت قبل به زیر یک 
میلیون بشــکه در روز و حتی به ۴۰۰ هزار 
بشــکه در روز هم رســیده بود، در ســال 
۲۰۲۲ که دولت رئیسی بر ســر کار بوده از 
یک میلیون بشکه در روز عبور کرده است. به 
عبارت دیگر در دولت رئیسی صادرات نفت 
کشور نســبت به کف دولت قبل، ۶۰۰ هزار 

بشکه افزایش یافته است.
تولید نفت ایران هم که در ســال ۲۰۲۰ به 
۲ میلیون بشــکه در روز کاهــش یافته بود 
در سال جاری میلادی به ۲ میلیون و ۷۶۰ 

هزار بشکه در روز افزایش پیدا کرده است.
 دولت گذشته کشــور را با کمترین میزان 
تولید و صــادرات نفت به آیت الله رئیســی 
تحویــل داد. آمارهای اوپــک و نمایه های 
اقتصادی ایران نشــان می دهد که تولید و 
صادرات نفت در مقایســه با ســال گذشته 

افزایش داشته است.
 پس از خروج آمریکا از برجام در اردیبهشت 

ســال ۱۳۹۷ صادرات نفت ایران و به دنبال 
آن درآمدهای این بخش بــا کاهش همراه 
شــد.اگرچه صادرات نفت ایران هیچ گاه به 
صفر نرسید اما کاهش چشمگیری را تجربه 
کرد. بــا روی کار آمدن دولت ســیزدهم، 
استفاده از راهکارهای مختلف برای افزایش 
فروش و صــادرات نفت با وجــود تحریم ها 
مورد توجه قرار گرفت تــا آنجا که به گواهی 
آمارهای اقتصادی، اکنون شرایط صادرات 
نفت بهتر است. همچنین دسترسی به منابع 
مالی ایران در خارج از کشــور نیــز بهبود 

داشته است.
موفقیت ایــران در فروش و صــادرات نفت 
آن چنان چشــمگیر بوده که رئیس جمهور 
کــرد.  واکنــش  بــه  وادار  را  آمریــکا 
رئیس جمهــور آمریکا آبان مــاه ۱۴۰۰ در 
ســخنانی که در عمل خلاف وعده های کاخ 
ســفید برای لغو تحریم های ظالمانه علیه 
ایران و بازگشت واشــنگتن به برجام است، 
خواســتار کاهش خرید نفت ایران از سوی 

کشورهای واردکننده شد.
این اظهارنظرها نشان می دهد که ایران در 
فروش و صادرات نفت خود مســیر درستی 
را رفته اســت. آمارهای اقتصادی نیز نشان 
می دهد که رشــد اقتصادی کشــور با نفت 
بیشتر از رشد اقتصادی بدون نفت است که 
حکایت از افزایش درآمدهــای نفتی ایران 

دارد.
افزایش صــادرات نفــت خــام و میعانات 
گازی از طریــق انعقــاد قراردادهای جدید 
فروش، تمرکز بــر بازارهای جدید صادراتی 
و بهره گیــری از روش هــای متنوع فروش 
از جمله تهاتر، بخشــی از سیاســت دولت 

سیزدهم در صادرات نفت بوده است.
در نتیجه این سیاســت ها، شکستن رکورد 
فروش نفت و میعانات گازی در ۳ سال اخیر 
و رشــد ۴۰ درصدی صــادرات نفت خام و 
میعانات گازی نسبت به ماه آخر دولت قبل، 

محقق شده است.

گام بلندمدت در خنثی سازی تحریم ها با راه اندازی پالایشگاه های فراسرزمینی

کاهش ۱۰ مگاواتی مصرف برق در موسسات آموزش عالی شهر تهران

مدیرنظارتبرتولیدنفتوگازشرکتملینفت:

وز می رسد ظرفیت تولید نفت ایران به ۴ میلیون و ۳۸ هزار بشکه در ر
خریدار   مدیر نظارت بــر تولید نفت و گاز 
شــرکت ملی نفت ایران از ظرفیت ســازی 
جهت دســتیابی به توان تولیــد نفت خام 
به میزان ۴ میلیــون و ۳۸ هزار بشــکه در 
روز خبر داد.به گزارش شــرکت ملی نفت، 
هرمز قلاوند اظهار کرد: بــا توجه به ماهیت 
اصلی شــرکت ملی نفت ایــران در جهت 
تولید صیانتی از میادین نفت و گاز، هر ساله 
مدیریت های برنامه ریزی تلفیقی و نظارت 
بر تولید این مبادرت به تدوین برنامه تولید 
نفت و گاز بــه همراه فعالیت هــا، ملزومات 
مورد نیاز و بودجــه لازم جهت تحقق برنامه 
مذکور می کنند. ســال جاری نیز این رویه 
با رویکرد افزایش ظرفیــت تولید نفت خام 
به بیــش از ۴ میلیون بشــکه در روز انجام 
شده اســت. وی تصریح کرد: در این راستا 
جلســات فنــی و کارشناســی پیش بینی 
بهره دهــی چاه های شــرکت های تابعه که 
به صورت ۶ماهه برگزار می شــد، در دولت 
ســیزدهم با رویکردی جدید برگزار شــد. 
در گذشــته اولویت بر نگهداشت تولید در 
محدوده تولید فعلی بود، اما در دولت جدید 

علاوه بر اهمیت بخشــیدن بــه چالش ها و 
نیازمندی های نگهداشــت تولید، افزایش 
تولید و ثبت رکوردهــای جدید در اولویت 

بالاتری قرار گرفت. 
قلاوند ادامه داد: در جلســات کارشناســی 
برگزار شــده، تعداد چاه های توســعه ای، 
تعمیری و ترمیمــی موردنیاز جهت نیل به 
هدف تبیین شده، به همراه تعداد دکل های 
حفاری، لوله مغزی ســیار، دســتگاه های 
فرآورش سیار )MOT و MOS(، پروژه ها 
و نیازمندی هــای تحت الارضی و ســطح 
الارضی اعــم از تعــداد پمپ هــای درون 
چاهی، سیســتم های فرازآوری مصنوعی 
بــا گاز، انــواع تجهیــزات درون چاهی و 
ســرچاهی و همچنیــن احــداث خطوط 
لولــه جریانــی، واحدهای بهره بــرداری و 
نمک زدایــی به ویژه واحدهــای زود نصب 
شــونده )Skid Mounted( موردنیــاز و 
همچنین نیازمندی هــای واحدهای میان 
دســت همانند ایســتگاه های تقویت فشار 
گاز، کارخانه های گاز و گاز مایع مورد بحث 
و بررســی دقیق کارشناســی قرار گرفت و 

برنامه فنــی و عملیاتی شــرکت های تابعه 
جهت نهایی ســازی و تصویــب خواهی به 

شرکت ملی نفت ایران ارسال شد.
این مقام مسوول گفت: در راستای عمل به 
دستور اکید مدیرعامل شــرکت ملی نفت 
ایران، جهت فراهم شدن ملزومات و شرایط 
دستیابی به تولید ۴ میلیون و ۳۸ هزار بشکه 
در روز، جلســات متعدد فنی، کارشناسی و 
مدیریتی بین مدیریت های نظارت بر تولید 
و برنامه ریــزی تلفیقی شــرکت ملی نفت 
ایران با مدیریت های مختلف شــرکت های 

تابعه برگزار شــد و ضمن بررســی دقیق تر 
برنامه های ارائه شــده، جنبه های مالی نیز 
مورد بحث و بررســی قرار گرفته و برنامه ای 
عملیاتی، منطبق بر شــرایط روز کشــور 
تبیین شد که آماده تصویب در هیات مدیره 

شرکت ملی نفت ایران است.
قلاوند ادامه داد: با عنایت به حمایت مستمر 
و همه جانبه مدیرعامل شــرکت ملی نفت 
ایران از شرکت های تابعه به جهت تصویب 
و تامین نیازمندی های این شــرکت ها در 
راســتای تحقق برنامه تولیــد نفت خام به 
میزان ۴ میلیون و ۳۸ هزار بشــکه در روز، 
جلســه ای مدیریتی با حضور خجسته مهر 
و مدیران عامل، تولید و فنی شــرکت های 
تابعــه و مدیریت هــای نظارت بــر تولید و 
برنامه ریــزی تلفیقی برگزار شــد و تمامی 
ملزومات فنی و مالی جهت دستیابی به این 

مهم، مورد بررسی قرار گرفت.
مدیر نظارت بر تولید نفت و گاز شــرکت ملی 
نفت ایران تصریح کرد: در پایان این نشســت 
برنامه ای مشــخص جهت تامیــن ملزومات 
مذکور تا پایان ســال جاری تدوین شد؛ لذا با 

مســاعدت های مدیرعامل شرکت ملی نفت 
و ارائه دستورات لازم به شــرکت های تابعه 
و مدیریت های پشــتیبان در شــرکت ملی 
نفت ایران، ظرفیت تولید نفــت خام تا پایان 
ســال جاری به ۴ میلیون و ۳۸ هزار بشکه در 
روز خواهد رســید.وی بیان کرد: مهم ترین 
موارد جهت دســتیابی به این ظرفیت تولید، 
تامیــن دکل و لوله مغزی ســیار بــه همراه 
تجهیزات و کالای موردنیــاز جهت حفاری 
چاه های جدیــد، تعمیر و ترمیــم چاه های 
موجــود در کلیــه میادین خشــکی و دریا، 
تعمیــر و اصلاح یا تعویض پوشــش خطوط 
لوله انتقــال، تعمیرات اساســی واحدهای 
بهره بــرداری، نمک زدایی، تقویت فشــار، 
گاز و گاز مایــع و به ویژه تعمیــر و یا تعویض 
توربوکمپرسورهای موجود جهت جلوگیری 
از گازســوزی و مخاطرات زیست محیطی، 
به کارگیری Skid Mounted )بهره برداری، 
نمک زدایــی، فشــارافزایی( موردنیــاز و 
اقدامات متنوع دیگر اســت که تا پایان سال 
جاری انجام می شــود و به حــول و قوه الهی 

ظرفیت سازی لازم صورت خواهد گرفت.



فرماندهکلانتظامی:

باید جلوی افترا زدن به مسئولان در فضای مجازی گرفته شود
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رئیسسازمانثبتاسناد
سند کاداستر ۱۳۲ میلیون هکتار از اراضی ملی 

صادر شد
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشــور از صدور سند کاداستر ۱۳۲ 

میلیون هکتار از اراضی ملی خبرداد.
 حسن بابایی در کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شــورای اســلامی به طرح موانع قانونــی در اتمام حدنــگاری اراضی 
زراعی اشــاره کرد و گفت: یکی از موضوعات مهم که مانع اجرای سریع 
حدنگاری اراضی کشاورزی در این چند ســال اخیر شده است تفاسیر 
متعدد در خصوص قانون جلوگیری از خرد شــدن اراضی کشــاورزی 

است که لازم است در قوانین و آئین نامه ها بازنگری به عمل آید.
بابایی اســتمرار این جلســات را ضروری دانســت و افزود: تداوم این 
نشستها می تواند برای دستیابی به نتیجه مطلوب بسیار اثر بخش باشد.

وی با اشــاره به آخرین وضعیت حدنگاری اراضی کشــور اظهار کرد: از 
مســاحت ۱۶۲ میلیون هکتار اراضی کشــور، ۱۳۷ میلیون هکتار آن 
اراضی ملی اســت که تا کنون برای ۱۳۲ میلیون هکتار این اراضی سند 
کاداستر صادر شده است، یعنی برای بیش از ۹۶ درصد عرصه های ملی 
ما اسناد کاداســتر صادر شده اســت .وی با بیان این مطلب که تشکیل 
قرارگاه های جهادی در تمام اســتان ها باعث پیشــرفت چشــمگیر 
کاداستر منابع ملی بوده است، گفت: مستند سازی اراضی زراعی نباید 
باعث تضییع حقوق مردم شــود و کمیته های فنی رفع تداخلات باید 
دقت نظر داشــته باشــند.بابایی در ادامه افزود: قریب ۳ میلیون هکتار 
از اراضی زراعی در کمیســیون های رفع تداخل مطرح است که باید در 
جهاد کشاورزی تعیین تکلیف شوند.رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور به برخی از موانع کاداستر اراضی کشاورزی اشاره کرد و گفت: در 
قانون تعیین تکلیف اراضی وســاختمان های فاقد سند رسمی موانعی 

هست که باید با کار کارشناسی این چالش ها رفع شود.
وی با اشــاره به بیانات مقام معظم رهبری در مستندسازی متر به متر 
اراضی کشــور گفت: برای توســعه روستاها و ســاماندهی کشاورزی 
باید قانون منع خرد شــدن اراضی کشــاورزی بازنگری شود که در این 
خصوص شــرحی به کمیســیون قضائــی مجلس تقدیــم کردیم که 
امیدواریم با اصلاح این قانون و ابلاغ طرح امنیت غذایی به دستگاه های 

ذیربط تسریع در صدور اسناد کاداستر اراضی زراعی محقق شود.

رئیسدانشگاهعلومپزشکیتوانبخشیوسلامتاجتماعی:
۳۰ درصد مردم نیاز به خدمات توانبخشی دارند

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی توانبخشی و سلامت اجتماعی گفت: ۳۰ 
درصد افراد جامعه نیاز به خدمات توانبخشــی دارند و  به ازای هر ۱.۱ 
میلیون جمعیت کشور، یک تخت توانبخشــی وجود دارد. حمیدرضا 
خانه در نشســت خبری که در مرکز آموزشی درمانی روانپزشکی رازی 
برگزار شــد، افزود: تربیت نیروی انســانی در حوزه توانبخشــی حائز 
اهمیت است زیرا جمعیت سالمند کشور اکنون حدود ۱۰ میلیون نفر 
است که پیش بینی می شود تا ۲۵ ســال آینده جمعیت سالمند کشور 
به ۲۵ تا ۳۰ میلیون نفر برســد؛ به همین دلیل باید خدمات توانبخشی 
گسترش یابد.وی اظهار داشت: اکنون ۱۵۰ هزار تخت بیمارستانی در 
کشور داریم که ظرفیت اشغال آنها ۸۶ درصد است، باید پنج درصد این 

تعداد تخت بیمارستانی به توانبخشی اختصاص یابد.

1۷ درصد جمعیت کشور افراد معلول هستند
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی توانبخشی و ســلامت اجتماعی گفت: 
در حال حاضر ۱۷ درصد جمعیت کشــور نیز افراد معلول هســتند که 
نیاز به خدمات توانبخشــی دارند و  با توجه به اینکه تنها کشور منطقه 
هستیم که توانبخشی آکادمیک با حدود ۲ هزار دانشجو و هشت مرکز 
تحقیقاتی داریم، بنابراین ضرورت ارتقای ارائه خدمات توانبخشــی به 

افراد جامعه حائز اهمیت است.

300 بیمار اعصاب و روان روزانه دچار سکته مغزی می شوند 
فریدون لایقی معاون درمان دانشــگاه علوم توانبخشــی و ســلامت 
اجتماعــی نیز در این نشســت گفــت: ۳۰۰ بیمار اعصــاب و روان در 
روز دچار ســکته مغزی می شــوند و نزدیک به ۵۰ درصــد آنها به کار 

توانبخشی نیاز دارند.
وی اظهار داشت: ۱۷ هزار مرگ و میر ناشی از تصادفات در سال گذشته 
داشتیم که ۲ تا ۳ هزار از این افراد دچار آســیب نخاعی شدند و تا پایان 

عمر نیاز به توانبخشی دارند .
لایقی تاکید کرد: دانشــگاه توانبخشــی با وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی همکاری خوبی دارد و مدارک علمی برای سیاســت 
گذاری توانبخشی قرار است تدوین شود .وی با بیان اینکه سازمان بیمه 
ســلامت اعتبار قابل توجهی به درمان دارویــی بیماران خاص و صعب 
العلاج اختصاص داده اســت افزود: این اقدام خوبی اســت که وزارت 

بهداشت با همکاری بیمه سلامت شروع کرده است.
لایقی خاطرنشــان کرد: مرکز ایثار در تهران به عنوان دهکده نشــاط، 
تفاهم نامه ای با بنیاد شــهید منعقد کرده و به قطب های توانبخشی در 
تهران تبدیل شود تا در کنار بیمارســتان های توانبخشی فعالیت خود 
را انجام دهد.وی با انتقاد از اینکه توانبخشــی در حوزه نظام ســلامت 
مغفول مانده اســت، گفت: طبق اســتاندارد جهانی، هشت هزار تخت 
روانپزشــکی نیاز داریم که اکنون تعداد ۲ تا ۳ هزار تخت داریم و تا آخر 

سال ۸۰۰ تخت با کمک وزارت بهداشت راه اندازی می شود.

ورت تقویت تشکل های مردمی در امور شهری ضر
رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای اســلامی شهر تهران 
گفت: در مردمی سازی امور شــهری باید اهتمام و تلاش جدی صورت 

گیرد و تشکل های مردمی باید تقویت شوند.
نرگس معدنی پــور رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شــورای 
اسلامی شهر تهران، ضمن اشاره به ضرورت مردمی سازی امور در شهر 
گفت: در مردمی سازی امور شــهری باید اهتمام و تلاش جدی صورت 

گیرد.
وی ادامه داد: اقــدام و فعالیتی در مدیریتی شــهری می تواند بادوام و 
مستمر باشــد که تولی گری آن به مردم واگذار شــده باشد که در این 

زمینه ما الگوهای بسیار مناسبی را در اختیار داریم.
عضو شورای اسلامی شــهر تهران بیان کرد: اساساً در آموزه های دینی، 
الگوهای مردمی ســازی و مدل های کاربردی مشــارکت های مردمی 
بسیار زیاد وجود دارد که نمونه آن اقدامات مردمی در رویدادهایی مثل 
دهه اول محرم و اربعین و نیمه شعبان و… که ساختار و پایه ای مردمی 
دارند و همین موضوع باعث شــد تا پایدار بمانند و هر سال باشکوه تر از 

سال قبل ادامه یابند.

شهر

 اســتاندار تهران با تأکید بر لزوم مقابله با شبکه هایی 
که در حوزه کودکان کار و خیابان فعال هســتند گفت: 
برخورد با شــبکه هایی که این کــودکان را به نوعی به 
استثمار می گیرند حتما باید توســط نیروی انتظامی 

انجام شود.
محســن منصوری در جلســه قرارگاه آســیب های 
اجتماعی استان تهران اظهارداشــت: اقدام صحیح و 
به موقع در این حوزه قطعا تاثیرگذار است البته جنس 
مقابله با این شــبکه ها می تواند متفاوت باشد؛ از سوی 
دیگر، توقیــف زیرســاخت های این شــبکه ها حائز 
اهمیت اســت برای مثال اگر این کودکان از یک گاراژ 
ساماندهی می شوند تا در سطح شهر تکدی گری کنند 
باید این گاراژ یا ماشــین و خودرویی که آنها را جابه جا 

می کند، پلمب و توقیف شود.
وی بر لزوم بهره گیــری از توان و ظرفیت مجموعه های 

مردمــی دغدغه منــد و انقلابــی در حوزه 
ساماندهی کودکان کار و خیابان تأکید کرد 
و افزود: باید اطلس تشــکل های فعال در این 
حوزه را تهیه کنیم تا بتوانیم از مجموعه های 
مردمــی توانمند بهــره گیریــم. بی تردید 
اقدامات محله  محور در حوزه های اجتماعی 

تأثیر بسزایی خواهند داشت.
منصوری با اشاره به اینکه طرح ســاماندهی کودکان 
کار در اســتان البرز به زودی آغاز خواهد شد گفت: اگر 
این طرح به تنهایــی و پیش از تهران در اســتان البرز 
اجرایی شــود این کودکان بــرای فعالیت های خود به 
تهران می آیند؛ بنابرایــن باید حتما به صورت همزمان 

این طرح در تهران نیز آغاز شود.
 اگر نیاز اســت کــه این طــرح به صورت آزمایشــی 
اجرایی شــود این کار باید از تهران با توجه به جمعیت 

گسترده ای که دارد، اجرا شود.
اســتاندار تهران درباره زباله گردها نیز گفت: 
باید برای جلوگیری از ایــن موضوع کار را از 
پیمانــکاران آغاز کنیــم. در نواحی مختلف 
شهرداری، پیمانکاران کار تفکیک زباله ها را 
بر عهده دارند؛ بنابراین باید در رصد، پایش و 
پیگیری کار مقابله با اســتفاده از کودکان در 

این حوزه از پیمانکاران آغاز شود.
وی ادامه داد: در مورد بودجه برای ساماندهی کودکان 
کار و خیابــان باید به این نکته توجــه کنیم که هر یک 
از دســتگاه ها وظایف ذاتی دارند و حوزه ســاماندهی 
کودکان کار و خیابان نیز جــزو وظایف ذاتی و روزمره 

دستگاه های مرتبط محسوب می شود.
به گفته استاندار تهران، قطعا اگر بتوانیم در این حوزه 
بودجه ای دریافت کنیم که ایــن اتفاق نیز خواهد افتاد 

به تسهیل کار کمک می کند؛ اما اگر هم نباشد هر یک 
از دســتگاه ها باید وظایف خود را انجــام دهند و این 

موضوع نباید لنگ بودجه بماند.
منصوری با بیان اینکه در شهرستان های استان تهران 
نیز موضوع باید با جدیت پیگیری شود افزود: در حوزه 
کودکان کار و خیابان مســئله وجود اتبــاع بیگانه نیز 
باید توســط اداره کل اتباع، بهزیســتی، شهرداری و 
نیروی انتظامی که وظایف هر یک تفکیک شده است، 

پیگیری های لازم انجام شود.
وی با اشاره به اینکه ســاماندهی کودکان کار و خیابان 
تنها با اراده دســتگاه ها به ســرانجام می رسد بر لزوم 
بهره گیری از تجربیــات موفق در حوزه ســاماندهی 
کودکان کار و خیابان تأکید کــرد و افزود: باید مردم را 
متقاعد کنیم که کمک بــه این کودکان چه عوارضی را 

به همراه خواهد داشت.

رئیس سازمان زندان ها گفت:در سال جاری دستمزد 
زندانیان شــاغل ۳۰درصد افزایش یافته اما باتوجه به 
وضعیت اقتصــادی موجود در جامعــه انتظار می رود 
بنیاد این پرداخت را همچنان عادلانه و منطقی تر اجرا 

کند. تفاهمنامه »همدلی، هم افزایی و توسعه اشتغال« 
در مراســمی با حضــور رئیــس ســازمان زندان ها و 
مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان منعقد و به امضا رسید.

غلامعلی محمدی در این مراسم که به منظور همکاری 

هرچه بیشتر میان این دو نهاد و در جهت ایجاد اشتغال 
مولدّ و پایدار برای زندانیان به انجام  رســید، گفت: قوه 
قضائیه در دوران فعلی بصورت کاملًا عملیاتی در مسیر 
تحول و تعالی و اجرای سند تحول قضائی گام برداشته 

و این گام هم شتابان است. بنابراین ما باید به سرعت در 
این مســیر حرکت کنیم. یکی از برنامه های اولویت دار 
در این چارچــوب، توســعه حرفه آموزی و اشــتغال 

زندانیان و توجه به خانواده آنان است. 

استاندار

زندان

مهســا شــمس  فرمانده کل انتظامی با 
بیان اینکه پلیس در اجرایی کردن شــبکه 
ملــی ارتباطات کمک خواهــد کرد، گفت: 
باید جلوی افترا زدن به مسئولان در فضای 

مجازی گرفته شود.
 سردار حسین اشتری فرمانده کل انتظامی 
در دوازدهمین گردهمایی رؤســای پلیس 
فتا سراسر کشور گفت: اقدامات همکاران ما 
در پلیس فتا اثربخش بوده است، از مدتی که 
پلیس فتا راه اندازی شد منشأ خیر بوده و در 

صحنه حضور خوبی داشته است.
وی با بیــان اینکه فضای مجــازی امروزه با 
زندگی مردم عجین شده اســت، گفت: به 
همین نســبتی که مردم زندگیشان با این 
فضا آمیخته می شود پلیس هم باید خودش 
را بیشتر آماده کند. چرا که این فضا در کنار 
فایده هایی که برای مــردم دارد تهدیداتی 

هم در حوزه های مختلف دارد.
اشــتری گفت: بحــث ســاختار پلیس فتا 
یک موضوع اصلی اســت، اگر لازم باشــد 
در ســاختار پلیس فتــا تغییراتــی برای 
بهبود عملکــرد با نگاه تقویتی انجام شــود 
مــا از آن اســتقبال می کنیم.فرمانده کل 
انتظامی بیــان کــرد: پلیس فتــا باید در 
تمام شهرســتان ها حضور داشــته باشد و 
باید به جایی برســیم کــه در تمام رده های 
انتظامی که پاسخگوی مردم هستند مانند 
کلانتری هــا در حوزه فضــای مجازی هم 
پاسخگو باشیم.وی ادامه داد: باید مأموریت 
پلیس فتا هم در کلانتری ها انجام شــود و 
بهترین زمان برنامه پنج ســاله برنامه هفتم 
توسعه است.اشــتری با بیان اینکه اولویت 
اول ما این اســت که پلیس فتا باید در تمام 
شهرستان ها باشد، تصریح کرد: مردم برای 

پیگیری جرایم اینترنتی نباید فقط به مراکز 
استان ها مراجعه کنند.فرمانده کل انتظامی 
گفت: باید هر امکاناتی که پلیس فتا برای به 
روز بودن نیاز دارد فراهم کنیم و باید آخرین 
تجهیزاتی که در دنیا اســت را فراهم کنیم، 
اگر امــکان تولید این تجهیــزات در داخل 
اســت تولید کنیــم و اگر نه بــا هماهنگی 
وزارت دفاع و ستاد کل این تجهیزات را وارد 

کنیم.
وی با بیان اینکه در پلیس فتا انســان های 
نخبه ای داریم، گفــت: در بحث تجهیزات 
ما پلیس فتا را نسبت به ســایر پلیس های 
تخصصی متفــاوت می دانیــم. البته باید 
اعتبارات را نیز در نظــر بگیریم ۹۰ درصد 

اعتبــارات ما بــرای حقوق در نظــر گرفته 
می شود و ۱۰ درصد برای نگه داشت هزینه 
می شود.اشتری بیان کرد: فضای مجازی از 
زندگی حقیقی مردم جدا نیست، پلیس فتا 
باید محور مسائل ســایبری در کشور باشد، 
البته وزارت ارتباطــات در بحث راه اندازی 
شــبکه ملی ارتباطات وظیفه دارد اما ما هم 
باید کمک کنیم تا این شــبکه اجرا و عملی 
شــود.فرمانده کل انتظامی گفت: رها بودن 
فضای مجازی ضرر دارد، در پیشرفته ترین 
کشــورها هم فضــای مجــازی مدیریت 
می شــود؛ به همین دلیل پلیــس فتا باید 
پاسخگوی مردم باشد و محوریت خود را در 

فضای مجازی حفظ کند.

وی ادامه داد: آموزش و آگاه ســازی مردم 
اولویــت دارد چراکه مردم ایــن آموزش ها 
را قبول می کنند و به پلیــس اعتماد دارند؛ 
البته راهکارهایی که برای پیشگیری از جرم 
وجــود دارد را باید به مردم و دســتگاه های 
مسئول داده شود.اشتری ادامه داد: بانک ها 
یکی از پرخطرترین و آسیب زاترین بخش ها 
بودند که مردم در آن مالباخته می شــدند 
اما پلیس فتا با ارائه راهکارهایی توانســت 

جلوی کلاهبرداری ها را بگیرد.
وی گفت: در بحــث کلاهبــرداری باید با 
فوریت پلیــس فتا ورود کنــد و نباید زمان 
را از دست بدهیم؛ بخشــی از جرایم فضای 
مجازی جرم مشهود است و پلیس نیازی به 

حکم ندارد و باید سریعاً ورود کند.
اشــتری با بیــان اینکه برخــی رفتارهای 
پزشکی مانند پیکرتراشی غیرقانونی انجام 
می شود و عکس ها و فیلم هایشان در فضای 
مجازی منتشر می شــود، گفت: نباید اجازه 
دهیم زیر پوست شــهر هر اتفاقی رخ دهد و 

پلیس فتا باید با آن برخورد کند.
فرمانــده کل انتظامــی دربــاره حمله به 
اعتقادات و شــخصیت های محبوب گفت: 
باید با افرادی کــه به اعتقادات مــا، علما و 
مراجع و کســانی که مورد اعتمــاد مردم 
هستند توهین می کند سریع برخورد شود. 
در جایی که به مســئولان افترا می زنند باید 

جلوی آن گرفته شود.
وی ادامــه داد: یکــی از کارهای دشــمن 
القای ناامیــدی اســت و می خواهد بگوید 
کسی دلســوز مردم نیســت بله اشکالات 
هســت و حتماً هم برخورد می شود اما این 
القای نا امیدی باید جلوی آن گرفته شــود 
و جهاد تبیین شــما که حضرت آقا فرموده 
اند همین است.اشــتری گفت: باید پلیس 
هوشــمند و هوشمندســازی در پلیس فتا 
در اولویت کارها باشــد البته کــه روند این 
هوشمندســازی در پلیس فتا تا کنون مورد 

قبول بوده است.
فرمانده کل انتظامی با بیان اینکه استفاده از 
هوش مصنوعی در پلیس فتا امری ضروری 
است، گفت: با آینده پژوهشی باید همیشه 
رصد کاملی در فضای مجازی داشته باشیم.

وی ادامه داد: هــر اتفاقی کــه در این فضا 
می افتد گویا در کف خیابان رخ داده اســت. 
تجهیزات به روز می توانــد کار صدها نفر را 
برای ما انجام دهد و در خیلی از کشورها این 

کار انجام می شود.

تاکید استاندار تهران بر مقابله با شبکه های مافیای کودکان کار

دستمزد زندانیان شاغل ۳۰ درصد افزایش یافته است

معاونکمیتهامداداعلامکرد

برگزاری دو ماهه جشن عاطفه ها 
خریدار   معاون مشــارکت های مردمی 
کمیته از برگزاری دو ماهه جشن عاطفه ها 

در سال جاری خبر داد.
 حبیب الله آســوده در نشســت خبری در 
خصوص کمک به تأمین تغذیه و معیشــت 
نیازمندان گفت: این موضوع یکی از اهداف 
کمیته امداد اســت و در این راستا در جهت 
ترویج فرهنگ اطعام و احسان حسینی گام 

بر می داریم.
وی گفت: طرح اطعام مهدوی از ابتدای ماه 
رمضان امسال آغاز شد و میزان کمک های 
برنامه دو هزار میلیارد تومان بود و توانستیم 
بــا این کمــک ۲۴ میلیــون اطعــام برای 

نیازمندان آماده کنیم.
معاون مشارکت های مردمی کمیته امداد با 
اشاره به اینکه یک میلیون و ۹۰۰ هزار بسته 
معیشتی در سطح کشــور توسط خیرین و 
مراکز نیکوکاری گروه های مختلف اهدا شد 
گفت: همچنین در طرح نــذر قربانی که از 
عید قربان تا غدیر بود حدود ۵۰۰۰۰ رأس 
دام در سطح کشور توسط مراکز نیکوکاری 

و خیریه با کمک امداد توزیع شد.
وی اظهار داشــت: تا پایان عید قربان ۵۶۰ 
میلیارد تومان میــزان کمک های مردمی 
جمع آوری شــده بود که به نســبت ســال 
گذشته ۵۷ درصد رشد کمک های مردمی 

بود.
آســوده گفت: همچنین در خصوص طرح 

اطعام و احسان حسینی نیزکه از ماه محرم 
آغاز شــده و تا پایان ماه صفــر ادامه دارد بر 
اســاس آمارها تاکنون ســیزده میلیون و 
هشــتصد هزار پــرس غذا توســط ۲۵۰۰ 
آشپزخانه فعال در کشــور میان نیازمندان 
توزیع شده اســت و ۹ هزار و ۸۰۰ نفر نیز در 

این پویش همکاری کردند.
وی گفت: تاکنــون ارزش کمک های جمع 
آوری شــده دو هزار میلیارد تومان بوده این 
در حالی است که ســال گذشته هزار و ۷۰۰ 
میلیارد تومان کمک مردمــی جمع آوری 
شد و ۴۰ میلیون پرس غذا میان توزیع شده 

بود.
معاون مشــارکت های مردمی کمیته امداد 
افــزود: همچنین در عید غدیــر ۷ میلیون 
و ۵۰۰ پــرس غذا در ســطح کشــور میان 
نیازمندان توزیع شد که از رشد ۶۰ درصدی 

نسبت به سال گذشته برخوردار بوده است.
جشــن  خصــوص  در  همچنیــن  وی 
عاطفه ها نیــز گفت: این پویــش در جهت 
ارتقا مشــارکت مردم و کمــک به تحصیل 
دانش آموزان و دانشجویان کمیته امداد راه 

اندازی شده است.
به گفته وی، در حال حاضر ۷۰۰ هزار دانش 
آموز و ۵۰ هزار دانشــجو در سراســر کشور 

تحت پوشش کمیته امداد قرار دارند.
آســوده تاکید کرد: جشن عاطفه ها در سال 
جاری از ۱۵ مــرداد ماه آغاز شــده و تا ۱۵ 

مهرماه ادامه خواهد داشت.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته 
امداد با اشاره به نحوه مشــارکت خیرین و 
نیکوکاران در جشن شــور عاطفه ها گفت: 
خیرین و نیکوکاران می توانند از طریق کد 
دستوری ســتاره ۸۸۷۷ مربع و همچنین از 
طریق ســتاره ۱۲ مربع کمک های خود را 
در پویش شــور عاطفه ها و همچنین پویش 

اطعام و احسان حسینی اهدا کنند.
وی همچنیــن با اشــاره به شــماره کارت 
۶۲۷۷۶۰۷۷۷۷۷۷۷۷۷۷ تصریــح کرد: 
خیریــن می توانند از طریق شــماره کارت 

اعلام شده کمک های خود را اهدا کنند.
وی با بیــان اینکــه دفاتر کمیتــه امداد و 
همچنیــن مراکز نیکــوکاری در ســطح 
کشــور آمادگی جمع آوری کمک ها را در 
قالب پویش شــور عاطفه ها دارند افزود: از 

هموطنان درخواست می شــود در پویش 
اشاره شــده لوازم التحریر، کفش و پوشاک 
نو را به دفاتر امداد و مراکــز نیکوکاری اهدا 

کنند.
وی با بیان اینکه در چهار ماهه گذشــته از 
ســال ۱۴۰۱ تعداد حامیان مجموعه امداد 
به یــک میلیــون و ۲۰۶ هزار نفر رســیده 
اســت، گفت: فرزندانــی که توســط این 
حامیان حمایت می شــوند به عدد ۴۱۲ نفر 
رســیده اند که از این تعــداد ۱۴۴ هزار نفر 
ایتام و ۲۶۸ هــزار نفر در طرح محســنین 

هستند.
آســوده همچنین با اشــاره به اینکه حوزه 
مشــارکت کمیته امداد در چهار سرفصل 
فعالیــت دارد، افزود: در حــوزه صدقات در 
مجموع و در چهار ماهه ســال ۱۴۰۱ مبلغ 
۲۱۶ میلیــارد تومان جمع شــده اســت 
که نســبت به زمان مشــابه ســال گذشته 
۱۷ درصد رشــد داشته اســت. از این رقم 
بیشــترین ســهم به صندوق های خانگی 

اختصاص داشته است.
وی بــا اشــاره به ســرفصل بعــدی حوزه 
مشــارکت های مردمی کمیته امداد گفت: 
در این حــوزه نیز در چهار ماه ســال جاری 
۳,۳۰۰ میلیــارد تومــان در بخش غذایی 
جمع آوری شــده که پویش هــای افطاری 
ســاده و همچنین اطعام و احسان حسینی 

در این بخش بوده اند.

آســوده ادامه داد: در ســر فصل اکرام ایتام 
نیز ۹۹۷ میلیارد تومان کمک های نقدی و 
غیرنقدی جمع آوری شده است که در این 
بخش نیز نســبت به زمان مشابه سال قبل 

۴۰ درصد رشد داشته است.
وی ادامــه داد: در بخــش زکات که کمیته 
امداد نیز به عنوان یکی از اعضای شــورای 
زکات بوده و دبیرخانه آن در مجموعه امداد 
فعال است در طی ۴ ماهه سال جاری ۹۱۹ 
میلیارد تومان زکات جمع آوری شده است 
که از این میــزان ۳۱۹ میلیارد تومان زکات 
مستحب، ۵۴۰ میلیارد فطریه و کفاره و ۶۰ 

میلیارد تومان زکات واجب ثبت شده است.
آســوده با بیان اینکه در چهار ماهه ســال 
جاری مبلغ ۵ هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
در ســرفصل های مختلف از ســوی مردم 
و خیریــن بــه نیازمنــدان و همچنیــن 
مددجویان امداد کمک شــده است، گفت: 
ایــن کمک هــا در بخش هــای صدقات، 
پویش های افطاری ساده و اطعام و احسان 

حسینی و … بوده است.
وی با تاکید بــر اینکه وجوهات و کمک های 
مردم به هیــچ عنوان از یک شهرســتان به 
شهرســتان بعدی منتقل نمی شود، گفت: 
هموطنــان و خیرین در هــر منطقه کمک 
کنند این کمک هــا در اخطــار نیازمندان 
و مددجویان همــان منطقه قــرار خواهد 

گرفت.



 اصفهان- مریم مومنی بیستمین نمایشگاه 
بین المللی تخصصی دام، طیور، آبزیان، دامپزشکی 
و فرآورده های لبنی با حضــور برندهای مطرح و 

صاحب نام کشور و جهان در اصفهان برپا می شود.
این نمایشــگاه که طی روزهای یکــم تا چهارم 
شهریورماه ۱۴۰۱ برگزار خواهد شد، شرایطی را 
فراهم می آورد که ۱۶۰ شرکت از ۱۵ استان کشور 
و نمایندگانی از ۱۰ کشــور صاحب نام صنعتی به 

ارائه محصولات و خدمات خود بپردازند.
ایــن دوره از نمایشــگاه در ۱۷ هــزار مترمربع 
فضــای نمایشــگاهی برگزار می شــود و فعالان 
حوزه های مختلفی مانند ماشــین آلات خوراک 
دام، طیور و آبزیــان، ماشــین آلات و تجهیزات 
وابسته صنعت گاوداری، تجهیزات جوجه کشی 
و مرغداری و صنایع وابسته، سیستم های توزین، 
تهویه ســردخانه و برودتی، خــوراک دام، طیور، 
آبزیان،  افزودنی ها و مکمل هــا، تامین کنندگان 

و تولیدکنندگان صدف های معدنــی، دانه های 
روغنــی، نهاده ها و پودر چربــی، تولیدکنندگان 
دارو و نهاده هــای تغذیــه ای، تولیدکننــدگان 
و تامین کننــدگان واکســن ها و ســرم دامــی، 
پرورش دهنــدگان انواع دام ســبک و ســنگین 
وآبزیــان، تولیدکننــدگان و تامین کننــدگان 
محصولات اصلاح نژاد و لقاح مصنوعی و موسسات 
آموزش و مشــاوره مرتبط با صنعت در این دوره 

حضور خواهند داشت.
 در بیستمین نمایشگاه بین المللی تخصصی دام، 
طیور، آبزیان، دامپزشــکی و فرآورده های لبنی 
اصفهان، شــرکت هایی از اســتان های اصفهان، 
تهران، خراسان رضوی، گلستان، مازندران، فارس، 
آذربایجان غربی، خراسان جنوبی، قم، چهارمحال 
و بختیاری، قزوین، البرز، خوزستان، یزد و مرکزی 
به ارائه دستاوردهای خود می پردازند. همچنین 
نمایندگانی از کشــورهای آلمــان، ایتالیا، هلند، 

دانمارک، چین، ترکیه، روســیه، آمریکا، کانادا و 
فرانسه نیز حضور دارند تا شــبکه توزیع و فروش 

خود در کشورمان را تقویت کنند.
حضور دام ها و نژادهای برتر دام اســتان، پاویون 
ویژه اســب، مانژ ســوارکاری، حضــور پاویون 
شــرکت های دانش بنیان، برگزاری چهار کارگاه 
آموزشــی، برگزاری بیش از ۲۰ جلســه B۲B با 
هیئت های تجاری خارجی و غرفه داران و بازدید 
از کارخانجــات و مراکر تولیدی اســتان از جمله  
ویژگی های نمایشــگاه صنعت دام و طیور امسال 
خواهد بود. از جمله برندهایی که در بیســتمین 
دوره نمایشگاه صنعت دام و طیور اصفهان حضور 
خواهند داشــت نیز می توان به پیشگام دامپرور 
ســپاهان، فوده، قیام، فجر، فکا، بهدانه نام آوران، 
شهدینه، پگاه اصفهان، کیمیا رشد سپاهان، صدرا، 
شرکت تعاونی فاتح، رویان دارو، کودیس، ویوان، 

زانیار، آریو و... اشاره کرد.

 البرز-مظفری جلسه هماهنگی برگزاری مراسم اربعین 
حسینی در دفتر امام جمعه کمالشهر با حضور شهردار،ریاست 
و اعضای شورای اسلامی،فرماندهان حوزه های بسیج و دیگر 

مسئولین شهری برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین وثوقی امام جمعه کمالشهر در این 
جلســه با تاکید بر لزوم ارتقاء کیفیت برگزاری مراسم اربعین 

حسینی گفت: این مراسم بســیار حائز اهمیت و مهم است و 
شایسته است همه ارگانهای دخیل در امور فرهنگی با تمام قوا 
به صحنه آمده و خدمت نمایند. وی با تاکید بر اهمیت خدمت 
به شــیفتگان وزائران کربلای معلی گفت:خدمــت به زائران 
حسینی یک توفیق است که نصیب هرکســی نمیگردد. وی 
با اشاره به اقدامات ســتاد اربعین کمالشهر طی سالهای اخیر 
و همکاری مدیریت  شــهری در برگزاری هر چه باشــکوهتر 
مراسم مذکور  گفت: وظایف شــهرداری و نواقص و مشکلات 
شهری کمالشهر برکسی پوشیده نســیت ،اما شایسته است 
دکتر بهمنی واعضای شورای شــهر تدبیری بیاندیشند تا این 
مراسم چون سنوات گذشــته به نحوی مطلوب برگزار گردد. 
امام جمعه کمالشهر در ادامه با اشــاره به هماهنگی مدیریت 
شــهری با قرارگاه فرهنگی گفت: هزینه های فرهنگی شــهر 
همچون هزینه های بخش عمرانی و دیگر بخشهای خدماتی 
لازم  و نگاه ویژه به آن بسیار مهم اســت. در ادامه این نشست 
شهردار کمالشهر با تاکید بر ارادت ویژه عاشقان مکتب آزادگی 

و دلدادگان ولایت به ســاحت مقدس سیدالشهدا )ع( گفت: 
باهدف هرچه باشکوهتر برگزار شدن مراسم اربعین حسینی 
و در حمایت از زائران گرامی ، از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم 
کرد دکتر بهمنی افزود: شهرداری همگام با فعالیتهای عمرانی 
، نسبت به اقدامات فرهنگی ومشــارکت در برگزاری مراسم 
فرهنگی مذهبی همــواره پیش تر از دیگر نهادها ، پیشــگام 
و پیشاهنگ می باشد. شــهردار کمالشــهر در ادامه با اشاره 
به تخصیص بودجه به ســتادعتبات عالیات گفــت : در قالب 
همکاری با ســتاد اربعین مبلغ ۰۰۰/۰۰۰/۴۰۰ریال)معادل 
چهل میلیون تومان( به برپایی موکب در کشور عراق اختصاص 
یافته است. شهردار کمالشهر در ادامه خاطرنشان کرد: با توجه 
به اهمیت برگزاری مراســم اربعین حسینی و با درنظر گرفتن 
بودجه محدود فرهنگی و همچنیــن همکاری دیگر نهادهای 
موثر  در این زمینه ،میتوانیم تا حد بســیار مطلوبی این ایام را 
گرامی داشته ودر اعزام زائران موفق تر از سالهای پیشین عمل 

نمائیم.

اهواز - محمد مجدم مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران و دبیر ســتاد اربعین 
حسینی صنعت نفت در جنوب تصریح کرد: صنعت نفت همه توان خود را برای تامین 

امکانات مورد نیاز حرکت عظیم راهپیمایی اربعین حسینی به کار خواهد گرفت.
حمید رضا گلپایگانی در دیدار با رئیس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات و مسئول 
کمیته اســکان، تغذیه و جذب مشارکت های مردمی ســتاد اربعین حسینی استان 
خوزستان که با حضور اعضای ســتاد اربعین صنعت نفت برگزار شد، افزود: به دستور 
دکتر خجســته مهر معاون وزیر و مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران مبنی بر بسیج 
امکانات برای خدمت به زائران اربعین حسینی، ســتاد اربعین صنعت نفت در جنوب 

تشکیل و آغاز به کار کرد.
وی گفت: در نخستین گام از سوی این ستاد کارگروه تخصصی متشکل از نمایندگان 
استانداری، شهرداری و شــرکت های ملی مناطق نفتخیز جنوب، نفت و گاز اروندان، 
مهندسی و توسعه نفت، ملی حفاری و مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران برای 
بررســی، برآورد نیازها و تامین امکانات ضروری در پایانه های مرزی شلمچه و چذابه 
تشکیل و با حضور میدانی در منطقه، نســبت به تهیه فهرست نیازمندی ها و امکانات 
لازم برای زائران اقدام نمود که براین اســاس با هماهنگی ســتاد اربعین استانداری 

خوزستان نسبت به ایجاد زیرســاخت ها، اعم از فضای مناســب برای ایجاد مواکب، 
اسکان، پارکینگ، ســالن پذیرایی، نصب تجهیزات مه پاش، کانکس و سرویس های 

بهداشتی مبادرت گردیده است.
گلپایگانی اظهارکرد: رفاه و آســایش زوار از نظر تردد، اســکان، پذیرایی و پشتیبانی 
به موقع، هماهنگی بین همه سازمان ها و دســتگاه های اجرایی در پایانه های مرزی 
شلمچه و چذابه و برنامه ریزی و سازماندهی و حضور میدانی و پای کار عوامل اجرایی 
در خدمت به زائران در دســتور کار ستاد اربعین حســینی صنعت نفت در جنوب با 

هماهنگی استانداری خوزستان قرار دارد.
در این دیدار حجت الاسلام سیدمحمود موسوی با اشــاره به شور و شوق عاشقان اقا 
عبدالله الحسین )ع( برای زیارت کربلا گفت: شرایط امســال با توجه به گرمای هوا و 
شرجی و رطوبت بالا ، نیاز شدید به تجهیزات سرمایشی و فراهم نمودن امکانات برای 

استراحت زائران را در روز دو چندان می نماید.
رییس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات و مسئول کمیته اسکان، تغذیه و جذب 
مشارکت های مردمی استان خوزســتان با اشــاره به حضور چند میلیونی زائران در 
راهپیمایی بزرگ اربعین حسینی در سال جاری، افزود: با توجه به وضعیت آب و هوایی 

و شدت گرما ، نیاز به همکاری، همیاری و پشــتیبانی موثر و مستمر همه سازمان ها و 
دستگاه های ذیربط به ویژه مجموعه صنعت نفت را داریم که در سال های گذشته نیز 

به نحو مطلوب در این ارتباط همیاری و همکاری داشته است.

البرز

خوزستان

شهردار کمالشهر :

 مشاركت در برگزاری مراسم اربعین حسینی و خدمت به زائران ، افتخاری برای مدیریت شهری است

 دبیر ستاد اربعین حسینی صنعت نفت در جنوب مطرح کرد؛

بکارگیری تمام توان صنعت نفت برای برای تامین امکانات مورد نیازراهپیمایی اربعین 

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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گرگان- مهناز محمدزمانی  مدیر عامل آب منطقه ای 
گلســتان، گفت: همزمان با هفته دولت ۶۰ پروژه شــرکت 
آب منطقه ای استان با اعتباری بالغ بر ۴۷۴۰ میلیارد ریال 

افتتاح خواهد شد.
سیدمحسن حســینی در قرارگاه خبری شــهید حسین 
همدانی که در آستانه هفته دولت در سالن اجتماعات شهید 
باهنر استانداری گلستان برگزار شد، اظهار کرد: همزمان با 
هفته دولت ۶۰ پروژه شرکت آب منطقه ای گلستان با صرف 
اعتبار ۴۷۴۰ میلیارد ریال در ۱۴ شهرســتان این اســتان 

افتتاح خواهد شد.
مدیرعامل آب منطقه ای گلســتان با بیــان اینکه عناوین 
کلی پروژه ها شــامل ۱۵ حلقه چاه، ۱۳ کیلومتر خط انتقال 
آب، ۳۱ کیلومتر لایروبی رودخانه ها، ۲۰ متر دیواره سازی 
رودخانه ها، ســه مورد مرمت ســد انحرافی، ۸ مورد مرمت 
سد کوچک و بزرگ مخزنی و مخزن آب شرب ۲۰ هزار متر 
مکعبی می باشد، خاطر نشــان کرد: ۹ پروژه طرح آبرسانی 
به شهرها، ۲۱ پروژه تامین آب زراعی و ۳۰ پروژه مهندسی 
رودخانه و سواحل خلاصه وضعیت طرح های عمرانی قابل 

افتتاح در این هفته است.
وی با اشاره به اینکه پس از افتتاح پروژه های طرح آبرسانی 
به شــهرها، ۲۶۰ لیتر بر ثانیه تامین آب شرب، ۲۰ هزار متر 
مکعب مخزن ذخیره آب شرب و ۲۳۰۰ لیتر بر ثانیه ظرفیت 

انتقال آب شــرب افزایش مــی یابد، افزود: در مهندســی 
رودخانه ها و سواحل ۳۲ کیلومتر لایروبی رودخانه ها و انهار 

نیز محقق شده است.
مدیرعامل آب منطقه ای گلستان در ادامه از وضعیت طرح 
های عمرانی قابل افتتاح در شهرســتان های استان سخن 
گفت و اضافه کرد: شهرســتان گنبد کاووس با ۱۶ پروژه به 
ارزش ۲۳۸ هزار و ۳۲۳ میلیون ریال بیشــترین پروژه های 

قابل افتتاح را به خود اختصاص داده است.
وی با تاکید بر اینکه شهرستان گرگان با ۸ پروژه و رامیان با ۷ 
پروژه در رتبه های بعدی قرار دارند، تصریح کرد: در این ایام 
در شهرســتان علی آباد کتول ۶ پروژه، کلاله ۵ پروژه، مراوه 
تپه ۴ پروژه، آزادشــهر، آق قلا و بندرگز هــر کدام ۳ پروژه و 
کردکوی، بندرترکمن، گمیشان، مینودشت و گالیکش هر 

کدام یک پروژه افتتاح خواهد شد.

سنندج-فاطمه ملایی  مدیرعامل شرکت گاز استان 
کردستان، از افتتاح و کلنگ زنی ۱۸۱پروژه با اعتباری بالغ 
بر ۱۶۵ میلیارد تومان در هفته دولت در اســتان خبر داد و 
گفت: از این تعداد، ۱۲۵ پروژه با اعتباری بالغ بر ۹۶ میلیارد 

تومان اعتبار افتتاح می شود.
فعله گری اظهار کرد: با بهره برداری از پروژه های شــرکت 
ملی گاز اســتان کردســتان در هفته دولــت ضریب نفوذ 
گازرسانی در استان به ۹۸ درصد و تعداد روستاهای گاز دار 

نیز به ۱۵۰۵ واحد می رسد.
وی از افتتاح و بهره برداری از ۱۸۱پــروژه با اعتباری بالغ بر 
۱۶۵ میلیارد تومان در هفته دولت در استان خبر داد و افزود: 
از این تعداد، ۱۲۵ پروژه با اعتباری بالغ بر ۹۶ میلیارد تومان 

اعتبار افتتاح می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان کردســتان، افزود: اتصال ۲۵ 
روســتا با ۷۴ میلیارد تومان اعتبار به شبکه گاز، گاز رسانی 
به ۱۲ منطقه کوخ نشــین در بانه با ۶ میلیارد تومان اعتبار، 
گاز رسانی به ۹۳ واحد صنعتی و تولیدی با ۹ میلیارد تومان 
اعتبار و گاز رسانی به ۵۶ روستا با ۶۹ میلیارد تومان اعتبار از 

جمله پروژه های هفته دولت است.
وی با اشــاره به خدمات و اقدامات شــرکت ملی گاز استان 
در دولت ســیزدهم ادامه داد: گاز رســانی به ۱۰۳ روستا، 
گاز رســانی به ۲۵۰ واحد تولیدی و صنعتی مصوبه شورای 

اقتصاد، شبکه گذاری ۷۸۲ کیلومتر  در سطح استان، نصب 
۱۱ هزار و ۲۶ انشعاب شــهری و روستایی، جذب ۲۲ هزار و 
۷۷۸ مشــترک جدید، جایگزینی ۲۰ هزار متر مکعب گاز، 
تحت پوشش قرار گرفتن ۲۲ هزار خانوار جدید، خریداری 
ســه میلیارد و ۴۵۰ میلیون متر مکعب گاز و ارتقاء ضریب 
نفوذ گاز به ۹۹ درصد در جمعیت شــهری و روســتایی، از 
جمله مهم ترین اقدامات انجام شــده در شرکت گاز استان 

است.
مدیرعامل شــرکت گاز استان کردســتان با اعلام اینکه در 
حال حاضر ۷۰ درصد انرژی استان توســط گاز تامین می 
شود بیان کرد: در بحث جایگزینی در صنایع ۹۰ درصد تعهد 

داشته ایم که به صورت کامل محقق شده است.

كردستانگلستان
مدیر عامل آب منطقه ای گلستان خبر داد؛

وژه آب منطقه ای گلستان در هفته دولت افتتاح ۶۰ پر
مدیرعامل شرکت گاز استان خبر داد؛

وژه گازرسانی در هفته دولت در كردستان افتتاح ۱۸۱ پر

1 لغایت 4 شهریور برگزار می شود؛

نمایشگاه بین المللی تخصصی دام، طیوردر اصفهان

 شهردار مشکین دشت :

اولویت مدیریت شهری جلب رضایت 
وندان است شهر

 

البرز-مظفری مهندس صفرخانلو، شهردار مشکین دشت به همراه معاونین و 
مسئولین واحدهاي اجرایي شهرداري از روند اجرای عملیات پیاده روسازی بلوار 
پروفسور حسابی واقع در محله حسن آباد و خیابان شهید صبری و پروژه توسعه 
آرامستان بهشــت فاطمه)س( بازدید و از نزدیک در جریان مشکلات پروژه ها و 

پیشرفت فیزیکي آنها قرار گرفتند.
مهندس صفرخانلو در حاشیه این بازدید افزود: مهمترین اولویت مدیریت شهري 
جلب رضایت شهروندان اســت و این امر مهم با تکمیل و بهره برداري مطلوب از 

طرح هاي عمراني و اجرایي میسر خواهد شد.
ایشــان تأکید کردند ،در کنار اقدامات لازم جهت تســریع در اجراي پروژه ها از 
کیفیت آنها غافل نیستیم، رعایت شاخصه هاي کیفي مد نظر بسیار حایز اهمیت 

است و همزمان مورد ارزیابي قرار مي گیرد.

   همکاری آموزش فنی و حرفه ای بوشهر
 و شركت پالایش گاز فجر جم

بوشهر – رضا حیدری مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان بوشهر گفت: 
در جهت فرهنگ ســازی آموزش های مهارتی در آموزش صنعت و ایجاد زمینه 
های اشتغال مهارت جویان گروه هدف تفاهم نامه همکاری آموزش فنی و حرفه 

ای و شرکت پالایش گاز فجر جم منعقد شد.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان بوشــهر، 
عبدالمجید دراهکی در آئین انعقاد این تفاهم نامه همکاری اظهار داشــت: این 
تفاهم نامه به منظور تقویت بنیه علمی نیرو های پیمانکاری و تعیین میزان مهارت 
و صلاحیت فنی و اجرایی شاغلان حاضر در شرکت پالایش گاز فجر جم امضا شد. 
وی با بیان اینکه جلب مشارکت ذینفعان و اســتفاده بهینه از خلاقیت و ظرفیت 
آموزشی، تخصص و فنی دو طرف و تربیت مربیان سازمان فنی حرفه ای از اهداف 
این تفاهم نامه محسوب می شــود،افزود: در راستاي اجراي بهتر طلاحیت حرفه 
اي شاغلین پالایشگاه گاز فجر جم مرکز جوار کارگاهي در این مجتمع راه اندازي 
شده است. دراهکی با بیان اینکه تمام استاندارد هاي مورد نیاز صنعت نفت،گاز و 
پتروشیمي در استان بوشهر تدوین شده اســت،گفت: با همکاري پالایشگاه گاز 
فجر جم دومین طرح مهارتي صلاحیت حرفه اي شــاغلین صنعت،نفت وگاز در 
کشور در استان بوشهر اجرایي خواهد شــد. مدیر عامل شرکت پالایش گاز فجر 
جم نیز با بیان اینکه توانمندســازی نیروهای پالایش گاز فجر و سایر ذی نفعان 
از جمله مردم بومی یکی از مهم ترین اهداف این شــرکت است، اظهار داشت: در 
همین راستا تفاهم نامه همکاری با اداره کل آموزش فنی وحرفه ای استان بوشهر 
منعقد شده است. ســید مهدی هاشــمی با بیان اینکه در جهت آموزش و صدور 
گواهینامه صلاحیت حرفه ای مشاغلی که در ســازمان فنی و حرفه ای دارای کد 
استاندارد می باشند، دومین تفاهم نامه همکاری صلاحیت حرفه ای در صنعت 
گاز در استان بوشهر با فنی و حرفه ای منعقد گردید. وی با شاره به اینکه در دنیای 
رقابتی امروز به کارگیری منابع انسانی توانمند بعنوان سرمایه های اصلی سازمانها 
، جایگاه سازمان را در مزیت رقابتی بالا خواهد برد و سازمان را هرچه بیشتر بهره ور 
خواهدساخت، افزود: مهارت آموزی رکن اصلی توسعه است و این مجتمع بزرگ 
صنعتی برای توسعه منابع انســانی و ارتقای بهره وری ســرمایه گذاری مهارتی 
می کند. مدیر عامل شــرکت پالایش گاز فجر جم با تاکید براینکه نیروی انسانی 
ماهر و آموزش دیده نقشی اساســی در توســعه صنعت گاز دارد اظهار کرد: اگر 
پالایشگاه گاز فجر جم نسبت به توانمندسازی نیروی انسانی خود همت کند این 

آموزش ها به تمامی صنایع سرایت می کند.

ورسانی  وژه  نیر   افتتاح 70 پر

در اردبیل طی هفته دولت

اردبیل- افسون جبارزاده  مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق استان اردبیل 
گفت: ۷۰ پروژه نیروررسانی با اعتباری بالغ بر ۲۱۲ میلیارد تومان در گرامیداشت 

هفته دولت در مناطق مختلف استان اردبیل به بهره برداری می رسد.
حسین قدیمی ۳۰ مرداد در نشست مطبوعاتی با اصحاب رسانه در اردبیل اظهار 
کرد: در حوزه بهره وری شرکت توزیع برق استان اقدامات مؤثری را انجام داده و با 
هدف کاهش هزینه ها واگذاری امور به شــکل دستمزد در دستور کار قرار گرفته 

است.
وی تصریح کرد: با تعیین تکلیف قراردادهای گذشته سعی بر این بوده تا فعالیت ها 
در این بخش ارتقا یافته و ما بتوانیم وضعیت اجرای پروژه ها را با ســرعت مناسب 

سر و سامان دهیم.
مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان اردبیل گفت: در حال حاضر ۱۵۰ میلیارد 
تومان اجناس در انبارهای شرکت توزیع برق استان وجود دارد و ما بیش از ۵۰۰ 

ترانس برق را خریداری و تهیه کرده و در تولید تیرهای برق نیز ورود پیدا کردیم.
قدیمی افزود: با خرید سه دســتگاه بالابر به ارزش ۱۱ میلیارد تومان و ۲ دستگاه 
جرثقیل به ارزش ۶ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان ســعی بر این اســت تا مناطق 

مختلف استان را به امکانات و تجهیزات مناسب در نیرورسانی آراسته کنیم.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود خاطرنشــان کرد: به دلیل فرســودگی 
خودروها ســعی کردیم تا خرید ۱۰ دســتگاه خودروی عملیاتی را برای شرکت 

توزیع برق در اولویت قرار دهیم.

عملیات اصلاح و تعویض خط فاضلاب خیابان 
اسلامی اهواز

اهواز- محمد مجدم خــط لوله فاضلاب خیابان اســلامی بین خیابان های 
هاتف)کیان( و شیخ بهاء واقع در کوی انقلاب، مورد اصلاح و تعویض قرار گرفت.

عملیات اصلاح و تعویض خــط لوله فاضلاب خیابان اســلامی بین خیابان های 
هاتف )کیان( و شــیخ بهاء واقع در کوی انقلاب، به دلیــل ریزش و گرفتگی خط 

قدیمی اجرایی شد.
در این عملیات ۳۰۰ متر لوله ۴۰۰ میلیمتر دوجداره فاضلابی به کار گرفته شد.

این گزارش می افزاید، عملیات ترمیم خط ریزشــی به دلیل فرسودگی خط بوده 
که با تلاش نیروهای فاضلاب منطقه ۲، اجرا شد، همچنین اصلاح ادامه این خط 

به سمت خیابان بنی هاشم به طول ۲۰۰متر ادامه دارد.
گفتنی است، صنعت آب و فاضلاب کلان شــهر اهواز از صبر، بردباری و همکاری 

اهالی محترم کوی انقلاب کمال تشکر را دارد.

شهر

 خرم آباد-طولابی  مدیــرکل تعاون کار و رفــاه اجتماعی 
لرستان گفت: در ۴ ماهه سال جاری ۱۵ واحد اقتصادی مشکل دار 

در استان بررسی و مورد حمایت قرار گرفتند.
علی جهانی با بیان اینکه به دنبال اشتغال و حل مشکلات واحدهای 
اقتصادی و تولیدی هســتیم، اظهار کرد: استفاده از ظرفیت های 
استان چه در بخش نیروی انســانی و اقتصادی یکی از ضروریات 
توسعه و پیشــرفت اســت که در مرحله تولید باید به مردم بری 
حمایت از تداوم چرخه تولید از کالاهای داخلی و مصرف تولیدات 
داخلی اســتفاده کنند چراکه یکی از مهمتریــن اصول اقتصاد 

مقاومتی و تکیه بر توان داخلی مصرف کالاهای ملی است.
وی شناســایی و حل مشــکلات موجود بنگاه هــای اقتصادی و 

تولیدی را اولویت اصلی حفظ اشتغال و ایجاد فرصت های شغلی 
پایدار در استان عنوان کرد و افزود: تمام تلاش و توان خود را جهت 
رفع مسائل و مشکلات واحدهای اقتصادی برای ایجاد اشتغال و 
تسهیل شــرایط و تقویت زیرســاخت ها می گذاریم و مهم ترین 
مسئله در موفقیت در این کار همکاری و همراهی و مساعدت همه 
دستگاه ها اجرایی، نهادها، کارآفرینان و تشکل های مردمی است تا 
بتوان فضای کسب وکار در استان را بهبود بخشید و تحرک ایجاد 

کرد.
مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان با بیان اینکه در ۴ ماهه 
امسال با همکاری سایر دســتگاه های اجرایی و بانک ها ۱۵ بنگاه 
اقتصادی و تولیدی مشــکل دار مورد بررسی قرار گرفت، تصریح 

کرد: مشکلات این واحدهای اقتصادی در قالب کمیته زیرمجموعه 
کارگروه اشتغال لرســتان و با حضور مجری طرح ها، بانک عامل و 
دستگاه های تخصصی در ۱۴ جلســه در این ۴ ماهه سال جاری 
مورد بررســی قرار گرفته و تصمیمات لازم جهت حمایت و رفع 

مسائل و مشکلات آن ها اتخاذ شد.
جهانی خاطرنشان کرد: عمده مشکلات این بنگاه های اقتصادی 
شامل تخصیص سرمایه در گردش، استمهال بدهی، بخشودگی 
جرائم و تقسیط مجدد وام های بانکی، مالیات و دارایی، جلوگیری 
از قطع برق، مشکلات مرتبط با محیط زیست و موضوعات مربوط 
به شرکت شــهرک های صنعتی و بیمه تأمین اجتماعی بود که با 

همکاری دستگاه های اجرایی مرتبط مرتفع شد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبر داد؛

حمایت از ۱۵ واحد اقتصادی مشکل دار لرستان

سرزمین
روزنامهاقتصادیصبحایران
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بانکمرکزیاعلامکرد
رشد ۴۰ درصدی پرداخت تسهیلات ازدواج

بر اساس اعلام بانک مرکزی از ابتدای ســال جاری تا امروز، مبلغ ۶۹۰ 
هزار فقره وام ازدواج، ودیعه مســکن و فرزندآوری بــه متقاضیان اعطا 

شده است.
مصطفی قمری وفــا مدیر کل روابط عمومی بانک مرکزی در حســاب 
شــخصی خود در فضای مجازی از پرداخت ۶۹۰ هزار فقره وام ازدواج، 
ودیعه مســکن و فرزندآوری از ابتدای ســال تا امروز خبر داد و نوشت: 
تاکنون به میزان ۳۷۸ هزار فقره تســهیلات ازدواج بــه مبلغ ۵۱ هزار 
و ۷۰۰ میلیارد تومان پرداخت شده اســت که این میزان نشان دهنده 

رشد ۴۰ درصدی در مبلغ پرداخت دارد.
همچنین به منظور حمایــت از جوانی جمعیت، تاکنــون ۲۷۶ هزار و 
۲۰۰ فقره وام قرض الحسنه فرزندآوری به مبلغ ۱۱ هزار و ۱۰۰ میلیارد 

تومان به متقاضیان پرداخت شده است.
گفتنی اســت از تاریخ ۶ تیرماه امســال تا امروز ۳۶ هــزار و ۱۰۰ فقره 
تســهیلات ودیعه مســکن به مبلغ ۲ هــزار و ۵۰ میلیــارد تومان به 

متقاضیان اعطا شده است.

 قدردانی رئیس بنیاد شهید از بهبود امور 
و ایجاد امید و اعتبار برای بانک دی

معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شــهید و امــور ایثارگران با صدور 
پیامی خطاب به مدیرعامل بانک دی، از بهبود امور و ایجاد امید و اعتبار 

برای این بانک قدردانی کرد. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم و به نقل از روابط عمومی بانک دی، متن 

پیام دکتر سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی به این شرح است:
جناب آقای علیرضا قیطاسی

سلام علیکم
بررســی و نگاه به فعالیت و عملکرد مدیران ارشــد و کارکنان بانک در 
مدت کوتاه انتخاب و اســتقرار هیئت مدیره جدید حاکی از روند بهبود 

امور بانک و ایجاد امید و اعتبار برای حال و آینده این بانک می باشد.
برگزاری کم سابقه دو مجمع متوالی در مدت کمتر از دو ماه، بازگشایی 
نماد بانک، تشــکیل کارگروه های فنی، تخصصی و اجرایی برای حل و 
فصل چالش ها و مشــکلات، نگاه ویژه به تمام ذینفعان بانک و بالأخص 
خانواده معظم شــهدا و ایثارگــران از جمله اقداماتی اســت که آینده 

روشن را در مورد این بانک به تصویر می کشد.
اینجانب از مساعی شــبانه روزی جنابعالی و قاطبه مدیران و کارکنان 
بانــک دی تشــکر و قدردانی نمــوده و از خداوند رحمــان توفیق روز 

افزونتان را خواستارم.
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی

صورت های مالی 1400 بانک توسعه صادرات 
ایران تصویب شد

مجمع عمومی عادی ســالیانه ایــن بانک با حضور دکتر ســیدعباس 
حســینی معاون امور بانک، بیمه و شــرکت های دولتــی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و ســایر اعضای مجمع و هیات مدیره بانک توســعه 

صادرات ایران، برگزار شد.
به گزارش اقتصاد مردم، پس از ارائه گزارش عملکرد دوره مالی منتهی 
به پایان سال ۱۴۰۰ بانک توســعه صادرات توسط مدیرعامل، گزارش 
حسابرس مستقل و بازرس قانونی قرائت شــد و پس از ارائه پاسخ های 
لازم در مورد سوالات اعضای مجمع، صورت های مالی و عملکرد هیات 
مدیره بانک توســعه صادرات ایران به تصویب مجمع عمومی سالیانه 

رسید.
براســاس گزارش ارائه شده توســط حسابرس مســتقل، وضعیت و 
عملکرد صورت مالی بانک، نشــان می دهد که عملکرد بانک توســعه 

صادرات ایران از شفافیت و انضباط مالی مناسبی برخوردار بوده است.
براساس گزارش عملکرد ارائه شــده، اعطای تسهیلات به شرکت های 
دانش بنیان توسط بانک توسعه صادرات ایران ۴۶۲ درصد در مقایسه با 

سال قبل از آن )۱۳۹۹( رشد داشته است.
همچنین براســاس این گزارش، هیــچ گونه اضافه برداشــتی از بانک 
مرکزی طی سال ۱۴۰۰ توسط بانک توســعه صادرات صورت نگرفته 

و حدود ۹۹ درصد تعهدات ارزی مشتریان این بانک نیز ایفا شده است.
همچنین در ســال ۱۴۰۰ ســامانه جامع پرونده های حقوقی در بانک 
توســعه صادرات ایران عملیاتی و تعدادی از طرح های مهم صادراتی 

کشور توسط این بانک تامین مالی شده است.

مدیراموراستانهاوبازاریابیپستبانکایران:
وز باجه های بانکی، از 193 باجه برتر   همزمان با ر

تجلیل می شود
نبض تجارت- مدیر امور اســتان ها و بازاریابی بانک از برگزاری مراسم 
ویژه گرامیداشت روز باجه های بانکی در روز ســوم شهریور خبر داد و 
گفت: در این مراســم از ۱۹۳ باجه بانکی برتر تجلیل، سه باجه خدمات 
بانکی روســتایی افتتاح و از چهار خدمت جدید برای باجه ها رونمایی 

می شود.
 به گزارش نبض تجــارت و به نقل اداره کل روابط عمومی پســت بانک 
ایران، علیرضــا واحدپور مدیر امور اســتان ها و بازاریابــی با اعلام این 
خبر افزود: باجه های بانکی شــریک کاری و همکار بانک هست و برای 
قدردانی از زحمات آنان طی مراســمی با حضــور مدیرعامل و اعضای 
هیات مدیره بانک از ۱۹۳ باجه بانکی برتر در سراســر کشــور تجلیل و 
قدردانی می شود. واحدپور با اشــاره به اینکه برای انتخاب باجه بانکی 
برتر چهار شاخص تعداد حســاب، میزان منابع، تعداد تراکنش ماهیانه 
و ســابقه فعالیت تا پایان تیرماه ســال جاری در نظر گرفته شده است، 
گفت: باجه های بانکی کــه بیش از ۸۰۰۰ فقره حســاب بانکی افتتاح 

کرده داشته باشند حداکثر امتیاز را در این شاخص به دست آورده اند.
وی ادامه داد: شــاخص  جذب منابع باجه بانکی بــا ۵۰۰ میلیارد ریال 
منابع بیشــترین امتیاز و بین ۵۰ تا ۱۰۰ میلیارد ریال کمترین امتیاز 
را داشته و در تعداد تراکنش های ماهانه باجه های بانکی با ۳۰۰۰ فقره 
و بیشتر بالاترین امتیاز را محسوب شــده و به ازای هر سال سابقه، یک 

امتیاز برای باجه ها در نظرگرفته شده است. 
مدیر امور اســتان ها و بازاریابــی بانک با بیان اینکه برای هر اســتان با 
توجه به تعداد باجه های فعال ســهیمه ای بــرای معرفی باجه منتخب 
در نظر گرفته شده اســت، تصریح کرد: اســتان های خراسان رضوی، 
مازندران، اصفهان، آذربایجان شرقی، گیلان، فارس و گلستان  با ۹ باجه 
بانکی منتخب در رده نخست و اســتان های آذربایجان غربی، کرمان، 

خوزستان و همدان با معرفی هفت باجه در رده دوم قرار دارند.

ازامروزآغازمیشود
پرداخت تسهیلات جدید صندوق توسعه ملی 

به نام مانا به فعالان اقتصادی
 صندوق توســعه ملی بــرای اســتفاده از حداکثری تولیــد داخل و 
اشــتغال زایی روش جدید تامین مالی به نام تسهیلات مانایی را از فردا 
)یکم شــهریورماه( پرداخت می کند.صندوق توســعه ملی در نشست 
هم اندیشــی معرفــی قراردادهای »مانایــی« که با حضــور »مهدی 
غضنفری« مدیرعامل صندوق و روســای بانک ها برگزار شــد. در این 
جلســه جزئیاتی از نحوه پرداخت تســهیلات مانایی که از  امروز )یکم 
شهریورماه( اعطا می شود، ارائه شــد.»علیرضا محمدی« عضو هیات 
عامل و معــاون بانکی و اعتباری صندوق توســعه ملی در این خصوص 
توضیح داد: اعطای تســهیلات به صورت مانا موضوع مصوبه جلسه ۲۶ 
دی ماه سال گذشته هیات امنای صندوق و ابلاغیه رئیس جمهور است.

وی افزود: فرآیند تأمین مالــی طرح های ارزی از محــل قراردادهای 
منعقده عاملیت و سپرده گذاری ارزی به شــیوه مانا مطابق تسهیلات 

ارزی اعطایی از محل قراردادهای عاملیت و سپرده گذاری ارزی است.
به گفته محمدی حفظ ارزش منابع ریالی، تأمین مالی هم زمان ارزی و 
ریالی پروژه ها، جلوگیری از تبدیل ارز به ریال در داخل کشور، افزایش 
توان ساخت داخل، اشتغال زایی و کاهش فشار روی بانک ها بابت تامین 
مالی بخش ریالی طرح ها از آثار مالی ناشی از اجرای شیوه جدید است.

معاون بانکی و اعتباری صندوق توسعه ملی گفت: در تسهیلات مانایی 
شیوه پرداخت ریالی و بازپرداخت نیز ریالی و ارزی است.

وی ادامه داد: نرخ ســود سهم صندوق توســعه ملی هم در بخش نفت 
و گاز و پتروشــیمی ۶ درصد و ســایر بخش های اقتصادی ۳.۵ درصد 
و نرخ کارمزد بانک ۲.۵ درصد اســت.محمدی تاکید کرد: محاســبات 
تســهیلات به صورت ارزی و مبادلات آن به صــورت ریالی خواهد بود 
و آثار ریسک نوســانات نرخ ارز بر عهده مشــتری یعنی استفاده کننده 
از تسهیلات اســت.در ادامه این نشست »مهدی غضنفری« مدیرعامل 
صندوق توسعه ملی گفت: پرداخت تســهیلات مانایی جانشین ریال 

نمی شود و تسهیلات ریالی به قوت خود باقی است.
وی افزود: در تسهیلات مانایی بانک و متقاضی باید بدانند که در فضای 
ارزی حرکت می کنند، چرا که وجوه صندوق توســعه ملی ارزی است و 

گیرنده تسهیلات باید بازپرداخت ارزی داشته باشد.
غضنفری با اشــاره به بهبود روند بازپرداخت تســهیلات، گفت: با چند 
نرخی شدن ارز افراد نتیجه گرفتند که می توانند از پرداخت تسهیلات 
شــانه خالی کنند و حتی گمان بردند که بازپرداخت خود را به صورت 
ارز ۴۲۰۰ پرداخت کنند، اما با جدیت صندوق توسعه ملی عقب نشینی 
کردند.مدیرعامل صندوق توسعه ملی گفت: در دوره جدید بازپرداخت 
تسهیلات صندوق افزایش یافت و شرکت های نیروگاهی، هواپیمایی و 

نفتی بازپرداخت خود را شروع کردند.

وی تاکید کرد: هیچ توافقی برای بازپرداخت تسهیلات با نرخ ارز ۴۲۰۰ 
تومانی انجام نشده و بازپرداخت وام ها با نرخ ETS است.

بانک مرکزی به دنبال تثبیت بازار است
»اصغر ابوالحسنی« قائم مقام بانک مرکزی نیز در این نشست با حمایت 
از صندوق توسعه ملی در اعطای تســهیلات مانایی، گفت: در کشور دو 
تجربه اعطای وام ارزی را داریم که یکی مربوط به حســاب ذخیره ارزی 

است که با شکست مواجه شد و دیگری صندوق توسعه ملی است.
وی توضیح داد: با چند نرخی شــدن ارز دریافت کننــدگان وام ارزی 
نتیجه گرفتند که وام خود را بازنگردانند و حتــی به ارز ۴۲۰۰ تومانی 
هم تمایل نداشــتند و این مشــکلاتی را برای صنــدوق ایجاد کرد.در 
سیاست های ارزی بانک مرکزی به دنبال این هستیم که نوسانات ارزی 
نداشته باشیم، زیرا با تثبیت بازار تولیدکنندگان می توانند پیش بینی 

از آینده داشته باشند و در نتیجه بسیاری از مشکلات از بین می رود.
ابوالحسنی تاکید کرد: اعطای تســهیلات مانایی اقدام خوبی از سوی 
صندوق توسعه مالی است و با توجه به اینکه پرداخت ها در این وام ریالی 
مانا و بازپرداخت نیز ریال مانا و ارزی اســت می تــوان نتیجه گرفت که 

برای گیرنده وام و صندوق توسعه ملی منفعت بیشتری دارد.

برخی بانک ها برای وام فرزند آوری همچنان 
کارت پایان خدمت می خواهند

علیرغم دستور رئیس بانک مرکزی حذف شــرط کارت پایان خدمت 
برای وام فرزند آوری، یکی از مخاطبان باشــگاه خبرنــگاران جوان با 

ارسال ویدیویی از عدم اجرای این دستور خبر می دهد.
 بر اساس بخشــنامه  اخیر بانک مرکزی مبنی بر مشــروط بودن ارائه 
تســهیلات فرزندآوری به افراد مذکور به استعلام وضعیت مشمولان از 
ســازمان نظام وظیفه )حســب بند )ب( ماده ۱۰ قانون خدمت وظیفه 
عمومی( رئیــس کل بانک مرکزی دســتور داد ضمــن توقف اجرای 
بخشــنامه مذکور، هماهنگی لازم با ســازمان نظــام وظیفه عمومی 

به منظور تسهیل در پرداخت وام یادشده به متقاضیان انجام شود. 
این در حالی است که بر اساس فایل ارسالی یکی از شهروندان به باشگاه 
خبرنگاران جوان در رابطه با وام فرزند آوری بــدون نیاز به کارت پایان 
خدمات بانک ها همچنان برای پرداخــت وام کارت پایان خدمت می 

خواهند و از این بخشنامه پیروی نمی کنند  .

مدیرعاملبانکصادراتایران:
حمایت از استمرار تولید و اشتغال ماموریت  بانک 

صادرات ایران است
بانک صادرات ایران برای استمرار اشــتغال و جلوگیری از توقف تولید 
در کنار واحدهای تولیدی ایســتاده و برای کمک بــه رفع این دغدغه 

ماموریت دارد. 
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، ســید ضیــاء ایمانی در 
دیدار با مدیران مجموعه شــرکت گلریز در خراســان رضــوی با بیان 
این مطلب بر اعلام آمادگی ایــن بانک برای کمک به تداوم فعالیت های 
تولیدی در کشــور و تقویت بخش های مختلف اقتصادی تاکید کرد و 
گفت: بانک صــادرات ایران علاوه بــر این دغدغه هــا، ماموریت های 
دیگری از قبیل خرید گندم، تسهیلات خرد و سایر تسهیلاتی حمایتی 
را نیز بر عهده دارد. میزان تســهیلات قرض الحسنه حمایتی و تکالیفی 
مقرر برای بانک صادرات ایران در سال جاری ۱۰ برابر افزایش یافته که 
بخش زیادی از نقدینگی بانک را به خــود اختصاص می دهد و ضروری 
اســت تا در تعامل بیشــتر با واحدهای اقتصادی گــردش نقدینگی 
به ســمت تولید را تقویت کنیم.ایمانی خاطرنشــان کرد: تســهیلات 
قرض الحســنه با نرخ ســود چهار صدی و دوره بازپرداخت پنج ساله، 
هفت ساله و ... به منظور حمایت از کســب و کارهای خرد انجام خواهد 

گرفت و اشتغال خوبی را نیز ایجاد خواهد کرد. 
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فقط۲۰درصدمنابعقرضالحسنهتبدیلبهوامازدواجشد

تسهیلاتی که باید تسهیل گر ازدواج باشد

محمدحسین سیف اللهی مقدم  مطابق قانون 
بودجه ۱۴۰۱ بانک ها باید از منابع قرض    الحسنه 
خود نسبت به پرداخت وام ازدواج اقدام کنند اما 
طبق اطلاعات منتشرشــده کمتــر از ۲۰ درصد 
منابع قرض الحسنه به وام ازدواج اختصاص داده  

شد.
یکی از تبعات وضعیت اقتصادی ســو را می توان 
در مشــکلات اجتماعی و فرهنگی مشاهده کرد، 
از این رو افزایش سن ازدواج و تبعات آن موضوعی 
اســت که نباید به راحتی از کنــار آن عبور کرد. 
کاهش نرخ رشد جمعیت کشور به ۰.۷۷ درصد، 
افزایش فســادهای اجتماعی، افزایش نرخ طلاق 
به بیش از ۳۰ درصــد تنها بخشــی از آفت های 
افزایش ســن ازدواج در کشور است از طرفی یکی 
از اصلی ترین فاکتورهای تشــدید این مســئله 
مشکلات اقتصادی اســت که سیاست گذار برای 
کاستن از بار این مشــکل پرداخت وام ازدواج به 
زوجین را پیش بینی کرده اســت، اما شــنیده ها 
حاکی از آن است که برخی از بانک ها در جلساتی 
با بانک مرکزی با ادعای اینکــه منابع موردنیاز را 
جهت پرداخــت وام ازدواج ندارند، از پرداخت آن 
ســر باز می زنند و تقاضای اضافه برداشت از پایه 
پولی را دارند. متأسفانه این قضیه را نه تنها در وام 
ازدواج بلکه در انواع دیگر وام ها نیز شاهد هستیم. 
حال سوال این است که واقعیت ورای این ادعای 

بانک ها چیست؟

واقعیت به روایت آمار
مطابق قانون بودجه ۱۴۰۱ بانک ها می بایست از 
منابع قرض   الحسنه خود نســبت به پرداخت وام 
ازدواج اقدام کنند. طبق اطلاعات منتشرشــده از 
سوی بانک مرکزی و واکاوی داده های سال های 
قبل حکایت از آن دارد کــه بانک ها صرفاً کمتر از 
۲۰ درصد منابع قرض الحســنه را بــه وام ازدواج 

اختصاص داده اند.

اگر میانگین نرخ رشــد سپرده های قرض الحسنه 
ده ســال اخیر را که ۳۰% اســت برای پیش بینی 
امسال استفاده شــود؛ پیش بینی می شود حجم 
سپرده قرض الحسنه امســال ۴۲۴ هزار میلیارد 
تومان شــود، که حدود ۹۷ همت ســپرده جدید 

نسبت به سال ۱۴۰۰ اضافه خواهد شد.
به علاوه هرساله حدود ۲۰ درصد از کل تسهیلات 
قرض الحســنه بازپرداخت می شــود که اگر این 
مقدار را هــم به میزان ســپرده های جدید اضافه 
کنیم به راحتی منابع برای پرداخــت وام ازدواج 
تأمین شده و حتی نیازی به کل حجم سپرده های 
قرض الحســنه نیز نخواهد بود. لذا نداشتن منابع 
پرداخت تســهیلات ازدواج بهانه ای بیش نیست. 
داده های نمودار زیر تأییدی بر مطالب گفته شده 

است.
اما چــرا بانک ها بــه هــر دری می زننــد تا این 
منابع قرض الحســنه را برای خــود حفظ کرده و 

تسهیلات ندهند؟
افــرادی کــه پــول خــود را در قالب حســاب 
قرض الحســنه نــزد بانک ها می گذارنــد با نیت 
خیرخواهانه این کار را انجــام می دهند. واقعیت 
این است که چون این حساب های قرض الحسنه 
برای بانک هزینه ای ندارد و ســودی به آن تعلق 
نمی گیرد، لذا این منابع بهتریــن نوع منبع برای 
بانکهاست تا آن را برای خود سرمایه گذاری کند 
یا وام های خاص به کارکنان و منتصبان خود ارائه 

کنند.
همان طور که اشاره شد بانک ها الزام قانونی دارند 
که منابع قرض الحســنه را در ردیف های خاصی 
مانند تســهیلات ازدواج صرف کرده و به مردم در 

اوضاع سخت اقتصادی کنونی کمک کنند.

سوءاستفاده بانک ها
آمارهای منتشرشده از سوی بانک مرکزی نشان 
می دهد در اسفندماه سال ۱۴۰۰، بدهی بانک ها 

به بانک مرکزی بیش از ۱۴۶ هزار میلیارد تومان 
بوده که به نســبت مدت مشابه ســال ۹۹، رشد 
حدود ۲۴ درصدی داشــته اســت. علاوه  بر  این، 
بدهی بانک ها به بانک مرکزی سهم ۳۰ درصدی 
از رشد پایه پولی را داشته که یکی از عوامل اصلی 
و مؤثر بر رشــد پایه پولی و به تبع آن رشــد تورم 
اســت و تداوم رونــد اضافه برداشــت ها به بهانه 
پرداخت وام ازدواج می تواند مشکلات فوق الذکر 
را تشــدید کند. اما چرا شاهد مماشــات و شاید 

همراهی بانک مرکزی با این قضیه هستیم؟

حلقه گم شده ای به نام شفافیت
بهانه تراشــی های بی معنی بانک هــا از جمله در 
مورد تســهیلات ازدواج، معطوف به امسال نبوده 
و تقریباً هرســاله بانک ها با ایــن بهانه های واهی 
اقدام به اضافه برداشت از بانک مرکزی نموده اند، 
که باید ترمز این مســاله کشــیده شــود. بازنده 
چرخه معیوبی که در بالا توضیح داده شــد مردم 
خواهند بود. و یکی از دلایل اصلی این مشکلات، 
نبود شــفافیت در نظام بانکداری است. شفافیت 
در نظــام بانکداری با گســترش و پیاده ســازی 
کامل ســامانه هایی نظیر »سمات« شفاف سازی 
تسهیلات کلان تحقق پیدا می کند، که درنتیجۀ 
آن، دیگر بانکی به بهانه نبود منابع حق مردم را در 
ارائه تسهیلات پایمال نخواهد کرد و منابع مردم 
نزد بانک ها بازیچه ســفته بازی ها و رانت خواری 
نخواهد شــد. ولــی متأســفانه شــاهد اهمال و 
کم کاری بانک ها و مخصوصاً بانک مرکزی در این 

مورد هستیم.
در این میان نباید از نقــش بانک مرکزی به عنوان 
خط مشــی گذار غافل شــد. چراکه ایــن نهاد و 
به خصوص معاونت نظارت بانک مرکزی به عنوان 
متولی می بایست ضمن شفافیت سازی ابهامات 
موجود در این زمینه با تخلفات احتمالی بانک ها 

نیز برخورد قاطع نماید.

خریدار  مدیرعامل بانک شــهر بــا قدردانی از 
فداکاری، ایثارگــری و از خودگذشــتگی های 
جامعه پزشکی در دوران کرونا، گفت: جانفشانی 
های پزشکان ایران اسلامی در خدمت رسانی به 
بیماران کرونایی؛ فصــل جدیدی از فداکاری این 

قشرخدمتگزار را به هموطنان نشان داد.
به گــزارش روابط عمومــی بانک شــهر، دکتر 
سیدمحمدمهدی احمدی در جشنواره آموزشی 
سازمان نظام پزشکی کشور که با حضور اساتید، 
نخبگان و مسئولان ارشــد حوزه درمان کشور در 
محل همایش های بین المللی رازی برگزار شــد، 
گفت: کمک به جامعه پزشــکان را در راســتای 
توجه به مســئولیت اجتماعی به صورت جدی در 

دستور کار داریم.
دکتر احمــدی در ادامه با بیان اینکــه نمی توان 
منکر آثــار مخرب ویــروس منحــوس کرونا بر 
عملکرد دولت ها درخدمت رسانی به شهروندان 
و محدودیت منابع در بخش های مختلف و حوزه 
بهداشــت و درمان شــد، گفت: در همین راستا 
بانک شهر به عنوان بانکی پیشرو در ارائه خدمات 

نوین و خدمت رســانی به تمامی اقشار جامعه؛ با 
ارائه تسهیلات مناسب درصدد حمایت از جامعه 

پزشکان برآمده است.
وی با اشــاره به وجود چالش تنگنای تامین مالی 
پروژه های اقتصاد ســلامت، گفت: بانک شــهر 
با توجه بــه اینکه بانکی برای تمامی شــهروندان 
است؛ طرح هایی را در دســت اقدام دارد تا بتواند 
با استفاده از آنها پزشکان، دندانپزشکان و سرمایه 
گذاران حوزه سلامت کشــور را در مواجهه با این 

چالش و گذر از آن حمایت و کمک کند.
مدیرعامل بانک شهر با تاکید بر اینکه هم اکنون 
تعامل و ارتباط مناسبی میان این بانک و سازمان 
نظام پزشکی کشــور برقرار اســت، عنوان کرد: 
خوشــبختانه به یک تفاهم اولیه با این ســازمان 
رســیده ایم تا بتوانیم پروژه هــای اولویت دار در 
زمینه تاســیس، تجهیز و توســعه مراکز درمانی 
و بیمارســتان ها را با کمک یکدیگر به ســرانجام 
برســانیم. از ســوی دیگر، تامین مالی طرح های 
اولویت دار ســازمان نظام پزشکی کشــور را نیز 
در برنامه داریم.دکتر احمدی خاطرنشــان کرد: 

همچنین با ارائه طرحی در ۴ سطح خرد و کلان، 
تلاش می کنیم به مدد جامعه پزشــکی و فعالان 
حوزه ســلامت کشــور آمده و در جهت کاهش 

مشکلات و دغدغه های آنان قدم برداریم.
وی با بیان اینکه جامعه پزشکی کشور می توانند 
با مراجعه به شعب بانک شــهر در سراسر کشور از 
تسهیلات مناســب درنظرگرفته شده برای آنان 
بهره مند شوند، اعلام کرد: پزشــکان می توانند 
تا ســقف ۵۰ میلیارد ریال بابت خرید مطب، ۵۰ 
میلیارد ریال بابت خرید تجهیزات پزشکی و ۱۰ 
میلیارد ریال بابــت تعمیر مســکن و خرید کالا 

تسهیلات دریافت کنند.
دکتر احمدی با تاکید بر اینکه از دغدغه پزشکان 
برای تامین مسکن آگاه بوده و برهمین اساس نیز 
در تعامل با سازمان نظام پزشــکی کشور برنامه 
ریزی هایــی برای حمایــت از این قشــر در این 
حوزه انجام خواهیم داد، افــزود: اعلام کرده ایم 
که بانک شهر می تواند با واگذاری زمین و املاک 
و مستغلات خود؛ با شــرایط مناسب و منحصربه 
فرد، این دغدغه را نیز به صورت کامل مرتفع کند.

دی

بانک دی با شناســایی مشکلات 
زیرســاختی و در راستای اصلاح 
وضعیت مالی و نیز آسیب شناسی 
اســناد پیشــین، تدوین ســند 
استراتژی به منظور ایجاد تحول 

بنیادین را کلید زد.
 به گــزارش روابط عمومی بانک 
دی، بــا راهبــری مدیرعامــل 
هیئت مدیــره،  اعضــای  و 
کارگروه های ۸ گانــه ی تدوین 

ســند اســتراتژی در 
حوزه هــای مختلف با 
شناســایی  ماموریت 
مشکلات ریشــه ای و 
ارائه راهکار برای برون 
رفت از وضعیت موجود 
و رساندن جایگاه بانک 

به نقطــه مطلوب در یــک دوره 
کوتاه مــدت، فعالیت خود را آغاز 
کارگروه ها  ایــن  کردند.اعضای 

تــلاش خواهنــد کرد 
بــرای دســتیابی بــه 
هدف غایــی و تبدیل 
شدن بانک به سازمان 
پایدار با ارائه گزارش ها 
و راهکارهــای بــرون 
رفت از چالش ها، سند 
استراتژی را در ســه گام عبور از 
وضعیت موجــود، رســیدن به 
وضعیت مطلوب و ایده آل تدوین 

کنند.تدوین سند اســتراتژی با 
هــدف عملیاتی کــردن آن آغاز 
شــده اســت تا ترازنامه بانک در 
دوره زمانی مشخص به وضعیت 
مناســب و قابل قبولی برســد و 
هدف غایی »ایجاد ســود پایدار و 
با کیفیت برای خروج از وضعیت 
کنونــی، مطابق خواســت بانک 
مرکزی و تداوم روند سودآوری« 

محقق شود.

آغاز فرایند تحول در بانک دی؛ تدوین سند استراتژی کلید خورد
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